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Pozdrav pomladi
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besede predsednika

Spoštovani člani in članice Sloven
ske ljudske stranke, cenjeni bralke 
in bralci,

pomlad nas je tudi letos posebno vzne-
mirjeno zaobjela. Diskretno je prišla v naše 
kraje v tem prestopnem letu. Vstopila v naš 
zasebni in politični vsakdan smelo in pozi-
tivno. In v Slovenski ljudski stranki smo jo 
po pomladanskem čiščenju v slovenskem 
političnem prostoru, ko žal sicer nič ni po-
stalo bolj čisto – čistim lopatam navkljub, 
pričakali sveže in prebujeno.

Po meglenih in temačnih zimskih me-
secih na slovenskem notranjepolitičnem 
področju, ko je Slovenska ljudska stranka 
naenkrat postala dežurni krivec za vse, kar 
je slabega v slovenski državi, in ko so na dan 
prišle informacije o načrtnih manipulacijah 
pri spletnih anketah, kjer gre pravzaprav 
za manipuliranje z javnim mnenjem, mne-
njem državljank in državljanov, je vprašanje 
o kakovosti demokracije v Sloveniji zagoto-
vo zelo aktualno. Zato smo naredili miselno 
inventuro. Zavedli smo se, da pomlad sama 
po sebi ne bo očistila nečistih medkoalicij-
skih odnosov in v jedru negativno narav-
nanih dejanj drugih političnih akterjev, pa 
čeprav si za to v Slovenski ljudski stranki še 
tako intenzivno prizadevamo. Kjer na nas-
protni strani ni volje, verjetno tudi ni poti.

Zato smo se odločili za drznejšo avanturo 
in se usmerili nase. Odločili smo se živeti 
pomlad, po svoje in po ljudsko. Koledarski 
prihod pomladi smo simbolno pozdravili s 
cvetjem in iskrenim prepričanjem, da priha-
ja naš čas. Zavzeli smo se za nove ideje in 
sprejeli smele odločitve. Na 2. seji Glavne-
ga odbora Slovenske ljudske stranke smo 
z veliko večino - s 119 glasovi za in 5 proti, 
potrdili predlog Sporazuma o predvolilni koa
liciji Slovenske ljudske stranke in Stranke 
mladih Slovenije na letošnjih državnozbor-
skih volitvah. Na vrsti je sedaj še Stranka 
mladih Slovenije, da prek svojih organov 
stranke potrdi predlog tega sporazuma, ki 
bo temeljil na vsebinskih točkah konkret-
nega političnega programa. V trenutku, ko 
pišem te svoje misli, ta predlog tako še ni 
obojestransko potrjen, pa vendarle – veseli 
me, da smo skozi dialog in konstruktivno 
razpravo odprli vsa vprašanja in razčistili 
pomisleke ter skupaj prepoznali potencial, 
ki ga ideja o predvolilnem povezovanju s 
Stranko mladih Slovenije prinaša tako za 
našo stranko kot širši politični prostor. Nav-
dihuje me zagnanost in sposobnost spreje-
mati nove ideje članov in članic Slovenske 
ljudske stranke, ki se je ob sprejemu te ide-
je zelo vidno pokazala. V politiki štejejo le 
ideje, ne ideologija  in to je naša pot, pot 
idej!

Vzdušje v Slovenski ljudski stranki je v 
teh pomladnih dneh resnično zelo dobro, 
o čemer sem se prepričal tudi v okviru svo-
jih obiskov regionalnih odborov. Med nami 
žuborijo ideje za nove pozitivne projekte, 
ki bodo najboljši za Slovenijo. In to je kapi-
tal, ki ga nosimo v sebi. Skrajni čas je, da 
se slovenska politika usmeri v prihodnost 
Slovenije. Kajti s podtikanji in blatenjem 
tekmecev se žal ne ustvarja dobrega družbe-
nega ozračja in okoliščin, znotraj katerih 
bi se dobra prihodnost Slovenije resnično 
lahko oblikovala. Ozračje pa danes okoli 
nas, v slovenskem družbenem okolju, ni 
najboljše. Vanj se je v zadnjem času naseli-
lo tudi veliko raznovrstnih strahov. Kot na 
primer strah pred uspešnostjo, saj vsak, ki 
izstopa iz povprečja, danes v Sloveniji kaj 
hitro postane sumljiv. Zelo pogost je tudi 
strah pred odkrito javno ali zasebno bese-
do. V prvem primeru bolj izpostavljen po-
sameznik namreč z lahkoto postane tarča 
medijskega šikaniranja in diskreditacije, 
v drugem pa najmanj žrtev visoko-tehno-
loških prisluškovalnih, snemalnih ali zasle-
dovalnih naprav.

V družbi, ki postaja vsak dan bolj ustra-
hovana, pa ni lahko živeti. In tega si nihče 
ne želi. S takšnimi strahovi zagotovo tudi 
ne želimo več živeti. Izhajajoč iz naših te-
meljnih vrednot želimo aktivno in pozitiv-
no živeti, skozi strpen dialog v svetu brez 
strahov. V Slovenski ljudski stranki želimo 
preprosto - živeti srečno pomlad! 

Da, pomlad nas je tudi letos posebno 
vznemirila. In v tem prestopnem letu nam 
pomeni nov začetek naše skupne zgodbe. 
Ustvarili bomo nov prestop v slovenskem 
političnem prostoru – z energijo, ki jo pre-
moremo, bomo gradili svojo pomladno po
zitivno politiko.

Pozdrav pomladi!

Bojan Šrot
predsednik Slovenske ljudske stranke
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Ob 20. ob let ni ci
Ob 20. ob let ni ci us ta no vi tve bo izš la knji ga o za čet kih in pr vih 

le tih de lo va nja Slo ven ske kmeč ke zve ze. V njej bo pred stav lje no 

ta krat no do ga ja nje, iz ja ve ta krat nih ključ nih lju di, ob jav lje ne ga 

pa bo tudi ve li ko ori gi nal ne ga do ku men tar ne ga gra di va – pi snih 

vi rov. Gre za prvo tako ob sež no pred sta vi tev zgo do vi ne Slo ven ske 

kmeč ke zve ze, ki bo go to vo pris pe va la tudi k real nej ši in pra vič nej-

ši zgo do vin ski oce ni nje ne ga po me na in pris pev ka za slo ven sko 

de mo kra ti za ci jo in osa mos vo ji tev.

Aleš Primc
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Slovenska ljudska stranka
v nedeljo, 11. maja 2008, ob 17. uri

vabi v dvorano hotela Union v Ljubljani 
na slovesnost ob 20. obletnici 

ustanovitve prve demokrati~ne politi~ne
stranke po II. svetovni vojni v Sloveniji.

Vljudno vabljeni!

Danes vemo. 
In se spominjamo 
- enega najpomembnej{ih 
mejnikov v zgodovini 
demokratizacije 
in osamosvajanja 
Slovenije.
In, ta spomin `ivimo 
dalje - s srcem 
za Slovenijo 
tudi leto{njo 
pomlad!
Bojan [rot, predsednik 
Slovenske ljudske 
stranke

»Slovenci 
smo suvereni 

v svoji Sloveniji, 
zato moramo zahtevati 

slovensko ustavo.«
dr. Franc Zago`en, 

pobudnik za ustanovitev
Slovenske kme~ke zveze  

Kme~ki glas, 9. marec 1988

»Upam, da bo ta 
pomlad demokracije, 

ki sicer ni prva v 
Sloveniji, bolj topla, 

kot so bile ostale. 
Vemo pa ne.«
Ivan Oman, prvi predsednik 

Slovenske kme~ke zveze
Kme~ki glas, 27. april 1988

Vabilo  8/4/08  14:55  Page 2
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Razprava o povezova
nju z SMS je bolj ali 
manj intenzivno pote
kala praktično od za
četka letošnjega leta 
do glasovanja na seji 
GO 3. aprila. Kako ste 
zadovoljni s potekom 
in seveda končnim re
zultatom?

Uvodoma želim v izo-
gib morebitni nejasnosti 
najprej še enkrat pouda-
riti, da nikakor ne gre za 
povezovanje obeh strank 
na splošno, temveč je go-
vora o skupnem nastopu 
SLS in SMS na letošnjih 
državnozborskih voli-
tvah. Pri tem gre torej za 
projekt vsebinskega sode-
lovanja, kjer bomo zdru-
žili moči z usmeritvijo na 
nekaj skupnih strateških 
vsebinskih področij, ki 
so po oceni obeh strank 
prednostnega pomena za 

prihodnost naše države. 
Res je razprava glede 

same ideje predvolilnega 
povezovanja Slovenske 
ljudske stranke s Stranko 
mladih Slovenije in kon-
kretnega predloga sporazu-
ma o sodelovanju potekala 
kar nekaj časa. A ta čas je 
bil potreben, saj je šlo za 
veliko in pomembno odlo-
čitev. Treba je bilo razprav-
ljati o različnih vidikih 
te ideje, o prednostih in 
pomislekih, saj v Sloven-
ski ljudski stranki velike 
odločitve sprejemamo de-
mokratično. V okviru re-
gionalnih odborov, ki sem 
jih v tem času obiskoval, 
smo si resnično izmenjali 
veliko besed o tej temi, in 
prav navdušen sem, koli-
ko konstruktivnih in us-
tvarjalnih mnenj je bilo 
izpovedanih. Prepričan 
sem, da takšna razprava 

Pogovor s predsednikom SLS Bojanom Šrotom

Predvolilno povezovanje SLS in SMS
ne le da vzdržuje 
in krepi demokra-
cijo odločanja v 
stranki, temveč 
dejansko prispe-
va tako k boljše-
mu dialogu med 
člani kot pred-
vsem – k najbolj-
šim rešitvam.

V razpravah je 
bilo izpostav
ljenih vrsta 
vprašanj, pomi
slekov, pa tudi 
podpore, nav
dušenja. Kak
šna je najbolj
ša pot ob tako 
zahtevnih in 
dolgoročnih iz
zivih za SLS?

Vprašanja in pomisleki, 
ki so se ob tej temi odprli, 
so bili upravičeni. Vsak lah-
ko na neko stvar pogleda 
tudi z drugega vidika, ne-
komu se utrne dodatna ide-
ja - in, kot pravi pregovor: 
več glav več ve. Ključno je 
torej, da se pomembne izzi-
ve dobro pretehta v širšem 
krogu, da se razpravlja in 
poišče najboljše možne reši-
tve. Skozi takšno notranje 
strankarsko sodelovanje se 
vključujemo vsi in družno 
krepimo samozavest Slo-
venske ljudske stranke kot 
celote. V stranki nosimo še 
veliko tega demokratične-
ga potenciala …

Stranka mladih Sloveni
je je članica t. i. Zelene 
internacionale, kar po
meni, da v osnovi ne pri
padajo našemu desno
sredinskemu politične

mu polu. Kakšne pred
nosti vidite v tem?

Ideologija v politiki da-
nes ni več toliko pomem-
bna, kot so pomembne 
prave ideje ter volja in 
sposobnost, da se jih ure-
sničuje. V Slovenski ljud-
ski stranki smo odprti do 
drugih in sposobni voditi 
vsebinski dialog o dobrih 
projektih z vsemi, ne gle-
de na njihovo ideološko iz-
hodišče. S sodelovanjem s 
Stranko mladih Slovenije 
v Slovenski ljudski stranki 
uresničujemo svojo pove-
zovalno naravnanost in 
ustvarjamo velik korak k 
preseganju polarizacije v 
slovenskem političnem 
prostoru.

Kako bo povezovanje s 
SMS spremenilo strate
gijo SLS v pripravah na 
volitve?

Predvolilno povezovanje 
s Stranko mladih Sloveni-
je bo Slovenski ljudski 
stranki prineslo dodano 
vrednost na področjih, ki 
se nanašajo na prihodnji 
razvoj Slovenije, in pred-
vsem na področjih, po-
membnih za mlade. Kot 
na primer celostna obrav-
nava družine, dostopnejša 
stanovanja za mlade pare 
in družine ter preglednej-
ša kakovost šolskih insti-
tucij na vseh ravneh … 
Skupaj s Stranko mladih 
Slovenije bomo ustvari-
li sinergije na skupnih 
prednostnih vsebinskih 
področjih in dodano vred-
nost v slovenskem politič-
nem prostoru. LK

pogovor
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2. seja Glav ne ga od bo ra Slo ven ske ljud ske 
stran ke je bila 3. apri la. Na njej je med dru gim 
te kla tudi raz pra va in od lo ča nje o pred lo gu Spo-
razuma o skup nem na sto pu Slo ven ske ljud ske 
stran ke in Stran ke mla dih Slo ve ni je na le toš njih 
dr žav noz bor skih vo li tvah. Glav ni od bor Slo ven-
ske ljud ske stran ke je pred log pod prl z ve li ko ve či
no, in si cer s 119 gla so vi za in 5 pro ti. Pred od lo-
ča njem je po te ka la ob šir na vse bin ska raz pra va, 
v ka te ri so čla ni Glav ne ga od bo ra Slo ven ske 
ljud ske stran ke teh ta li pred vsem raz lič ne mož-
no sti in raz jas nje va li do lo če ne po mi sle ke. Sko zi 
kon struk tiv no raz pra vo in po zi tiv no vzduš je so 

Glav ni od bor SLS z ve li ko ve či no pod prl 
pred vo lil no koa li ci jo Slo ven ske ljud ske stran ke in 
Stran ke mla dih Slo ve ni je

čla ni po raz pra vi 
na gla so va nju 
po ve zo va nje z ve-
li ko ve či no tudi 
pod pr li. 

Na me ra o 
skup nem na sto-
pu Slo ven ske 
ljud ske stran ke 
in Stran ke mla-
dih Slo ve ni je 
na le toš njih dr-
žav noz bor skih 
vo li tvah te me lji 
na vse bin skih 
toč kah kon kret ne ga po li tič ne ga pro gra ma. 
To so teme, ki jih že lita iz po stav lja ti tako 
Slo ven ska ljud ska stran ka kot Stran ka mla-
dih Slo ve ni je. Gre za teme, za ka te re smo 
v Slo ven ski ljud ski stran ki pre pri ča ni, da si 
za slu ži jo pred nost no me sto na po li tič nem 
dnev nem redu. Te so: dru ži na in dru žin ska 
po li ti ka, de mo graf ska pri hod nost in po men 
mla dih, skla den re gio nal ni raz voj, gos po-
dars tvo in davč na po li ti ka, ra cio na li za ci ja 
de lo va nja dr ža ve, …

Kon kret ne do loč be do go vo ra o skup nem so-
de lo va nju Slo ven ske ljud ske stran ke in Stran ke 
mla dih Slo ve ni je na le toš njih vo li tvah do lo ča jo, 

da si bo sta stran ki vo lil ne okra je raz de li li v 
raz mer ju 20 pro ti 80, kar po me ni, da bo Slo-
ven ska ljud ska stran ka ime la svo je kan di da te 
v 71, Stran ka mla dih Slo ve ni je pa v 17 vo lil nih 
okra jih. Kan di dat na li sta je po be se dah pred-
sed ni ka Slo ven ske ljud ske stran ke Bojana Šro ta 
še v pri pra vi - obe stran ki naj bi jo pod pr li de set 
dni pred iztekom roka za nje no vlo ži tev. 

Pred sed nik Slo ven ske ljud ske stran ke Bojan 
Šrot je po gla so va nju čla nov Glav ne ga od bo ra 
SLS o pred lo gu Spo ra zu ma o skup nem na sto-
pu Slo ven ske ljud ske stran ke in Stran ke mla dih 
Slo ve ni je na le toš njih dr žav noz bor skih vo li tvah 
de jal, da bo so de lo va nje med Slo ven sko ljud sko 

stran ko in Stran ko mla-
dih Slo ve ni je obe ma 
stran ka ma omo go či lo 
hi trej še do se ga nje skup
nih za stav lje nih ci ljev, z 
ure sni či tvi jo ka te rih se 
bo lah ko po mem bno 
dvig ni la ka ko vost živ lje-
nja in bi va nja ter ra ven 
po li tič ne kul tu re na 
Slo ven skem, za kar si 
ves čas pri za de va mo v 
Slo ven ski ljudski stran-
ki. Ob tem je pou da ril, 
da po tr di tev ome nje ne-
ga spo ra zu ma po me ni 
tr den do kaz, da so čla-
ni stran ke us mer je ni v 
po zi tiv ne pro jek te in da 
je na po čil čas, da se slo-
ven ska po li ti ka zač ne 
ozi ra ti v pri hod nost in 
po zi tiv ne stva ri.

LK

Olga Franca, podpredsednica GO SLS in Aleš Primc, predsed
nik GO SLS

iz dela in življenja SLS

Franci Rokavec, pod
predsednik GO SLS
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Uni ver zi tet na di plo mi ra na 
ko mu ni ko lo gi nja si je že v ča su 
do di plom ske ga štu di ja na bi ra la 
šte vil ne iz kuš nje na po droč ju or-
ga ni za ci je do god kov in ko mu ni-
ka cij ske ga me nedž men ta … RTV 
Slo ve ni ja, Coca-Cola Com pany, 
Ge ne ral ni kon zu lat Kra lje vi ne Taj-
ske je le ne kaj iz med iz zi vov red-
ne ga in in ten ziv ne ga ho no rar ne ga 
dela še v ča su nje ne ga štu di ja. Po 
di plo mi se je za po sli la na Mi ni-
strs tvu za gos po dars tvo RS, kjer 
je v Služ bi za od no se z jav nost mi 
de la la v vla dah treh man da tar jev 
in s tre mi raz lič ni mi pred stoj ni ki 
mi ni strs tva. Vmes se je preiz ku si-
la tudi z de lom v ko mu ni ka cij ski 
agen ci ji Pri stop, pred pri ho dom 
na SLS pa je vo di la ko mu ni ci ra-
nje Sku pi ne Era, ki ima se dež v 
Ve le nju. Je dol go let na ak tiv na 
čla ni ca Sloven ske ga druš tva za 
od no se z jav nost mi (PRSS), kjer 
je bila lani pod pred sed ni ca ži ri je 
Priz ma 2007, na cio nal ne stro kov-
ne na gra de PRSS za naj bolj še ko-
mu ni ka cij ske pri me re slo ven skih 
prak ti kov za od no se z jav nost mi. 
Je tudi čla ni ca IABC - Slo ven ske 
sek ci je Med na rod ne ga zdru že-
nja po slov nih ko mu ni ka tor jev 
(The In ter na tio nal As so cia tions 
of Bu si ness Com mu ni ca tors) ter 
sou sta no vi te lji ca med na rod ne ga 
fe sti va la šir je nja idej in druž be-
no od go vor ne ga ko mu ni ci ra nja 
- Me me fest. 

Lej la, kaj je pre teh ta lo, da si se od lo čila za 
spre mem bo v svo ji po klic ni ka rie ri?

Na svo ji po klic ni poti sem na-
re di la že ne kaj spre memb. Vse lej 
iz is te ga raz lo ga – že lje po no vih 

zna njih, iz kuš njah in spoz na njih. 
In mo ram re či, da so rav no te spre-
mem be ti ste, ki mi na stro kov ni 
poti od pi ra jo nove di men zi je in 
me ka li jo v vsak da nji ko mu ni-
ka cij ski prak si. Po delu v dr žav-
ni upra vi, kjer ima jav nost dela 
in de lo va nja dr žav ne ga or ga na 
po se ben po men, mi je ka snej ša 
iz kuš nja iz za seb ne ga sek tor ja 
po me ni la ne pre cen lji vo do da no 
iz kus tve no vred nost. V Slo ven ski 
ljud ski stran ki pa sem pre poz na la 
is kre no am bi ci jo, da se goji str pen 
in kon struk ti ven dia log tako zno-
traj stran ke kot zu naj nje. In to se 
mi zdi kot ko mu ni ka tor ju, ki mu 
ni vsee no, kak šna je ra ven ko mu-
ni ka ci je v jav nem pro sto ru, zelo 
po mem bna last nost. Last nost, 
s ka te ro se stran ka tudi po mem-
bno raz li ku je od dru gih. K delu v 
Služ bi za od no se z jav nost mi SLS 
sem pri sto pi la stro kov no in pro fe-
sio nal no z že ljo, da pri po mo rem 
k bolj or ga ni zi ra nemu in stro kov-
nemu ko mu ni ci ra nju stran ke ter 
po ma gam soob li kovati učin ko vit 
si stem nje ne ga ko mu ni ci ra nja. 

Po li tič no ko mu ni ci ra nje je zate kljub vsem 
iz kuš njam no vost. Kak šne iz zi ve vi diš v 
tem? 

Po li tič no ko mu ni ci ra nje na rav-
ni po li tič nih strank, ki je vse ka kor 
spe ci fič no, je res re la tiv na no vost 
zame v prak tič nem vi di ku. Bi pa 
si cer tež ko tr di li, da pri vlad nih 
od no sih z jav nost mi ne gre tudi 
za po li tič no ko mu ni ci ra nje. Sam 
po jem po li tič ne ga ko mu ni ci ra nja 
za je ma de jan sko ve li ko več kot le 
ko mu ni ci ra nje po li tič nih strank. 
Lah ko bi de ja li, da je v naj šir šem 
po me nu po li tič no ko mu ni ci ra nje 
prav za prav vsa kr šno druž be no 
od go vor no ko mu ni ci ra nje, re ci-
mo tudi ko mu ni ci ra nje ci vil ne 
druž be, ki ima za po sle di co neke 
učin ke na po li ti ko. 

Na splo šno se mi na po droč ju 
ko mu ni ci ra nja zdi po mem bna od-
pr ta, trans pa rent na in do sled na 
ko mu ni ka ci ja, s ka te ro se gra di 
kre di bil nost in zau pa nje jav no sti 
na dalj ši rok. Ključ no pa je za ve-
da nje, da ni stro kov ne ga ko mu-

Lej la Ko gej, vod ja Služ be
za od no se z jav nost mi pri SLS

ni ci ra nja brez eti ke. Oseb na in 
stro kov na eti ka vsa ke ga po sa mez-
ne ga ko mu ni ka tor ja je ti sto, kar 
zaz na mu je druž be no od go vor no 
ko mu ni ci ra nje. To bi še po se bej 
mo ra lo ve lja ti na po droč ju po li-
tič ne ga ko mu ni ci ra nja, ki se da-
nes žal pre po go sto ome ji na ozko 
sub jek tiv no ra ven ko mu ni ka ci je, 
tudi celo na so vraž ni di skurz. 
Druž be no od go vor no ko mu ni ci-
ra nje zato ne sme os ta ti le v sfe ri 
ne po li tič ne ga in teo ret ske ga ok-
vi ra. Iz va ja ti ga je tre ba ak tiv no, 
tudi sko zi po li tič no ko mu ni ka ci-
jo. Kaj ti po li ti ka je pri mar no us-
mer je na v druž bo in de lu je za njo. 
In po li tič no ko mu ni ci ra nje mora 
biti od go vor no svo ji druž bi, zno-
traj ka te re de lu je. 

Slab me sec si med nami, kako se po ču tiš v 
ko lek ti vu na Beet hov no vi 4 v Ljub lja ni?

Pred vsem je ve li ko no vo sti – 
tako vse bin, do god kov kot lju di. 
Za ve dam se, da tudi sama po me-
nim no vost za ko lek tiv in me ve se-
li, da je raz po lo že nje v ko lek ti vu 
po zi tiv no in us tvar jal no. V tem 
duhu smo tako že prve dni mo-
je ga pri ho da sku paj za sno va li in 
iz ved li ak ci jo Poz drav pom la di. 

Vo lil no leto je še po se ben na por. Na kate ra 
po droč ja se boš še po se bej osre do to či la?

Vo li tve so za go to vo naj po mem-
bnej ši ko mu ni ka cij ski pro jekt v 
le toš njem letu in na tem po droč-
ju ima te v stran ki sami že iz jem-
no ve li ko dra go ce nih iz ku šenj 
in kon kret nih spe ci fič nih znanj. 
Sku paj s so de lav ci se bomo v 
ča su vo lil ne kam pa nje tru di li nu-
di ti čim več jo stro kov no po moč 
na po droč ju ko mu ni ci ra nja - čla-
nom, ob čin skim od bo rom, kan-
di da tom za po slan ce v Dr žav ni 
zbor, vod jem vo lil nih šta bov … 
Še pred tem pa se bomo us me ri-
li tudi v kre pi tev no tra nje ga ko-
mu ni ci ra nja Slo ven ske ljud ske 
stran ke, s po seb nim pou dar kom 
na čim več ji ažur no sti pre no sa in-
for ma cij med čla ni ter vzpo sta vi-
tvi učin ko vi te ga proak tiv ne ga si-
ste ma ko mu ni ci ra nja z zu na nji mi 
jav nost mi. 

Pom la dan ska ak ci ja SLS:  Poz drav pom la di

Uni ver zi tet na di plo mi ra na 

pogovor

RR
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Z mar cem je priš la v na še kra je pom lad. V Slo ven ski 
ljud ski stran ki smo pri hod tega ča rob ne ga let ne ga ča sa 
le tos po ča sti li z ak ci jo Poz drav pom la di. Ker smo se 
pom la di sami zelo raz ve se li li, smo svo je ve se lje že le li 
de li ti tudi z druž bo, v ka te ri ži vi mo. Šli smo med lju di 
- is kre no, z na sme hom na li cih in cvet jem v ro kah – in 
jim pre pro sto za že le li lep pom lad ni dan.

Utrin ke z ak ci je Poz drav pom la di, ki smo jo s po-
moč jo OO SLS iz ved li v Ljub lja ni, Ma ri bo ru, Ce lju, 
Murski So bo ti, Kra nju, Rib ni ci, Ko čev ju in Novi Go-
ri ci pri ka zu je jo mi sli čla nic in čla nov, ki so v ak ci ji 
ak tiv no so de lo va li, ter fo to gra fi je, … 

Sa nja Za bav, Nova ge ne ra ci ja SLS Voj nik: 
“Ljud je v Ce lju so bili po zi tiv no pre se ne če ni in nav

du še ni nad po zor nost jo. Ne ka te ri niso ve de li, da se je 
pom lad že za če la. Zdi se mi, da smo mar si ko mu z le pi mi 
mi sli mi in cve tom po lep ša li siv in mrzel pe tek, 21. mar ca. 
Ak ci ja je bila us pe šna.”

Bošt jan Gas ser, Mest ni od bor SLS Kranj:
»Naš mo dri pla net je naj bolj ču do vi to mož no na rav-

no oko lje. Nje go vo živ lje nje je na še živ lje nje, nje go va 
pri hod nost pa na ša pri hod nost. S skup no ak ci jo Poz-
drav pom la di smo čla ni SLS v Kra nju vsem ob čan kam 
in ob ča nom voš či li lep pom lad ni dan ter jih opom ni li, 
da je za če tek pom la di tudi pri lož nost za nov za če tek 
nji ho ve – na še zgod be.« 

Pom la dan ska ak ci ja SLS:  Poz drav pom la di
iz dela in življenja SLS

LK



� iz dela in življenja SLS / iz svetniških klopi

Izvršilni odbor SLS o 
predlogu Sporazuma 
o predvolilni koaliciji 
SLS in SMS
Na 4. redni seji Izvršilnega odbora Slovenske ljudske stranke (SLS), 
ki je pozno popoldne potekala v prostorih tajništva SLS v Ljublja
ni, so člani po pregledu realizacije sklepov in sprejemu zapisnika 
3. redne seje pregledali aktualne politične zadeve in razpravljali 
o predlogu Sporazuma o nameri o skupnem nastopu Slovenske 
ljudske stranke (SLS) in Stranke mladih (SMS) na državnozborskih 
volitvah 2008. Člani Izvršilnega odbora SLS so po obravnavi potrdili 
predlog Sporazuma o nameri o skupnem nastopu SLS in SMS na 
državnozborskih volitvah 2008 in ga predlagali Glavnemu odboru 
SLS v obravnavo in sprejem.

Konkretne vsebinske točke političnega programa, ki bi pome-
nile temelj predvolilne koalicije SLS in SMS so: 1. okoljska po-
litika in varovanje okolja, 2. pridelava zdrave hrane, 3. družina, 
družinska politika in mladi, 4. skladen regionalni razvoj z ohrani-
tvijo podeželja in 5. davčna politika in racionalizacija delovanja 
države.

Predsednik SLS Bojan Šrot je po seji povedal, da si pet vsebin-
skih področij po mnenju obeh strank zasluži prednostno mesto 
na današnjem političnem dnevnem redu ter so izrednega pomena 
za prihodnost Slovenije. Ponovil je prepričanje, da bo sodelovanje 
med strankama omogočilo lažje in hitrejše doseganje zastavlje-
nih ciljev, s čimer se bo dvignila kakovost življenja in bivanja v 
Sloveniji. 

Predsednik SLS Bojan Šrot je ob tem tudi poudaril, da se SLS 
zavzema za politični dialog in ga z namero o nastopu z enotno 
listo s SMS, s katero bi stranki z najboljšimi možnimi kandidati 
pokrili volilne okraje celotne Slovenije, tudi aktivno uresničuje. 
Po njegovem mnenju bo sodelovanje s SMS prav tako okrepilo 
prizadevanja SLS za bolj kakovostno in konstruktivno politično 
kulturo v slovenskem prostoru. »V politiki štejejo ideje, ne ideo-
logija,« je dejal predsednik SLS Bojan Šrot in poudaril pomen 
odgovorne politike, ki bo državljanom v korist ne le danes, tukaj 
in zdaj, temveč tudi in predvsem jutri –našim otrokom, vnukom 
in prihodnjim generacijam.

Brez odložilnega veta na Zakon 
o preprečevanju omejevanja 
konkurence

Državni svet na 3. izred-
ni seji, 8. aprila 2008, ni 
izglasoval odložilnega 
veta na Zakon o prepreče-
vanju omejevanja konku-
rence. Zahtevo, da Držav-
ni zbor še enkrat odloča 
o zakonu, je podprlo 12 
državnih svetnikov, 12 
pa jih je bilo proti, vzdr-
žanih je bilo 6.

Sekretar Državnega sveta Marjan 
Maučec v Lizboni

Sekretar Državnega sveta Mar-
jan Maučec se je v Lizboni udele-
žil srečanja generalnih sekretarjev 
parlamentov držav članic EU in 
evropskega parlamenta, kjer so 
razpravljali o programu naslednje 
konference predsenikov parlamen-
tov EU, 20 in 21. junija v Lizboni. 
Sodelujoče je uvodoma pozdravil 
predsednik portugalskega parla-
menta Jaime Gama, ki je poudaril 
pomen sodelovanja nacionalnih parlamentov v luči lizbonske pogod-
be. Slovenija in Italija sta predlagali ustanovitev delovne skupine, 
ki bi preučila možne načine za okrepitev sodelovanja nacionalnih 
parlamentov za učinkovito uporabo možnosti, ki jih predvideva liz-
bonska pogodba. Generalni sekretarji so predlog podprli in poudarili 
pomen dokončanega dela v letu 2009. Pomemben instrument pri 
sodelovanju nacionalnih parlamentov je tudi IPEX, zato so general-
ni sekretarji podprli spremembe, povezane z upravnim odborom in 
se strinjali s sofinanciranjem projekta. Seznanili so se tudi potekom 
dela trenutno aktivnih delovnih skupin in poročilom o vključenosti 
žensk v političnem življenju.

S 5. redne seje Državnega sveta
Državni svet Republike Slovenije je na 5. redni seji 19. marca 2008 

obravnaval Predlog Resolucije o Nacionalnem programu za kulturo 
2008 - 2011, Predlog zakona o prenosu nalog v pristojnost pokrajin, 
Predlog zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o javnih usluž-
bencih, Predlog zakona o ratifikaciji Konvencije o pravicah invalidov 

in Izbirnega protokola 
h Konvenciji o pravi-
cah invalidov, sprejel 
besedilo Predloga za-
kona o spremembah 
in dopolnitvah Zako-
na o Državnem svetu 
in imenoval sekretarke 
in sekretarje komisij 
Državnega sveta.

TP MF
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Izseki iz stališč poslanske skupine Slovenske 
ljudske stranke

Predlog zakona o 
spremembah in 
dopolnitvah zakona 
o varnosti cestnega 
prometa 

“... V Slovenski ljudski stranki še vedno vztraja-
mo, da je težave potrebno iskati v pomanjkanju 
kulture v cestnem prometu, ki nas Slovence dela 
neprevidne in nervozne voznike. Menimo, da je 
vzgoja za udeležbo na cestah tista, ki bi morala 
nove voznike naučiti pravilnega odnosa in od-
govornosti ne le do sebe, ampak predvsem do 
drugih udeležencev v prometu, ki so ponavadi 
deležni te naše neprevidnosti ali nervozne vožnje. 
Če Slovenijo primerjamo s tujino, kar hitro ugoto-
vimo, da imajo tam ljudje drugačen, v nekem smi-
slu bolj spoštljiv odnos do drugih udeležencev 
v cestnem prometu. Bolj se zavedajo dejstva, da 
gre pri cestnem prometu v veliki meri za odgo-
vornost do ostalih udeležencev v prometu. Tudi 
Slovenci imamo na tujih cestah povsem druga-
čen odnos do cestnega prometa. Večina nas tako 
ob prestopu meje začne spoštovati cestna pravila 
naših sosedov in tam se ne vprašamo, ali imamo 
450 evrov plače ali 2.500 evrov. Kje leži razlog, 
da tega ne počnemo na domačih cestah? Ali so 
to zagrožene in tudi izvršljive izrečene kazni, več-
ji nadzor nad spoštovanjem predpisov oziroma 
omejitev, si odgovorimo kar sami...”.

Predlog zakona o 
spremembah in 
dopolnitvah zakona o 
Kmetijsko gozdarski 
zbornici Slovenije

“... Članstvo po predlogu ostaja obvezno. 

Dejstvo je, če bi imeli v Sloveniji večje število 
poklicnih kmetij in kmetov, ki bi bili odvisni 
le od dohodka od kmetijske dejavnosti in bi 
se zavedala pomena organiziranosti, potem bi 
lahko uvedli tudi v tem trenutku prostovoljno 
članstvo. Ker pa je takšnih kmetij malo, bi se 
nam kaj hitro lahko pripetilo, da bi ostali brez 
zbornice. V tem trenutku nas je razprava in 
tudi pogovori z ljudmi prepričala, da kmetje 
potrebujejo zbornico...”.

“...V Poslanski skupini Slovenske ljud-
ske stranke bomo predlog zakona podpr-
li. Zavedamo pa se, kot sem že omenil, da 
se bistvena sprememba pravzaprav nana-
ša na tiste, ki odslej ne bodo več obvezni 
člani zbornice. Predlagano je torej, da se 
vstopni prag za obvezno članstvo fizič-
nih oseb v zbornici dvigne za 100 % na 
167 evrov katastrskega dohodka. To pred-
stavlja zvišanje z 1,7 hektarja na 3,3 hek-
tarja zemljišč v povprečju na zavezanca. 
Namen te spremembe je, da bi bili člani 
zbornice le tisti, ki se dejansko ukvarjajo 
s kmetijsko ali gozdarsko dejavnostjo ozi-
roma tisti, ki glede na povprečno velikost 
zemljišč izkazujejo interes po zastopanju 
njihovih interesov v zbornici. V Poslanski 
skupini Slovenske ljudske stranke se nam 
zdi pomemben podatek, da se s predla-
gano spremembo zakona približujemo 
tudi številu kmetijskih gospodarstev, ki 
so vpisani v register kmetijskih gospodar-
stev... “.

Predlog zakona 
o spremembah in 
dopolnitvah zakona o 
vrtcih

“V Slovenski ljudski stranki smo že v 
svojem programu zapisali, da se zavzema-

mo za socialno državo in reforme, ki bi 
izboljšale socialni status državljanov. Še 
posebej si prizadevamo za koristi naših 
najmlajših, saj vsi vemo, da je kvalitetna 
predšolska vzgoja eden najpomembnejših 
dejavnikov socializacije otroka, njegove-
ga zdravega razvoja in vir spletanja prvih 
socialnih odnosov. Vseskozi si zato priza-
devamo, da bi država starše razbremeni-
la plačevanja stroškov za vrtec, ki je za 
mnoge velik finančni izdatek. Prepričani 
smo, da bi takšna razbremenitev izredno 
dobro vplivala na boljše usklajevanje dru-
žinskih in službenih obveznosti staršev 
in na demografsko politiko države, saj 
bi takšen ukrep mlade bolj spodbujal k 
ustvarjanju lastne družine in k odločanju 
za več otrok. 

Veseli smo, da smo pri usklajevanju 
predloga zakona dosegli napredek, saj se 
nam je zdela prvotna rešitev, po kateri bi 
bili starši oproščeni plačila vrtca za mlaj-
šega otroka le pod pogojem, če je v vrtec 
vključen več kot en otrok, slaba oziroma 
preozka. Takšna rešitev ne bi postavlja-
la v enak položaj vseh staršev. Nekaj bi 
pridobile le tiste družine, pri katerih je v 
vrtce vključen več kot en otrok iz družine, 
ne pa tudi tiste, pri katerih starejši otrok 
ali otroci že obiskujejo, na primer, osnov-
no šolo. Vsi vemo, da tudi osnovna šola 
za starše ni zastonj, zato bi morali biti s 
tega vidika vsi starši, ne glede na starost 
svojih otrok, obravnavani enako. 

Nova rešitev, ki predvideva, da bi starši 
za otroke postopoma plačevali manj - do 
50 % cene vrtca, je za nas bolj sprejem-
ljiva in po našem mnenju koristi veliko 
širšemu krogu ljudi. Veseli nas, da bo v 
krog upravičencev vključenih več staršev 
in da bodo starši na ta način v bolj ena-
kem položaju, ne glede na to, koliko otrok 
imajo in ali ti otroci obiskujejo vrtec ali 
pa so že vključeni v nadaljnje izobraže-
vanje... “

iz poslanskih klopi
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Stališče poslanske 
skupine SLS o Predlogu 
zakona o lastninskem 
preoblikovanju 
nenominiranega 
kapitala zavarovalnic

Slovenska ljudska stranka (SLS) izraža 
zadovoljstvo, da se je na osnovi njenih pred-
laganih smernic pripravil predlog zakona, 
ki predvideva prenos delnic Zavarovalnice 
Triglav na ZPIZ, kar bo omogočalo ohra-
njanje dolgoročne stabilnosti pokojninske 
blagajne, kar je stranka predlagala kmalu 
po ne-sprejetju predloga Zakona o lastnin-
skem preoblikovanju zavarovalnic na re-
ferendumu. Tedaj je SLS tudi predlagala, 
da se morebitna odsvojitev deleža zava-
ruje z odločitvijo v Državnem zboru RS.  
Danes je bilo v Državnem zboru RS govora 
o predlogu zakona, ki ga je pripravil Državni 
svet RS takoj, ko so državljani in državljanke 
zavrnili zakon, ki je poskušal to isto materijo 
urejati na način, da bi se delež Zavarovalnice 
Triglav prenesel na KAD brez kakršnihkoli 
varovalk in zagotovil, da bo v državni lasti 
tudi ostal. Poslanci poslanske skupine SLS 
bodo nocoj podprli predlog matičnega delov-
nega telesa, da ta predlog zakona ni prime-
ren za nadaljnjo obravnavo. V postopku je 
namreč vladni predlog zakona, ki materijo 
ureja na popolnoma enak način, kot ga je 
predlagala SLS.  

Zakon, ki ga predlaga Državni svet RS po 
mnenju SLS ne vsebuje zadostnih varovalk, 
ki bi lahko učinkovito preprečile morebitno 
nadaljnjo prodajo deležev, čeprav ravno tako 
predvideva prenos delnic zavarovalnice na 
ZPIZ. Vladni zakon namreč vse postopke 
razpolaganja s temi delnicami podreja upo-
rabi predpisov, ki urejajo razpolaganje s fi-
nančnim premoženjem države, kar pomeni, 
da je osnova za razpolaganje s tem deležem 
v Državnem zboru RS sprejet letni odlok o 
programu prodaje finančnega premoženja. 
Predlog vlade določa tudi minimalni delež, 
ki ga mora ohraniti ZPIZ in to je 25 % + 1 
delnica. 

Glede na navedeno bodo poslanci SLS 
predlagani zakon Državnega sveta RS za-
vrnili. SLS z velikim veseljem in zadovoljs-
tvom pričakuje obravnavo in sprejem vlad-
nega predloga zakona, ki skoraj do potanko-
sti povzema že prej izražena stališča SLS. 
Morebitne nejasnosti ali nedorečenosti pa 
bodo poslanci SLS po potrebi uveljavljali v 
nadaljnjem postopku sprejemanja zakona v 
Državnem zboru RS.

Poslanska skupina SLS 
zahteva Sklic nujne 
seje Odbora za zunanjo 
politiko DZ RS zaradi 
grobega enostranskega 
posega sosednje 
Republike Hrvaške 
s prodajo nesporno 
slovenskih zemljišč na 
levem bregu Dragonje

Poslanec poslanske skupine SLS Josip 
Bajc je skupaj s strokovnjakoma ter člano-
ma podskupine zgodovinarjev in drugih 
strokovnjakov, ki delujejo v okviru Mešane 
slovensko–hrvaške skupine mednarodnih 
strokovnjakov za pripravo okvirja za reševa-
nje vprašanja meje med Republiko Slovenijo 
in Republiko Hrvaško, dr. Dušo Krnel Umek 
in dr. Petrom Pavlom Klasincem predstavil 
razloge za zahtevo Poslanske skupine Sloven-
ske ljudske stranke za Sklic nujne seje Odbo-
ra za zunanjo politiko Državnega zbora RS 
zaradi grobega enostranskega posega sosed-
nje Republike Hrvaške s prodajo nesporno 
slovenskih zemljišč na levem bregu Dragonje. 
Predstavili so tudi predloge sklepov, s katerimi 
bi se zavezalo pristojne državne organe, da 
zaščitijo slovensko ozemlje, slovensko morje, 
slovensko lastnino in slovenske državljane.  
Poslanska skupina SLS tako meni, da bi Držav-

ni zbor RS moral sprejeti zavezujoč akt o meji 
s Hrvaško, ki bo določal, o katerih vprašanjih 
se Slovenija pogaja in o katerih ne.

Poslanska skupina SLS je 6. marca 2008 
zahtevala sklic nujne seje Odbora za zunanjo 
politiko DZ RS zaradi ponovnega grobega 
enostranskega posega sosednje Hrvaške s pro-
dajo nesporno slovenskih zemljišč na levem 
bregu Dragonje, ob tem, da so predstavniki 
hrvaške oblasti poudarili, da gre za ozemlje 
Hrvaške. Ta dogajanja je namreč v povezavi 
s podobnimi preteklimi odločitvami Hrvaške 
mogoče razumeti kot poskus priključitve dela 
slovenskega ozemlja Hrvaški in Slovenijo v 
nadaljnjih pogajanjih postavlja pred izvršena 
dejstva. SLS ne more pristati na politiko izvrše-
nih dejstev in ne more dovoliti, da bo sedanja 
Vlada RS nosila zgodovinsko odgovornost, da 
je dopustila aneksijo 113 ha slovenske zemlje 
ali celo izgubo celovitega Piranskega zaliva in 
izhoda Slovenije na odprto morje. 

V SLS in v poslanski skupini SLS se že 
več kot desetletje opozarja na dejstvo, da sta 
tako Slovenija  kot Hrvaška dolžni spoštovati 
ugotovitve Badinterjeve komisije ob razpadu 
SFRJ. Badinterjeva komisija in Temeljna us-
tavna listina o samostojnosti in neodvisnosti 
Republike Slovenije z dne, 25. junij 1991, iz-
hajata iz realnosti republiških meja in pravic 
v okviru SFRJ, kar velja tudi za teritorialni 
dostop Slovenije do mednarodnih voda. To 
potrjuje tudi zakon o ratifikaciji pogodbe med 
SFRJ in Republiko Italijo - SFRJ-MP1-1/1977 
(Osimski sporazum), ki velja na podlagi Akta 
o notifikaciji nasledstva sporazumov nekda-
nje Jugoslavije z Republiko Italijo, UL MP 
11-60/1992 (RS 40/1992).  Torej je treba  
upoštevati stanje med RS in RH na dan 25. 
junija 1991.

iz poslanskih klopi

Strani pripravil Aleš Vehar
sekretar poslanske skupine SLS v DZ RS
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MO SLS Koper: 
Internetna stran je 
vsakdanji stik z volivci

S prispevkom želim spodbuditi tiste lokalne 
odbore, ki še nimajo svoje spletne strani, da 
pristopijo k izdelavi le-te. Našemu mestnemu 
odboru je poskus uspel drugič. Torej, zadeve se 
je potrebno lotiti načrtno. Sestavili smo manj-
šo delovno ekipo, ki je štela tri člane. Egon 
Vatovec je bil organizator in finančni sponzor 
izdelave spletne strani. Sama sem bila zadolže-
na za pripravo osnutka zasnove, vsebine, gradiv 
in fotografij. Vesna Starman, predsednica Žen-
ske zveze Slovenske Istre pa je bila zadolžena 
za vsebino področja Ženske zveze. Od ideje 
do izdelave je preteklo štiri mesece. Kot pred-
sednica odbora sem vztrajno priganjala, da 
energija vsem trem ne bi popustila. In končno 
smo dosegli cilj. Zadovoljni smo s tem majh-
nim dosežkom. Internetna stran je naš vsakda-
nji stik z volivci, volivkami, mediji in drugimi 
zainteresiranimi. 

Kaj pa težave? Seveda so prisotne. Ažurira-
nje spletne strani s tekočimi dogodki je prob-
lem. Zato je bil naš predlog centrali SLS, da 
bi morale biti spletne strani odborov enako 
zasnovane in da bi morali imeti zadolženo ose-
bo za ažuriranje. Upajmo, da bo v prihodnosti 
tako. Žal si ne moremo finančno privoščiti, da 
bi imeli zunanjega sodelavca za pomoč. Torej, 
trudimo se sami. 

Spoštovani predsedniki in predsednice 
mestnih/občinskih odborov, pohitite, volitve 
so pred vrati!

Naredite tudi vi svojo spletno stran in spoz-
nali boste, da je to koristno!

Olga Franca,
predsednica MO SLS Koper 

www.koper.sls.si

Erin Pizzey prihaja iz Velike Britanije. Bori 
se za odpravo nasilja v družinskem okolju in 
za zaščito žrtev nasilja. Leta 1971 je ustano-
vila Chiswick Women’s AID, prvo zatočišče 
oziroma varno hišo za žrtve nasilja v družini. 
Leta 1974 je to problematiko predstavila širši 
javnosti s knjigo, ki jo je napisala »Kriči tiho, 
sicer bodo sosedje slišali«. Našo družbo opo-
zarja, da so v večini žrtve otroci in ženske, 
ne smemo pa pozabiti, da se velikokrat očetu 
oziroma moškim dela krivica in so včasih tudi 
oni žrtve nasilja. Erin Pizzey je avtorica števil-
nih knjig in člankov. Sedaj na povabilo hodi 
po svetu in predava na raznih fakultetah in 
organiziranih seminarjih. 

Tako sta se srečali dve izjemni osebi, poz-
navalki družinske problematike in položaja 
staršev in otrok v današnji družbi. Obe polni 
znanja in izkušenj sta si izmenjali mnenja in 
poglede o razmerah v današnjem času v Evro-
pi in v svetu ter primerjali razmere v njunih 
državah. Dotaknili sta se zakonske podlage, 
vrste oziroma načina pomoči pri odpravljanju 
posledic nasilja, in predvsem o ukrepih, ki bi 
lahko presekali začarani krog. Nasilje nad 
otroci ali nad starši namreč pusti največkrat 
nepopravljive posledice, predvsem na otrocih, 
ki vodijo v njihovo nadaljnjo agresijo in nasilje, 
ko ti odrastejo. Vse to se posledično odraža 
tudi na sedanji družbi, ki postaja vse bolj ne-
strpna. Medsebojni odnosi postajajo vse bolj 

Srečanje Nade Skuk z Erin 
Pizzey, ustanoviteljice prvih 
varnih hiš
26.marca je na povabilo varuhinje človekovih pravic Zdenke Čebašek Travnik obiskala Slo
venijo ustanoviteljica prvih varnih hiš na svetu Erin Pizzey. Z njo se je dan kasneje srečala 
tudi Nada Skuk, predsednica Slovenske ženske zveze pri SLS. 

napeti, manj strpni, v javnosti in v medseboj-
nih komunikacijah se krepi agresivnost in ne-
strpnost. To so gotovo tudi posledice vse več 
razbitih družin, vsesplošnega spreminjanja in 
izničenja vrednot in družine kot institucije, ki 
bi morala biti osnovna, predvsem pa varna 
celica družbe. Dejstvo je, da nasilje v družini 
obstaja in tudi dejstvo je, da se o tem premalo 
govori in se ne ukrepa pravilno. Tudi v Slove-
niji se je v prejšnjem desetletju število ločenih 
zakonov potrojilo. 

Potrebno je pomagati mladim staršem, da se 
pripravijo na zakon, še posebej pa vzgajati mla-
de za družino, za dobre medsebojne odnose, 
za vzgojo otrok, ki potrebujejo predvsem varen 
dom in veliko ljubezni ter pravilno vzgojo. Če 
pa pride do nasilja ali ko pride do razbitja dru-
žine, morata družba in država vzpostaviti me-
hanizme, ki pomagajo, da se situacija razreši 
s čim manjšo škodo za prizadete in še posebej 
za otroke. V Angliji imajo za razreševanje dru-
žinske problematike družinska sodišča. Prav 
tako sta se sogovornici strinjali, da bi morali 
tudi v Sloveniji končno dobiti posebno mini-
strstvo za družino, ker družina sama po sebi 
ne sodi avtomatsko pod socialni resor.

Sogovornici sta se dogovorili o nadaljnjem 
sodelovanju in ponovnem srečanju jeseni, ko 
Erin Pizzey spet pride v Slovenijo.

Maja Erbežnik

aktualno
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Odbor regij (Committee of the Regions) je 
organizacija, ki ima svetovalno funkcijo in je 
sestavljena iz predstavnikov (članov) evrop-
skih regionalnih in lokalnih organov. Usta-
novljen je bil leta 1994 v skladu s Pogodbo 
o Evropski uniji, v prvi vrsti tudi zato, ker 
se skoraj tri četrtine evropske zakonodaje po 
sprejetju izvaja na lokalni in regionalni ravni. 
V Odboru regij je 344 članov in toliko je tudi 
nadomestnih članov. Vseh 344 članov odbora 
so v glavnem predsedniki regij, župani, pred-
sedniki občinskih in regijskih svetov. Na evrop-
skem nivoju se je z Odborom regij potrebno 
posvetovati pred sprejemanjem odločitev o za-
devah, kot so regionalna in socialna politika, 
ekonomska in socialna kohezija, okolje, kul-
tura, izobraževanje, zdravstvo, zaposlovanje 
in promet. Slovenija je polnopravna članica 
Odbora regij od leta 2004 in ima 7 članov 
in 7 nadomestnih članov. Jedro Odbora regij 
predstavlja predsedstvo ali upravni odbor, ki 
daje politične smernice delu Odbora regij ter 
nadzira in koordinira njegovo delo. Sestane 
se sedemkrat letno. 

Svet Evropske unije je v lanskem letu v Od-
bor regij imenoval pet novih članov in tri nove 
nadomestne člane slovenske delegacije, ki so 
bili predlagani v skladu s soglasjem obeh repre-
zentativnih združenj občin v Sloveniji, Zdru-
ženja občin Slovenije in Skupnosti občin Slo-
venije. Za člane so bili v Odbor regij na novo 
imenovani županja Slovenske Bistrice Irena 
Majcen, župan Litije Franci Rokavec, župan 
Dolenjskih Toplic Franci Vovk, ljubljanski po-
džupan Aleš Čerin in članica občinskega sveta 
mestne občine Maribor Jasmina Vidmar. Na-
domestni člani pa so po novem župan Murske 
Sobote Anton Štihec, župan Sodražice Blaž 
Milavec in podžupan Tržiča Jure Meglič. Se-
demčlanska slovenska delegacija je bila ime-
novana za obdobje od 26. januarja 2006 do 

25. januarja 
2010.

V Odboru 
regij so šti-
ri politične 
skupine, in 

Irena Majcen predstavila 
delovanje Odbora regij 
26. februarja je bila v prostorih Mestne občine Ljubljana novinarska konferenca, ki jo je pripravila sloven
ska delegacija v Odboru regij. Na njej je Irena Majcen, podpredsednica Slovenske ljudske stranke in hkrati 
novo izvoljena vodja slovenske delegacije v Odboru regij, novinarjem predstavila delovanje in vlogo Odbora 
regij ter vizijo delovanja slovenske delegacije v naslednjih štirih letih z načrtovanimi aktivnostmi Odbora 
regij v okviru predsedovanja Slovenije Svetu Evropske unije. 

sicer EPP Evropska ljudska stranka, ALDE 
Zavezništvo liberalcev in demokratov za Evro-
po, PES Evropska socialdemokratska stranka 
in UEN-AE Združenje za Evropo narodov - 
Evropska zveza. Člani Odbora regij so razpo-
rejeni v strokovne komisije, katerih naloga je 
pripraviti plenarna zasedanja. Obstaja šest 
komisij:
• Komisija za politiko ozemeljske kohezije 

(COTER) 
• Komisija za ekonomsko in socialno politi-

ko (ECOS) 
• Komisija za trajnostni razvoj (DEVE) 
• Komisija za kulturo in izobraževanje 

(EDUC) 
• Komisija za ustavne zadeve in evropsko 

upravo (CONST) 
• Komisija za zunanje odnose (RELEX) 

Slovenska delegacija ima trenutno dva nacio-
nalna koordinatorja, Stašo Marolt iz Združe-
nja občin Slovenije in Miho Mohorja iz Skup-
nosti občin Slovenije, ki delegate spremljata 
na poteh v Bruselj in poskrbita za vsebinsko 
in tehnično organiziranost delegacije, si pa 
delegacija v pogovorih z dr. Ivanom Žagarjem, 
ministrom za področje lokalne samouprave in 
regionalne politike, prizadeva, da bi v drugi 
polovici leta 2008 že imeli stalnega nacional-
nega koordinatorja v Bruslju in bi se na tak 
način lahko aktivneje vključili v vsa dogajanja 
na nivoju Evropske unije. 

Kot je dejal Luc Van den Brande, novo iz-
voljeni predsednik Odbora regij, čigar mandat 
bo trajal do februarja 2010, je glavni poudarek 
dela Odbora regij v prihodnosti predvsem še 
bolj poudariti njegovo pomembno vlogo na 
evropskem nivoju. 

Dogodki v Sloveniji v okviru Odbora 
regij

Najpomembnejši dogodek, ki bo potekal v 
Sloveniji v okviru Odbora regij, bo 107. izred
na seja predsedstva Odbora regij, ki bo 3. in 
4. marca 2008 na Brdu pri Kranju. Izredno 
sejo predsedstva v sodelovanju z Odborom 
regij organizira Slovensko predsedstvo EU 
skupaj s konferenco Teritorialni dialog 2008. 

Oba dogodka, ki bosta v Sloveniji, sta po mne-
nju Irene Majcen izjemna priložnost, saj bo 
prizadevanje za uveljavljanje večje vloge regij 
in lokalnih skupnosti pri aktivnostih, ki pred-
stavljajo stebre lizbonske strategije, ena od 
pomembnih nalog Odbora regij v tem man-
datu. 

Na seji predsedstva se bodo srečali predstav-
niki regionalnih in lokalnih oblasti iz celotne 
EU, kjer bodo obravnavali Barcelonski proces 
in Odbor regij – platforma lokalnih in regio-
nalnih oblasti ter ustanovitev skupnega posve-
tovalnega odbora z nekdanjo jugoslovansko 
republiko Makedonijo. Na seji predsedstva 
bodo predvidoma sprejete tudi politične priori-
tete in program dela Odbora regij za naslednje 
mandatno obdobje 2008–2010 ter potrditev 
resolucije o vključenosti regionalnih in lokal-
nih oblasti v nacionalne programe za izvajanje 
lizbonske strategije ter posamezne vsebinske 
točke v okviru rednega dela Odbora regij. 

Na tretji konferenci Teritorialni dialog 2008, 
katere so-gostitelj je Služba Vlade RS za lokal-
no samoupravo in regionalno politiko v imenu 
slovenskega predsedstva Svetu Evropske uni-
je, bodo sodelovali dr. Ivan Žagar, minister, 
pristojen za področje lokalne samouprave in 
regionalne politike, Danuta Hübner, evropska 
komisarka za regionalno politiko, in Luc Van 
den Brande, predsednik Odbora regij, in drugi 
ugledni visoki gostje.

Teritorialni dialog predstavlja priložnost re-
gionalnih in lokalnih oblasti ter zainteresiranih 
interesnih skupin, da predstavijo svoj pogled 
predstavnikom Evropske komisije, Evropske-
ga parlamenta, slovenskemu, francoskemu ter 
češkemu predsedstvu, evropskim regionalnim 
združenjem in stalnim predstavništvom držav 
članic pri EU; prav tako pa se lahko vključijo 
v koristen dialog, kako se spopasti z izzivi, s 
katerimi se regionalne in lokalne oblasti soo-
čajo pri izvajanju lizbonske strategije.

Letošnja konferenca Teritorialni dialog 
2008 bo prav tako priložnost za razpravo z 
relevantnimi interesnimi skupinami o Poroči-
lu Evropskemu spomladanskemu Svetu 2008. 
Poročilo je pripravil Odbor regij v okviru Plat-
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forme za spremljanje lizbonske strategije, ki je 
na februarskem plenarnem zasedanju sprejel 
tudi predlog Resolucije za spomladansko za-
sedanje Evropskega sveta 2008.

V okviru slovenskega predsedovanja bo 26. 
in 27. junija tudi sestanek komisije Odbora 
regij za politiko ozemeljske kohezije COTER 
in seminar v njenem okviru. Na sejo in semi-
nar bodo povabljeni predstavniki EU institu-
cij in drugih organizacij – tudi predstavniki 
civilne družbe ter predstavniki lokalnih obla-
sti iz držav z Balkana. Sestanek COTER in 
seminar predstavljata priložnost za razpravo 
o teritorialni koheziji in predvsem oblikovanje 
predlogov, kako lahko ozemeljsko sodelova-
nje prispeva k doseganju boljše teritorialne 
kohezije. Cilj dogodka je med drugimi tudi 
spodbuditi razumevanje vseh razsežnosti teri-
torialne kohezije in ozemeljskega sodelovanja 
v razširjeni EU. 

V sodelovanju z Odborom regij pa bo 3. ju-
nija tudi konferenca komisije Odbora regij za 
zunanje odnose in decentralizirano sodelovanje 
RELEX o evropski sosedski politiki. Osrednji 
del Konference bo posvečen razpravi o zahod-
nem Balkanu, ki po tematiki neposredno sov-
pada s prioriteto slovenskega predsedovanja 
Svetu EU in odločitvijo Slovenije, da posku-
ša v obdobju svojega predsedovanja državam 
zahodnega Balkana zagotoviti konkreten na-
predek na njihovi poti v članstvo EU.

NI

• okolje
• evropski socialni sklad
• poklicno usposabljanje

S pogodbo iz Nice iz leta 2003 je določe-
no,da morajo člani OR biti nosilci volilnega 
mandata ali politično odgovorni izvoljeni skupš-
čini. V letu 2007 se s širitvijo EU poveča število 
članov na 344 in prav toliko namestnikov iz 27 
držav članic EU. Struktura lokalnih in regional-
nih uprav v državah članicah je različna.

Avstrija: 9 zveznih dežel, 99 okrožij (vključno 
s 15 mesti) in 2395 občin;

Belgija: 3 regije (Bruselj ima poseben status), 
3 skupnosti, 10 pokrajin in 589 občin;

Ciper: 6 okrožij, 33 občin, 486 občinskih sve-
tov;

Češka: 14 regij, 6249 občin;
Danska: 13 regij, 269 občin,2 avtonomni mesti 

(Kobenhavn in Frederiksberg) in regijska občina 
Bornholm; 

Estonija: 15 okrožij,241 občin;
Finska: 19 regionalnih svetov, 1 avtonomna 

pokrajina Aland, 444 občin;
Francija: 26 regij (22 matičnih in 4 prekomor-

ske regije), 100 departmajev, od tega 4 prekomor-
ski, 36763 občin;

Grčija:13 regij, 51 departmajev, 900 mestnih 
občin in 133 občin;

Irska: 2 regionalni skupščini, 8 regionalnih 
skupnosti, 29 okrožnih svetov, 5 mestnih sve-
tov in 80 občin;

Italija: 20 dežel, od tega 5 dežel s posebnim 
statusom, 2 samoupravni pokrajini Bolzano in 
Trento, 106 pokrajin, 14 velemestnih območij 
in 8103 občin;

Latvija: 26 okrajev, 7 večjih mest, 53 mest, 441 
podeželskih občin in 29 združenih občin;

Litva: 10 okrožij in 60 občin;
Luksemburg: 3 okrožja, 12 kantonov, 118 ob-

čin;
Madžarska: 7 planskih statističnih regij, 19 

okrožij, 3168 občin; 
Malta: 3 upravne enote, 68 lokalnih svetov;
Nemčija: 16 zveznih dežel, 12900 lokalnih 

upravnih enot;
Nizozemska: 12 pokrajin, 483 občin;
Poljska: 16 regij, 315 občin ali okrožij, 2500 

občin, 64 občin s posebnim statusom okraja in 
mesto Varšava s posebnim statusom;

Portugalska: 2 avtonomni regiji (Azori in Ma-
deira), 18 okrožij, 308 občin, 4254 okrajev, 2 
velemestni področji;

Slovaška: 8 avtonomnih regij, 8 regionalnih 
uprav, 50 okrajev, 2879 občin;

Slovenija: 58 decentraliziranih državnih uprav-
nih enot,193 občin, vključno z 11 mestnimi*;

Španija: 17 avtonomnih regij, 2 avtonomni 

V Odboru regij EU sodelujejo tudi županje in 
župani SLS

mesti (Ceuta in Melilla), 50 pokrajin in 8109 
občin;

Švedska: 2 regiji, 19 okrožnih svetov, 21 okrožij 
in 290 občin;

Združeno kraljestvo: Anglija-8 regij, 34 grofij, 
47 upravnih enot, 33 londonskih okrajev, 36 
mestnih okrožij, 238 okrožij in 7900 župnij in 
mestnih svetov,

Škotska – škotski parlament in 32 upravnih 
enot,

Wales - narodna skupščina, 22 upravnih svetov 
in 732 mestnih in občinskih svetov,

Severna Irska - polavtonomna skupščina sever-
ne Irske in 26 upravnih enot.

*stanje na 1. april 2006, povzeto po publikaciji OR, več 
lahko najdete na internetnem naslovu: http://www.cor.eu

ropa.eu
Število sedežev v OR posameznih nacionalnih delegacij je nasled
nje:

Države članice Število sede-
žev - članov 
delegacije

Francija, Italija, Nemčija, 
Združeno kraljestvo

24

Poljska, Španija 21
Avstrija, Belgija, Češka, 
Grčija, Madžarska, Nizozem-
ska, Portugalska, Švedska

12

Danska, Finska, Irska, Litva, 
Slovaška

9

Estonija,Latvija, Slovenija 7
Ciper, Luksemburg 6
Malta 5
Delo v OR je organizirano preko sodelovanja 

članov OR v komisijah:
COTER - komisija za politiko ozemeljske ko-

hezije;
ECOS - komisija za ekonomsko in socialno 

politiko;
DEVE - komisija za trajnostni razvoj;
EDUC - komisija za kulturo, izobraževanje in 

raziskave;
CONST - komisija za ustavne zadeve, evrop-

sko upravo ter območje svobode, varnosti in 
pravice;

RELEX - komisija za zunanje odnose in decen-
tralizirano sodelovanje;

CAFA - komisija za finančne in upravne za-
deve.

Na plenarnem zasedanju, ki je bilo 6. in 7. 
februarja, smo izvolili novo predsedstvo. Predsed-
nik OR v naslednjem dvoletnem mandatu je Luc 
Van der Brande, ki se je z delom naše delegacije 
fotografiral na srečanju ekspertne skupine za oze-
meljsko sodelovanje na Brdu. Fotografija je bila 
objavljena v prejšnji številki časopisa Odmev. Na 
zasedanju je bil pomemben gost dr. Ivan Žagar, 
ki je nagovoril člane v imenu naše vlade v času 
predsedovanja EU. 

Leta 1991 so voditelji držav in vlad EU spre-
jeli sklep o ustanovitvi Odbora regij in o tem 
podpisali Maastrichtsko pogodbo. Odbor regij 
je posvetovalno telo v postopku sprejemanja od-
ločitev EU in zastopa glas in interese regional-
ne in lokalne ravni-poddržavne ravni. Pogodba 
določa,da se morata Evropska komisija in Svet 
ministrov ob sprejemanju zakonodaje, ki se na-
naša na regionalno in lokalno raven obvezno 
posvetovati z Odborom regij (OR). Leta 1994 je 
bilo prvo plenarno zasedanje Odbora regij (OR) 
v Bruslju. Leta 1997 so se področja, ob katerih 
sprejemanju zakonodaje je obvezno pridobiti 
mnenje OR, razširilo.

Danes je posvetovanje z OR obvezno na na-
slednjih političnih področjih:
• ekonomska in socialna kohezija
• izobraževanje in vprašanja, ki zadevajo mlade
• kultura
• javno zdravstvo
• vseevropska omrežja
• promet
• zaposlovanje
• socialne zadeve

Irena Majcen



1� naš komentar

Nes por no je, da 
Re pub liki Slo ve niji 
v osem naj stih le tih 
nje ne ga ob sto ja ni 
us pe lo po sta vi ti dr-
žav ne meje z juž no 
so se do, do sti krat 
ime no va no kar 
»pri ja telj sko« nam 
Hr vaš ko. Ni moj 
na men ugo tav lja ti 

vzrokov, za kaj Re pub li ki Slo ve ni ji v osem naj-
stih le tih ni us pe lo vzpo sta vi ti juž ne dr žav ne 
meje in o tem spre je ti med dr žav no po god bo o 
dr žav ni meji, po god bo, ki bi jo ra ti fi ci rali in 
po tr di li, spre jeli in se z njo stri njali obe dr ža-
vi v obeh dr žavnih par la mentih, v Slo ve ni ji v 
državnem zboru, na Hr vaš kem pa v saboru. 

Prav tako za man iš če mo ute me lje ne od go-
vore na vpra šanja, za kaj to ni bilo storjeno že 
v letu 1991, v letu 1993 in v ka snej ših le tih, ko 
so bile us ta nov lje ne tak šne ali dru gač ne med-
na rod ne in re pub liš ke dr žav ne (stro kov ne in 
po dob ne) ko mi si je, ki bi mo ra le kot kon čen 
re zul tat svo je ga dela ute me lji ti s potrjeno med-
na rod no li sti no o juž ni dr žav ni meji. Na ta 
vpra ša nja bodo mor da ne koč dajali od go vo re 
»ak ter ji«, ki so v ta kih in po dob nih ko mi si jah 
so de lo va li do se daj. 

Sam me nim, da mo ram kot član Pod ko mi-
si je zgo do vi nar jev in dru gih stro kov nja kov 
(vodi jo prof. dr. Jan ko Prunk) pri Me ša ni 
slo ven sko – hr vaš ki sku pi ni med na rod no-
prav nih stro kov nja kov za pri pra vo prav ne-
ga ok vir ja za re še va nje vpra ša nja meje med 
Re pub li ko Slo ve ni jo in Re pub li ko Hr vaš ko 
(vodi jo prof. dr. Miha Po gač nik), ki jo je 
ime no vala 20. sep tem bra 2007 Vla da Re-
pub li ke Slo ve ni je, podati nekaj svo jih mi sli 
v zve zi z vpra ša njem in ob vez nost mi, ki jih 
ima Re pub li ka Slo ve ni ja gle de do lo či tve juž-
ne dr žavne meje. 

Ta koj na za čet ku mo ram pou da ri ti, da so 
iz go vo ri in po go sta sta liš ča po sa mez ni kov, 
da meje s so sed njo juž no dr ža vo ne po tre bu-
je mo, češ saj bo ta kma lu »po sta la čla ni ca 
Evrop ske skup no sti« in zato te juž ne meje ne 
po tre bu je mo, »ne dr žav no tvor na« in pred stav-
lja jo v bis tvu po manj ka nje slo ven ske na rod ne 
za ve sti. 

Moje mi sli v tem tek stu pos ve čam ti stim 
raz miš lja jo čim po sa mez ni kom, ki jih to vpra-
ša nje za ni ma. Iz ha jam iz dejs tva, da mora 
vsa ko po stav lja nje dr žav ne meje slo ne ti na 
dveh te melj nih prin ci pih. Prvi prin cip je pra
vi ca, dru gi prin cip so ko ri sti.

Pravica
Da nes je sa mo stoj na dr ža va Re pub li ka Slo-

Določiti južno državno mejo je naša obveza
ve ni ja v si tua ci ji, ko z ozi rom na zgo raj po ve-
da no lah ko ugo tav lja mo prin cip pra vice, saj o 
njej go vo ri mo ta krat, ko je izra žen na cio nal ni 
in te res, za ka te rega me ni mo, da je ta iz pri čan 
v tre nut ku, ko gre za pra vi co svo bod ne iz bi-
re, ko pre bi vals tvo do lo če ne ga pro sto ra ob 
bo do či meji s svo jo iden ti te to in pri sot nost jo 
v dalj šem ča sov nem ob dob ju izra ža in zah-
te va svo jo te melj no pra vi co, da pri pada tej 
ali oni dr ža vi. Res je, da je pra vi ca v li kov ni 
upo do bi tvi si cer poz na na kot ti sta gos pa, ki 
jo sre ča mo na so diš čih in ima po ve za ne oči, 
a v ro kah dr ži teht ni co.

Koristi
Nes por no je, da se ko ri sti v glav nem ka že jo 
v ma te rial nem smi slu, kjer gre za do bri ne, 
ki se na ha ja jo v do lo če nem pro storu 
ozi ro ma za sam geo graf ski pro stor, ki po 
po sta vi tvi meje pri pa de do lo če ni dr ža vi. 
V na šem pri me ru gre za še po mem bnej še 
dr žav ne ko ri sti, to je za prost do stop do 
med na rod nih voda in za svo bod no pot do 
edi ne slo ven ske luke Ko per.

Zra ven prin ci pov pra vi ce in ko ri sti pa mo-
ra mo od go vo ri ti še na vr sto vpra šanj v zve zi 
s po stav ljanjem dr žav ne meje. Gre za na sled-
nja vpra ša nja: 
1. za mo ral na vpra ša nja ob po stav ljanju 

meje,
2. za pre stiž, ki ga že li mo ali že li jo do se či,
3. za na cio nal no čast, 
4. za za doš če nje, 
5. za do lo če no zdru že va nje in 
6. za nes por ne na rod no gos po dar ske ko ri sti, 

vi di ke in sta liš ča. 
Do lo čen pro stor, ki ga z mejo de jan sko 

de li mo, je po go sto lah ko oz. v do lo če nih pri-
me rih na cio nal no me šan. V takih pri me rih je 
ob ob li ko vanju meje pri so ten tako ime no va ni 
na cio nal ni pri tisk. Te sno za njim je mož no 
iz va janje et ničnega čiš čenja ali pri tisk na iz-
ja ve gle de na cio nal ne pri pad no sti ali celo o 
od lo ča nju o na cio nal no sti. Na ta vpra ša nja 
da je mo od go vo re gle de na geo graf ski pro stor, 
ute me lje ne z ohra nje ni mi zgo do vinskimi do-
ku menti (ve ro do stoj nim ar hiv skim gra di vom) 
in s pri kazova njem real ne ga sta nja. 

Prav pri na va ja nju zgo do vin skih ele mentov 
je po treb no v zve zi z dr žav nimi me ja mi po-
se bej na va ja ti nuj nost mul ti dis ci pli nar nih 
pri stopov, saj je pri po stav lja nju dr žav ne 
meje po treb no pri teg ni ti vr sto dru gih stro-
kov nja kov, so cio lo gov, et no lo gov, geo grafov, 
hi sto rič nih geo gra fov, prav ni kov in še bi lah ko 
na šte va li. 

Prav v od sot no sti naj šir ših mul ti dis ci pli-
nar nih ra zi skav le ži po mo jem mne nju vzrok 

ne rea li zi ra ne ga pro jek ta po sta vi tve juž ne dr-
žav ne meje.

Vr ni mo se k vpra šanjem po stav ljanja 
juž ne dr žav ne meje in k t.i. gos po darskim 
mo mentom, ki jih v no be nem pri me ru pri 
vzpo stav lja nju juž ne dr žav ne meje ne sme mo 
za ne ma ri ti. Ti gos po dar ski mo men ti so; 
- stra teš ko var nostni gos po darski mo-

menti,
- in ten zi teta in te re sov, 
- real ne in nad pov preč ne vred no sti (nji ve, 

rud ni ki, sa dov nja ki, vi no gra di in dru-
go),

- do lo čeni kom pro misni do go vo ri in re ši-
tve 

- pro metna vred nost gle de na in fra struk tu-
ro, itd. 

Na os no vi zgo raj po ve da ne ga mo ra mo v 
zve zi z vpra šanji juž ne meje is ka ti do lo če na 
navo di la in ele men te v zgo do vin skih dejs tvih 
(do se daj za ne mar je nih), v mož nih op ti mal-
nih re ši tvah in v is ka nju real nih od go vo rov. 

Po stav lja se se ve da vpra ša nje, kako so izob-
li ko va na sta liš ča naše gos po darske po li tike, 
gle de na to, da Slo ven ci ve lja mo za do bre in 
ra zum ne gos po dars tve ni ke. To nam ob po stav-
lja nju juž ne meje ne us pe va, saj ni izde la na 
realna oce na in od go var ja jo ča gos po darska 
po li tika.

To ugo to vi tev po tr ju jem z na šo real no po li ti-
ko in sta njem v tem pro sto ru, kjer je po treb no 
ugo tav lja ti možnosti po de lje va nja kon ce sij za 
re še vanje gos po dar skih prob le mov, pri če mer 
je po treb no pre ciz no opre de li ti in te rese na-
ših, še po se bej pa tu jih pod je tij. 

Pri do lo če nih re ši tvah po sta vi tve juž ne dr-
žav ne meje in gos po dars tva v tem pro sto ru 
nam na sta nek dvolast niš tva ne sme pred stav-
lja ti te žav, saj se ta vpra ša nja re šu je jo s po seb-
nimi med dr žav ni mi spo ra zu mi. 

Prav tako se v do lo če nih di sku si jah pojav lja 
ne ra zum no sta liš če, da naj se ne lo te va mo pri 
po stav lja nju juž ne meje na cio nal ne ga mo men-
ta ali vsaj, naj tega na cio nal ne ga to rej na rod-
nost ne ga mo men ta ne iz po stav lja mo. Tudi na 
to vpra ša nje bi že prej ome nje na mul ti dis ci-
pli nar na ra zi ska va lah ko po nu di la kon kret ne 
od go vore.

Pri po stav lja nju juž ne dr žav ne meje s so-
sed njo Hr vaš ko se soo ča mo že vr sto let z 
eno stran ski mi ukre pi hr vaš ke stra ni (sa mo-
vo ljo) in izra zi to neak tiv nost jo (ra zen pi sa nje 
di plo mat skih not) slo ven ske stra ni. Od več se 
je po nov no sez na nja ti z ak tiv nost mi in mor da 
is ka ti od go vor, za kaj do juž ne dr žav ne meje 
še nismo prišli, a od lo či tve o od la ga nju do-
konč ne re ši tve so se po ka za le kot na pač ne. 
Hr vaš ka stran na mreč s sa mo volj ni mi ukre pi 
prid no izkorišča (na ško do Slo ve ni je) to sta-
nje. Mno gim, ki se s tem prob le mom uk var-
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ja mo, so nam ta in po dobna sta nja in za de ve 
znane. Zato je na sta lo tudi pi sno sta liš če dr. 
Kr nel – Ume ko ve in dr. Kla sin ca, čla nov pod-
ko mi si je (glej: www. 25ju nij.si), v ka te rem sva 
na kra tek na čin pred sta vi la hr vaš ke po se ge v 
slo ven ski pro stor. 

K temu je po mem bno tu kaj do da ti še pri-
re ja nje sta ti stič nih po dat kov o Slo ven cih ozi-
ro ma o Hr va tih na slo ven skih tleh, po se bej 
v pri ka zo va nju sta ti stičnih po datkov iz leta 
1931. Ti se da nes mno go krat po jav lja jo v stro-
kov ni li te ra tu ri, ni ma jo pa gle de na čas, ko 
so na sta li, svo je stro kov ne te že. V glav nem je 
gle de na cio nal no sti štet je leta 1931 po te ka lo 
za vse tri na ro de sku paj, saj pred pi si ta krat 
niso do volje va li, da bi se po se bej po pi so vali 
Slo ven ci, Hr va ti ali Srbi. 

Na da lje smo pri ča ak tiv no stim juž ne so se de 
v pri re ja nju in na stav lja nju svo je ga ka ta stra, 
ki smo ga že pred leti ime no va li »po na re jen 
ka taster«, kar se do ga ja po se bej v Is tri (pa 
tudi na reki Muri že prej), pri če mer mo ra mo 
o prob le mih v zve zi z raz vo jem ka ta str skih 
mej od leta 1825 pou dar jati, da ka ta str ske 
meje ne mo re jo av to mat sko biti os no va za 
po stav lja nje dr žav ne meje.

Naši juž ni so se di pa zelo in ten ziv no zbi ra jo 
(in us tvar ja jo) stro kov no li te ra tu ro, ki je no vej-
še ga da tu ma in je di rekt no us mer je na na ute me-
lje va nje eno stranskih in ne stro kovnih sta lišč 
v zve zi s pri laš čanjem slo ven ske zem lje in na 
dru ga raz lična vpra šanja (neob jav lje na pla va 
knji ga), ki pa so vsa di rekt no ali in di rekt no 
po ve za na z juž no (nji ho vo se ver no) mejo. 

Na vse, kar so pri pra vi li, pri prav lja jo in 
bodo še pri pra vi li na ši juž ni so se di, moramo 
od go vo ri ti na stro ko ven, ve ro do sto jen in na 
ar gu men ti ran na čin, pri če mer mo ra mo 
upo šte vati vsa na ša stro kovna mul ti dis ci-
pli narna sta lišča, ve ro do stojne do ku mente, 
di plo mat ske skle pe in med na rod ne do go vo-
re ter sta lišča, saj nam bo vse to po treb no 
pri do ka zo va nju svojega prav v pri me ru ar-
bi traže in do lo ča nju ne ko ga tret je ga. Ven-
dar se lah ko po ga ja mo samo o ti stih spre-
mem bah, ki jih bomo že le li obo je stran sko 
uve lja vi ti pri do lo ča nju meje in v no be nem 
pri me ru o tem, kar je hr vaš ka stran na sa-
mo vo ljen eno stran ski na čin spre me ni la po 
25. 6. 1991. Tu so po mo jem mož ne samo 
po sa mez ne par cial ne tož be pri med na rod-
nih ko mi si jah.

Zgo raj zapi sa ne mi sli so bile po sre do va ne 
tudi na seji Pod ko mi si je zgo do vi nar jev in dru-
gih stro kov nja kov 29. fe bruar ja in izra ža jo 
moja oseb na sta lišča in jih ob jav ljam ne zato, 
da bi koga uža lil, am pak zato, da bi s svojimi 
ugo to vitvami sez na nil ti ste, ki jih ta prob le-
ma ti ka za ni ma. 

Dr. Pe ter Pa vel Kla sinc

V tem me se cu je na ša dr ža va do bi la Za-
kon o pre pre če va nju dru žin ske ga na si lja. Ob 
pre bi ra nju zako na sva se s so de lav ko zelo na-
sme ja li, saj je zakon po pol no ma ne ko ri sten 
in nič no ve ga ni pri ne sel v na šo druž bo. Žal 
se ve li ko krat sre ču je va z na sil ne ži in žr tva mi 
ter kli če va raz lič ne us ta no ve, ki bolj ali manj 
us pe šno obrav na va jo prob lem na na čin, ki je 
na pi san v »no vem« zako nu.

Na si lje v dru ži ni je pri sot no že od nek daj, 
le da je ta po jav da nes jav no obrav na van in 
opre de ljen kot druž be ni problem. V druž bah, 
kjer je že na ve lja la za mo že vo last ni no, na si-
lja nad žen ska mi niso ra zu me li in do živ lja li 
kot prob lem. Prob lem so za če la pou dar ja ti 
žen ska gi ba nja v šest de se tih le tih, v zad njih 
de set let jih pa je za če la tudi dr ža va po se ga ti v 
dru ži ne, kjer se po jav lja na si lje. 

Kot vzrok za na si lje v dru ži ni se je iz ka za lo 
pred vsem ne so raz mer je mo či med žr tvi jo in na sil-
ne žem. Upo ra ba poj ma »dru žin sko na si lje« ka že 
le na do lo če no druž be no kon struk ci jo, v re sni ci 
pa gre ve či no ma za na si lje nad žen ska mi.

Ven dar to krat že lim ne kaj be sed na pi sa ti o 
dru gač nem na si lju, ki smo ga de lež ne žen ske 
v da naš nji druž bi – sim bol nem na si lju.

O čem go vo rim? Ob dne vi že na me ved no 
zno va zbo de jo član ki na temo: kako naj žen-
ska us kla ju je ma te rins tvo in ka rie ro. Za kaj se 
ni ko li ne spra šu je jo, kako moš ki us kla ju je jo 
oče tovs tvo in ka rie ro?

Vo di te lji ca osred nje ga Dnev ni ka na na cio-
nal ni te le vi zi ji je na ta dan po va bila mati de se-
tih otrok in jo spra še va la, ali ima kaj pro ste ga 
ča sa - name sto da bi po va bi la tudi oče ta in 
vpra ša la, kako si po raz de li ta delo, da bo sta 
ime la čim več ča sa zase.

Kljub ne ka te rim spre mem bam so ob sto je ča 
raz mer ja mo či med moš ki mi in žen ska mi v 
so dob ni druž bi še ved no taka, da so žen ske 
za ti ra na in do mi ni ra na sku pi na. 

V me di jih pre vla du je jo pred sta ve, ki pri ka-
zu je jo ma te rins tvo kot žen sko po slans tvo in 
iz pol ni tev, ne kaj, kar ženski na re ku je čus tva 
sre če in za do voljs tva. Pred sta ve idea li zi ra ne ga 
ma te rins tva ka že jo raz mer je ma te re z otro kom 
kot od nos sre če in lju bez ni, te sne po ve za no sti 
in žr tvo va nja, ki ji je v iz pol ni tev. Za do volj ne 
in lepe po do be ma ter z an gel ski mi otro ci v 
sti ku z real nost jo zble di jo, saj se ma te re soo-
ča jo s čus tvi iz gu be, kao sa in ra zo ča ra nja, dvo-
mov ter stra hov in kriv de. Bolj kot se žen ske 
z idea li zi ra ni mi po do ba mi poi sto ve ti jo, tež je 
so nji ho ve sti ske in ob čut ki neus pe ha. O tem 
pa nih če ne spre go vo ri na glas.

V zad njem ča su je zna či len nov mo del (su-
per)žen ske. To je za po sle na, us pe šna žen ska, 
ki dela ka rie ro in skr bi za otro ke. Zdru že va ti 
mora dom in služ bo, pri če mer se ji od pu sti jo 
gos po dinj ska dela, ni ka kor pa ne skrb za otro-

Simbolno nasilje
ka. V pre ce pu med 
služ bo in dru ži no 
se od žen ske še 
ved no pri ča ku je, 
da se bo od lo či la 
za dru ži no. Dru-
ga če jo oko li ca 
kaz nu je z na lep ko 
»sla ba mati« in bog 
ne daj, da ima njen 
otrok kak šne te ža-
ve v šo li – »to je go to vo zato, ker je mati cele 
dne ve v služ bi «. 

Glav ne pred po stav ke mi tov o ma te rins tvu 
so, da žen ska po tre bu je otro ka in on njo ter 
da je biti mati naj več ja iz pol ni tev za žen sko. 
Za po sle ne ma te re zato po go sto mu či ob ču-
tek kriv de, saj so po no tra nji le mit, da nji ho vi 
otro ci po tre bu je jo ne kaj, kar jim lah ko dajo le 
one, in jih skr bi, če so na re di le za svo je otro ke 
do volj. In rav no to vsi lje va nje druž be ne nor me 
ma te rins tva je ključ ni vir za ti ra nja žensk, ki 
mu lah ko re če mo tudi sim bol no na si lje. Žen-
ska mora biti mati, in če ni, če za vra ča ma te-
rins tvo, to po me ni, da je ne-žen ska.

Ni sem za sle di la no be ne ga fi zič ne ga, bio loš-
ke ga ali du hov ne ga prin ci pa, na pod la gi ka te-
re ga bi ma te rins tvo in ter pre ti ra li kot žen sko 
na lo go, nje no bis tvo in uso do.

Otrok prav za prav ne po tre bu je rav no svo je 
ma te re, am pak po tre bu je ne ko ga, ki bo zanj 
skr bel in mu bo po mem ben. To pa je lah ko 
tudi moš ki ali nek do, ki ga pos vo ji.

In za kaj bi bilo ma te rins tvo naj več, kar lah ko 
žen ska do se že v živ lje nju? Žen ska ima ena ko 
kot moš ki po ten cial za us tvarjal no in pro duk-
tiv no de lo va nje tako v jav nem kot za seb nem 
živ lje nju. Rav no tako kot žen ska lah ko tudi 
moš ki na hra ni in pre vi je otro ka, ga daje spat, 
ga okop lje, ne gu je in va ru je. Rav no tako lah ko 
moš ki oprav lja doma gos po dinj ska dela, či sti, 
po mi va in pere, kuha, na ku pu je hra no v tr go vi-
ni, skr bi za praz no va nje rojst nih dni, itd.

Ma te re bi mo ra li raz bre me ni ti dela doma, in 
to ne le gos po dinj ske ga, pač pa tudi skrbs tve ne-
ga dela z otro ci, pri če mer bi se mo ra li ak ti vi-
ra ti moš ki ter se odre či svo jemu neod vi snemu 
živ ljenju, ki ga lah ko ži vi jo le zato, ker nek do 
drug po sto ri vse na me sto njih. Spre mem ba 
vlo ge in na log moš kih (prev ze ma nje tako gos-
po dinj ske ga kot skrbs tve ne ga dela) bi omo go-
či la žen skam so de lo va nje v jav nem živ lje nju. 
Žen ska bi brez ob čut ka kriv de iz po pol nje va la 
še dru gi del sebe. Za do volj no in ena ko vred no 
so de lo va nje star šev ro je va sreč ne in spošt lji ve 
otro ke, dr žav lja ne, ki so od go vor ni tako do 
sebe kot dru gih in dr ža ve. Pre pri ča na sem, 
da bi tak na čin živ lje nja zelo zmanj šal ali celi 
od pra vil na silje v dru ži ni.

Ve sna Star man
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161. seja Vlade RS, 6. marec 2008

Sprejet letni plan razvoja in obnav
ljanja avtocest za leto 2008

V skladu s sprejetim letnim planom bo pro-
metu predanih 80 kilometrov štiripasovnih 
avtocest, 11 kilometrov hitrih cest in 3,1 ki-
lometer navezovalne ceste. V letošnjem letu 
se bo gradnja avtoceste nadaljevala na štajer-
skem, primorskem, gorenjskem, dolenjskem 
in podravskem kraku avtoceste. Začela se bo 
gradnja odseka hitre ceste Hajdina – Ormož. 
Skupna vrednost Letnega plana razvoja in 
obnavljanja avtocest za leto 2008 znaša 832 
milijonov evrov. 

Sprejet predlog Zakon o lastnin
skem preoblikovanju deleža zava
rovalnic, do katerega so upraviče
ne fizične osebe

Vlada Republike Slovenije je predložila 
predlog zakona, s katerim bi se zaradi strateš-
kega pomena in dolgoročnega interesa ohra-
nil slovenski značaj zavarovalnice Triglav in 
njeno učinkovito upravljanje ter dolgoročni 
razvoj. Predlog zakona sledi načelu gospo-
darnosti in učinkovitosti ravnanja z javnimi 
sredstvi s tem, da se sredstva od razpolaganja 
z delnicami lahko uporabijo le za nadaljnje 
upravljanje. Na tak način dodatno ustvarjena 
sredstva pa se namenijo upravičencem iz po-
kojninskega in invalidskega zavarovanja. 

162. seja Vlade RS, 20. marec 2008 

Sprejet predlog Zakona o dopolni
tvi zakona o določitvi minimalne 
plače

Vlada RS je sprejela predlog Zakona in ga 
posreduje Državnemu zboru RS v sprejem 
po nujnem postopku. Minimalna plača se po 
predlogu zakona poveča in od 1. marca 2008 
naprej znaša 566,53 evra. Delavci so za delo, 
opravljeno od 1. marca 2008 naprej, upraviče-
ni do poračuna minimalnih plač. Začela se je 
tudi strokovna razprava Ministrstva za delo, 
družino in socialne zadeve s predstavniki re-
prezentativnih sindikatov in delodajalcev o 
potrebnih spremembah zakona o določitvi 
minimalne plače. 

Načrt uvedbe cestninjenja z vinje
tami v Republiki Sloveniji

Vlada RS je na seji sprejela Načrt uvedbe 
cestninjenja z vinjetami v Republiki Sloveniji. 
Načrt vsebuje 9 sklepov. Enoletna vinjeta za 
osebna vozila znaša 55 evrov, polletna pa 35 
evrov. Cena letne vinjete za motorna kolesa 
znaša eno polovico cene letne vinjete za osebna 
vozila. Nov sistem bo prispeval k zmanjševanju 
izpustov CO2 v okolje in omogočil hitrejše do-
seganje nacionalnih okoljskih ciljev. Z novim 
načinom cestninjenja bo omogočen hitrejši tok 
prometa, zmanjšali se bojo zastoji na cestah v 
času prometnih konic in turistične sezone. 

Program varstva potrošnikov za 
leti 2008 in 2009

Kot izvedbeni del Resolucije o nacional-
nem programu varstva potrošnikov 2006 
– 2010 je bil sprejet Program varstva potro-
šnikov za leti 2008 in 2009. V programu so 
zajeti ukrepi in naloge, ki so potrebne za 
doseganje z resolucijo zastavljenih ciljev na 
področju varstva potrošnikov. Za varstvo po-
trošnikov so odgovorna različna ministrstva, 
inšpekcijske službe in drugi organi. Njihovo 
delo je povezano z zagotavljanjem varnosti 
in zdravja potrošnikov, z varstvom njihovih 
pravic in ekonomskih interesov, ob tem pa 
morajo upoštevati evropske strateške usme-
ritve na področju varstva potrošnikov. 

163. seja Vlade RS, 27. marec 2008

Predlog Zakona o spremembah 
in dopolnitvah stanovanjskega 
zakona

Uvedba tega zakona uvaja poenostavitev 
na segmentu upravljanja stanovanj. Obenem 

Iz dela 
Vlade RS

pa širi sistem zagotavljanja subvencij tudi 
na najemnike tržnih stanovanj, ki morajo 
izpolnjevati dohodkovne in druge material-
ne pogoje, ob enem pa se morajo prijaviti 
na razpis za dodelitev neprofitnega stano-
vanja v najem. Predlog zakona daje večjo 
vlogo Stanovanjskemu skladu RS v okviru 
soinvestitorstva z občinami in partnerstva z 
občinami ali zasebnimi investitorji z name-
nom spodbujanja gradnje zlasti neprofitnih 
najemnih stanovanj. 

Operativni program odstranjeva
nja odpadkov s ciljem zmanjšati 
količino odloženih biorazgradlji
vih odpadkov za obdobje 2009 
– 2013

Glavne usmeritve ravnanja z odpadki v 
RS so: 
• ločeno zbiranje odpadkov glede na iz-

vor
• učinkovita obdelava (mehanska, biološ-

ka, termična) preostanka odpadkov po 
ločenem zbiranju

• odgovornost proizvajalcev izdelkov, iz 
katerih nastanejo odpadki

Glede na dejstvo, da se v RS odpadki 
še vedno predvsem odlagajo, je potrebno 
storiti vse, da se tako ravnanje ustavi in 
prednost postane recikliranje kot postopek 
predelave. Osnovna usmeritev mora biti 
čim večji delež ponovne uporabe in prede-
lave odpadkov ter ločeno zbiranje. Vlada 
je določila dodatne ukrepe za ravnanje s 
komunalnimi odpadki, ki bodo stanje na 
tem področju izboljšali in poenotili delova-
nje javnih služb varstva okolja. Vlada RS je 
na podlagi Zakona o varstvu okolja izdala 
6 uredb o obdelavi, odstranjevanju in rav-
nanju z odpadki. 

Pripravila: Špela Strelec
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Kaj bo za slo ven ske av to ce ste po me ni la od lo či tev 
vla de gle de uved be vi njet? Bo po va šem mne nju 
za ra di uved be vi njet na ra sel ali upa del pro met na 
slo ven skih av to ce stah? 

Če ceno let ne vi nje te (55 evrov) pri mer-
ja mo z dru gi mi iz dat ki, lah ko hi tro ugo to vi-
mo, da gre prav za prav za en av to mo bil ski 
re zer voar go ri va ali dve dnev ni smu čar ski 
vo zov ni ci na mari bor skem Po hor ju. Ali še 
dru ga če: če stroš ke za let no vi nje to de li mo 
z 12, to zne se manj kot 6 evrov na me sec za 
neo me je no vož njo po vseh av to ce stah v Slo-
ve ni ji ozi ro ma - 5 kav. Gre to rej za ceno, ki 
je zelo ugod na, da ne re čem – pri vlač na. Z 
njo že li mo pri teg ni ti kar naj več dr žav ljank 
in dr žav lja nov, da bodo v čim več ji meri upo-
rab lja li av to ce ste. Kot ka že jo ne ka te re an ke te 
v me di jih, se je več kot 70 % vpra ša nih že 
od lo či lo za na kup.

Tudi ljud je iz ob mo čij, ki so od da lje ni od av-
to cest ne ga kri ža, se na mreč vo zi jo v služ bo, 
na štu dij, po na ku pih in dru gih oprav kih v 
več ja sre diš ča. Obi sku je jo tudi gle da liš ča, po-
mem bnej še šport ne do god ke ali se ude le žu je-
jo kak šnih dru gih pro sto ča snih de jav no sti, ki 
jih v nji ho vih oko ljih ni rav no na pre tek 
– če sploh so. Po zi mi 
se vo zi jo smu čat v 
zim skoš port ne cen-
tre, po le ti na mor je 
ali v gore. Če si že 
ne mo re jo pri voš či ti 
do pu sta, že za vo ljo 
otrok vsaj kak šen dan 
ob kon cu ted na »sko či-
jo« na mor je. 

Skrat ka, z uved bo 
vi njet že li mo kar se da 
prib li ža ti av to ce ste na-
šim dr žav ljan kam in dr-
žav lja nom in jih vzpod bu-
di ti k nji ho vi upo ra bi.

“Z uvedbo vinjet želimo 
približati avtoceste našim 
državljanom”

Kak šne po zi tiv ne po sle di ce bo ime la iz grad nja 
avtoce ste na sam raz voj Prek mur ja?

Z do gra di tvi jo po mur ske ga kra ka slo ven ske-
ga av to cest ne ga kri ža si bodo go to vo naj bolj 
od dah ni li ti sti, ki ži vi jo ob zlo gla sni ce sti G1-
3 (Dol ga vas-Ma ri bor). Od vsto pa Slo ve ni je v 
EU se je na tej ce sti tran zit ni pro met ne neh-
no po ve če val in je v zad njem obdobju že več-
krat pre se gel 110.000 to vor nja kov na me sec. 
Lah ko si pred stavlja te, kak šna mora je to za 
tam kajš nji ži velj! Na splo šno pa bo zgra di-
tev po mur ske ga kra ka po leg več je mo bil no sti 
pre bi vals tva in bolj še os kr be gos po dars tva 
vpli va la tudi na na dalj nji raz voj ce lot ne ga Po-
mur ja. Z za do voljs tvom lah ko po vem, da smo 
z vods tvom Luke Ko per 21. mar ca pod pi sa li 
pi smo o na me ri za po sta vi tev re gio nal ne ga 
di stri bu cij ske ga cen tra “Pa no ni ja” v Bel tin-
cih. V njem naj bi let no pre to vo ri li 30.000 za-
boj ni kov ozi ro ma 600.000 ton bla ga in tako 
spro sti li zmog lji vo sti v k o -
pr skem pri sta niš ču za 
več ji la dij ski pre to vor. 
Delo bo do bi lo 200 
lju di, ka sne je pa še 
sto. Ver ja mem, da se 

bodo od pr le še 

šte vil ne dru ge mož no sti za raz mah sprem lja-
jo čih gos po dar skih de jav no sti.

Je real no pri ča ko va ti, da bo sa na ci ja betonskih 
vo zišč v av to cest nih pre do rih kon ča na še pred 
pr vo maj ski mi praz ni ki? 

Tako kot naj brž vsi upo rab ni ki av to cest-
ne ga omrež ja sem se ob za čet ku man da ta 
se ve da tudi sam vpra šal, kako je mo go če, da 
je hi trost sko zi tro jan ske pre do re na me sto 
zah te va nih 100 km/h ome je na na 60 km/h. 
In to ko maj dve leti po tem, ko so bili pre do ri 
pre da ni pro me tu!?! Ker sem že lel do bi ti pra-
vo, re snič no in neod vi sno stro kov no mne nje, 
Mi ni strs tvo za pro met štu di je ni na ro či lo ne 
pri Dar su ne pri DDC in ne pri kak šni dru gi 
in sti tu ci ji s po droč ja na čr to va nja in grad nje 
pro met ne in fra struk tu re pri nas v Slo ve ni ji, 
tem več pri Teh nič ni fa kul te ti Uni ver ze na 
Du na ju, ki za vo ljo svo je stro kov no sti pri na čr-
to va nju grad nje pre do rov slo vi po vsem sve tu. 

O ugo to vi tvah štu di je ne bom 
go vo ril, ker sem o tem v na šem 
Od me vu že pi sal. Vam pa z za-
do voljs tvom spo ro čam, da smo 
naš li do bro re ši tev za prob lem 
dr sno sti vo ziš ča v tro jan skih 
pre do rih. Šlo bo za so dob no 
teh nič no-teh no loš ko me to do, 
ki je za na me ček tudi stroš kov-
no re la tiv no ugod na – sta la bo 

410.000 evrov, kar je pol 
manj, kot smo 
pred vi de va li. 

Sa na ci ja naj bi 
bila kon ča na v 

dveh ali treh ted-
nih, vse ka kor pa 

pred pr vo maj ski mi 
praz ni ki. 

Špe la Stre lec
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s p e c i m e n

s p e c i m e n

delo ministrov SLS

O uved bi vi njet, o po zi tiv nih po sle di cah iz grad nje av to ce ste na raz voj Prek mur ja in kak šna so real na 
pri ča ko va nja, da bo sa na ci ja be ton skih vo zišč v av to cest nih pre do rih kon ča na še pred pr vomaj ski mi 
praz ni ki, smo se po go var ja li z mag. Ra do va nom Žer ja vom, mi ni strom za pro met.

Iz dela Ministrstva za promet
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Državni zbor je sprejel Reso-
lucijo o nacionalnem programu 
varnosti cestnega prometa za 
obdobje 2007-2011 (Skupaj za 
večjo varnost) (Uradni list RS, 
št. 2/2007). Temu strateškemu 
dokumentu sledijo izvedbeni akti, 
ki jih sprejme vlada. Tako je v me-
secu decembru 2007 vlada na 151. 
redni seji sprejela Obdobni načrt 
za zagotavljanje večje varnosti 
cestnega prometa v letih 2008 in 
2009. Načrt je razdeljen na krat-
koročne in dolgoročne aktivnosti. 
Kot kratkoročno aktivnost nalaga 
državnim organom izvedbo pre-
ventivnih akcij kot so:
•	 uporaba	varnostnega	pasu,	

ki	poteka	od	17.	3.	do	4.	
4.	2008,

•	 varnost	enoslednih	motor
nih	vozil,	ki	bo	potekala	
od	1.4.	do	13.4.2008,

•	 hitrost,	ki	bo	potekala	14.	
4.	do	27.	4.,	od	16.5	do	
18.5.	 in	27.	6.	do	29.	6.	
2008	,

•	 varnosti	pešcev,	ki	je	pote
kala	7.1.	do	1.2.	2008	in	
bo	izvedena	tudi	od	1.10.	
do	22.10.	2008,

•	 ter	 v	 zadnjem	 delu	 leta	
od	5.11.	do	12.11.		in	od	
1.12.	do	31.12.2008	bo	po
tekala	preventivna	akcija	
namenjena	preprečevanju	
vožnje	pod	vplivom	alko
hola.

Načrt nalaga državnim orga-

Pripni svoje življenje!
nom tudi izvedbo dolgoročnih 
aktivnost. Da bi dolgoročno vpli-
vali na pozitivne spremembe v 
prometu, bodo pripravljeni projek-
ti o sektorskem merjenju hitrosti, 
varnost vožnje – delo in vzgoja 
v avtošolah, izboljšanje nujne 
zdravniške pomoči, sprememba 
učnih načrtov z vključitvijo pro-
metne vzgoje, upravljanje cest-
nih odsekov in ponovna oživitev 
svetov za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu na lokalni rav-
ni. Resorni organi, zadolženi za 
projekte, bodo pripravili projekt-
no dokumentacijo že v mesecu 
marcu 2008.

Preventivna akcija Pripni svoje 
življenje, ki opozarja na uporabo 
varnostnega pasu, se je začela v 
ponedeljek, 17. marca, in se bo za-
ključila v petek, 4. aprila 2008.

Temeljna cilja akcije sta:
- zmanjšanje števila mrtvih in 

hudo telesno poškodovanih 
zaradi neuporabe varnostne-
ga pasu;

- povečanje stopnje uporabe var-
nostnega pasu pri voznikih in 
potnikih osebnih vozil, tovor-
nih vozil in avtobusov.

V Sloveniji je v skladu s pred-
pisi obvezna uporaba varnostnih 
pasov na vseh sedežih, kjer so 
le-ti vgrajeni. Izjema se nanaša 
le na avtobuse mestnega potniš-
kega prometa in osebe, ki jih iz 
zdravstvenih razlogov ne morejo 
uporabljati. 

Slika 1: Število umrlih voznikov osebnih vozil, ki v času prometnih nesreč niso 
uporabljali varnostnega pasu

Trojanski predori 
bodo sanirani do 
prvomajskih praznikov
»Z velikim zadovoljstvom ugotavljam, da smo našli dobro rešitev za problem 
drsnosti vozišča v trojanskih predorih,« je na tiskovni konferenci sporočil 
minister za promet mag. Radovan Žerjav. »Šlo bo za sodobno tehničnotehno
loško metodo, ki je za nameček tudi stroškovno relativno ugodna – stala bo 
410.000 evrov, kar je pol manj, kot smo predvidevali.« Sanacija naj bi bila 
končana v dveh ali treh tednih, vsekakor pa pred prvomajskimi prazniki.

Kot je povedal minister, je ključno vlogo pri iskanju tehnične rešitve 
odigrala družba DDC svetovanje inženiring, ki je preučila kar nekaj mož-
nosti (peskanje z jeklenimi kroglicami, hrapavljenje z vodo pod visokim 
pritiskom, udarno rezkanje, grobo rezkanje in fino rezkanje), na koncu pa 
se je odločila in predlagala varianto finega rezkanja z razmakom zob 6 mm 
in globine 3 mm. Gre za sodobno tehnično-tehnološko metodo, ki bo – kot 
že rečeno – za sanacijo vseh štirih trojanskih predorov (Ločica, Jasovnik, 
Trojane in Podmilj) zahtevala pol manj denarja, kot smo predvidevali. 

Sanacija predorov bo potekala izključno ponoči: zvečer se bo predorska 
cev zaprla, promet pa v tem času preusmeril v sosednjo cev; rezkanje bo 
potekalo čez noč, zjutraj se bodo dela končala in promet se bo ponov-
no preusmeril nazaj. »S tem načinom želimo čim manj ovirati promet,« 
je poudaril minister Žerjav in dodal, da je na ta način možno vse štiri 
trojanske predore sanirati v dveh ali treh tednih, vsekakor pa do prvomaj-
skih praznikov. »Sodelavci se trudijo, da bi v teh dneh prišlo do podpisa 
sporazuma med Darsom, DDC in izvajalcem o konkretnih rokih in de-
litvi stroškov sanacije, ki jih bodo krili DDC s podizvajalci in izvajalec 
gradnje.« Dars pa, kot je minister napovedal že januarja ob predstavitvi 
neodvisne analize, pri pokrivanju stroškov seveda ne bo sodeloval. 

Ko bo zgrajen pomurski krak…
V nadaljevanju je minister Žerjav spregovoril še o spremenjenem pro-

metnem režimu na »zloglasni« cesti G-1/3 (Maribor – Dolga vas), kjer 
od 8. marca velja prepoved vožnje tovornih vozil od sobote od 8. ure 
zjutraj do nedelje do 21. ure (izjema je lokalni tovorni promet, ki se lah-
ko odvija tudi v soboto od 8. do 15. ure. »S tem ukrepom smo ljudem, 
ki živijo ob tej cesti, vsaj čez vikend omogočili normalno življenje,« je 
dejal minister in dodal, da se seveda zaveda, da gre za precej radikalen 
ukrep do začetka turistične sezone, ko velja podobna omejitev za vse 
ceste v sosednjih državah. 

Zaradi prepovedi, ki je posledica dogovora s prebivalci ob cesti G-1/3, 
je prišlo do povečanega pritiska tovornih vozil na parkirišča v mestu 
Maribor. Pritisk, ki je sprožil upravičeno nejevoljo nekaterih prebivalcev 
Maribora, bomo ublažili s predčasnim izločanjem tovornih vozil vzdolž 
avtoceste in na dodatna parkirišča, in sicer:

• MMP Šentilj - približno 150 parkirnih mest
• letališče Maribor - približno 200 parkirnih mest
• preučujemo še nekatere druge možnosti za približno 200 parkirnih mest
• pripravljamo pa -kar je sicer nekoliko dolgoročneje- povečanje par-

kirišč Lopata (Celje) in na AC odseku Vučja vas Beltinci (skupaj za 
približno 350 parkirnih mest). 

»Po teh ukrepih bomo spremljali situacijo na štajerskih cestah in po 
potrebi dopolnjevali lokacije za parkiranje,« je zaokrožil minister Žerjav, 
na koncu pa poudaril: »Gre seveda za začasne ukrepe; ko bo končan 
pomurski avtocestni krak, teh problemov ne bo več…« 

delo ministrov SLS

DK
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Pripni svoje življenje! Kaj pravi statistika
V lanskem letu pa smo s sistema-

tičnem opazovanjem pripetosti 
ugotovili, da uporablja varnostni 
pas le 83,7 % voznikov osebnih 
vozil, 85 % potnikov na sprednjih 
sedežih (v povprečju uporablja 
varnostni pas 78 % moških in 89 
% žensk). Bistveno slabše pa je 
stanje pri uporabi varnostnih pa-
sov na zadnjih sedežih, saj je bilo 
pripetih le 49 % potnikov (odrasli 
kot potniki na zadnjih sedežih v 
povprečju 35% in otroci kot potni-
ki na zadnjih sedežih 65,7%). 

Tako je v splošnem pripetost 
voznikov osebnih vozil in potnik-
ov na sprednjih sedežih upadla za 
1,6% v primerjavi z opazovanjem 
v letu poprej, a se je istočasno 
povečala za 8 % pri potnikih na 
zadnjih sedežih. V primerjavi z 
lanskim letom se odstotek upora-
be varnostnega pasu med vozni-
ki tovornih vozil in avtobusov ni 
bistveno spremenil, saj varnostni 
pas še vedno uporablja manj kot 
polovica poklicnih voznikov, kar 

natančno pomeni, da varnostni 
pas uporablja 49 % voznikov to-
vornih vozil in 31 %voznikov av-
tobusov.

Na podlagi statističnih podat-
kov Policije je v letu 2007 (tabela 
1) na slovenskih cestah umrlo 109 
voznikov osebnih avtomobilov, 
pri katerih je bilo možno ugotovi-
ti, ali je varnostni pas uporabljal 
ali ne. 

V letu 2007 je na slovenskih 
cestah umrlo 52 voznikov oseb-
nih vozil oziroma 47,7% vozni-
kov osebnih vozil varnostni pas 
v času prometne nesreče ni upo-
rabljalo, kar je v primerjavi z le-
tom 2006 za 3, 4 % več umrlih 
voznikov osebnih vozil, ki v času 
prometne nesreče niso uporabljali 
varnostnega pasu oziroma v pri-
merjavi z enakim obdobjem 2006 
je bila stopnja uporabe varnostnih 

pasov pri umrlih voznikih osebnih 
avtomobilov za 3,4 % manjša, pri 
hudo telesno poškodovanih za 1,4 
% večja in pri lahko telesno poško-
dovanih za 2,5 % manjša. 

Neuporaba varnostnega pasu 
voznikov osebnih vozil posebej 
izstopa v podravski (10 mrtvih 
voznikov osebnih vozil, ki v ča-
su nesreče niso uporabljali var-
nostnega pasu) in osrednje-sloven-
ski regiji (14 mrtvih voznikov oseb-
nih vozil, ki v času nesreče niso 
uporabljali varnostnega pasu). 
Na območju notranje-kraške in 
goriške regije nismo beležili pro-
metnih nesreč s smrtnim izidom, 
kjer vozniki osebnih vozil v času 
prometne nesreče niso uporabljali 
varnostnega pasu. 

Z namenom povečanja raz-
poznavnosti, enovitosti in učin-
kovitosti akcije danes kot tudi v 
prihodnje smo letos pristopili k 
oblikovanju nove, osvežene celost-
ne podobe akcije. Dobili smo nov 
slogan akcije, ki se imenuje Pripni 
svoje življenje! 

Slogan vsebuje dva najpomem-
bnejša poudarka: Pripni kot vo-
dilo akcije in Svoje življenje kot 
največjo vrednoto, ki jo ta akcija 
želi obvarovati. Logotip je enosta-
ven z močno simboliko, kjer pas 
objame srce, kar jasno vizualno 
definira sporočilo.

Pestra paleta aktivnosti
Kot družbeno odgovorne orga-

nizacije, ki se zavedajo pomena 
večje varnosti v cestnem prometu 
in so z veseljem pristopili k naši 
preventivni akciji, prav gotovo so-
dijo poleg Zveze ZŠAM, AMZS, 
avtobusnih postaj, slovenske nafte 
družbe Petrol tudi Obrtna zborni-
ca Slovenije. Gre za organizacije, 
ki v okviru svoje dejavnosti želijo 
in so pripravljene storiti nekaj več 
za varnost slovenskih voznic in 
voznikov. 

V okviru akcijskega načr-
ta preventivne akcije Pripni 
svoje življenje!, ki jo vodi 
Ministrstvo za promet, smo 
pripravili vrsto ukrepov in 
aktivnosti:
- člani Zveze ZŠAM bodo 

v sodelovanju s policijo 
pred večjimi trgovskimi 
centri opozarjali vozni-
ke in potnike na uporabo 
varnostnih pasov;

- na večjih avtobusnih 
postajah v Sloveniji 
(KP,MB,KR,CE,LJ,MS) 
bodo potekale različne 
oblike informiranja in 
spodbujanja potnikov, 
da med vožnjo uporab-
ljajo varnostni pas;

- Svet za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu bo izvajal 
mednarodni projekt Pasav-
ček v vrtcih in šolah - ker da-
nes otroci že sami opozorijo 
starše, da je red vedno pripet 
pas;

- s strani policije bo povečan 
nadzor uporabe varnostnih 

pasov; letos bodo policisti pri 
svojem delu prvič uporabili 
poleg represivnih tudi preven-
tivne ukrepe in sicer v sodelo-
vanju s Svetom za preventivo 
bodo pri nadzoru nad upora-
bo varnostnega pasu uporabili 
Zaletavčka – simulator trka s 
hitrostjo 11 km/h;

- v letošnjem letu smo v sodelo-
vanju z Obrtno zbornico Slo-
venije del preventivne akcije 
namenili tudi taxistom. Aktiv-
nosti so namenjene uporabi 
varnostnih pasov med potni-
ki na zadnjih sedežih v taxi 
vozilih in pri prevozu otrok 
uporabo otroških sedežev;

- Ministrstvo za šolstvo bo v 
okviru predšolske in šolske 
dejavnosti zagotovilo izvaja-
nje likovnih del najmlajših na 
temo varnostnih pasov;

- Slovenska naftna družba Pe-
trol bo na bencinskih servisih 
obveščala voznike o preventiv-
ni akciji;

- Ministrstvo za notranje zade-
ve bo zagotovilo, da učitelji v 
avtošolah opozarjajo kandida-
te za voznike ter na tehničnih 
pregledih voznike seznanijo z 
uporabo varnostnih pasov;

- prometni inšpektorat bo pre-
verjal ustrezno označenost s 
piktogrami in opozorili voz-
nikov pred vožnjo o uporabi 
varnostnih pasov v avtobusih 
ali uporabo avdiovizualnih 
sredstev;

- strokovnjaki AMZS-ja bodo 
v času akcije pri njihovih ak-
tivnostih, kot je »pomoč na 
cesti«, spodbudili voznike o 
pravilni uporabi varnostnih 
pasov in otroških sedežih v 
vozilu;

- DRSC bo organizirala štetje 
uporabe varnostnih pasov 
pred in po akciji.

Namen akcije bomo nedvomno 
dosegli, če bomo preprečili najhuj-
še posledice prometnih nesreč in 
s tem ohranili človeška življenja. 
Zelo zadovoljni bomo, če se bo 
povečal odstotek uporabe varnost-
nih pasov med vozniki in potniki 
osebnih, tovornih vozil in avtobu-
sov.

Spoštovani vozniki in potniki! 
Na koncu mi dovolite, da vam za-
želim srečno vožnjo, obenem pa 
vas prosim, da na vseh sedežih, 
kjer so vgrajeni varnostni pasovi, 
dosledno uporabljate varnostni 
pas. Kajti ta droben KLIK, ki ga 
slišite, vam lahko reši življenje.

varnostni pas Mrtvi http LTP

vozniki OA 2006 2007 2006 2007 2006 2007

uporabljal 44 57 201 267 3.068 7.149

ni uporabljal 35 52 64 79 176 254

skupaj 79 109 265 346 7.731 3.244

% uporabe 55,7% 52,3% 75,8% 77,2% 97,1% 94,6%

Tabela 1: Pregled statističnih podatkov o uporabi varnostnih pasov med vozniki osebnih avtomobilov, udeleženih v PN v letu 
2007
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V le toš njem letu bodo v skla du s spre-
je tim let nim pla nom pro me tu pre da ni na-
sled nji od se ki:
•  na pomur	skem	kra	ku: av to cest ni od-

se ki Le nart–Spod nja Se nar ska v dol ži ni 
5,0 km, Spod nja Se nar ska–Co ge tin ci v 
dol ži ni 9,5 km, Cogetin ci–Vuč ja vas v 
dol ži ni 11,6 km, Bel tin ci–Len da va v dol-
ži ni 17,4 km in Len da va–Pin ce v dol ži ni 
16,7 km

•  na šta	jer	skem	kra	ku: av to cest ni od sek 
Pe sni ca–Sliv ni ca: del po dod se ka Pe sni-
ca–Zr kov ska ce sta v dol ži ni 1,0 km

•  na gorenj	skem	kra	ku: av to cest na od-
se ka Vrba–Pe ra či ca v dol ži ni 10,0 km 
in Šen tvid–Ko se ze v dol ži ni 3,7 km

•  na pri	mor	skem	kra	ku: av to cest ni od-
sek Kla nec–An ka ran: na ve za va na Luko 
Ko per – 1. faza v dol ži ni 3,1 km 

•  na dolenj	skem	 kra	ku: av to cest ni 
od sek Le šni ca–Kro no vo v dol ži ni 5,5 
km

•  na vipav	skem	kra	ku: od sek hi tre ce ste 
Raz dr to–Vi pa va: po dod sek hi tre ce ste 
čez Re ber ni ce v dol ži ni 11,0 km, in

•  na podrav	skem	 kra	ku: av to cest ni 
od sek Dra žen ci–Gruš kov je: po dod sek 
MMP Gruš kov je–dr žav na meja v dol ži-
ni 0,6 km.

V le toš njem letu bo tako v skla du 
s spre je tim let nim pla nom pro me-
tu pre da nih 80,0 km šti ri pa sov nih 
av to cest, 11,0 km hi trih cest ter 
3,1 km na ve zo val ne ce ste.

Vla da spre je la Let ni plan raz vo ja
in ob nav lja nja av to cest za leto 2008
Vla da je na 6. mar ca spre je la Let ni plan raz vo ja in ob nav lja nja av to cest za leto 2008 in ga po sla la Dr žav ne mu zbo ru Re pub li ke Slo ve ni je v 
so glas je.

V začet ku pom la di pa bo pro me tu 
pre dan tudi 7,8 km od sek Ma ri-
bor–Le nart, ki je bil v skla du z 
let nim pla nom za leto 2007
do gra jen že v letu 2007.
V le toš njem letu se bo grad nja na da lje va la 

na na sled njih od se kih:
• na šta	jer	skem	kra	ku: na av to cest nem 

od se ku Pe sni ca–Sliv ni ca: po dod sek AC 
Pe sni ca–Zr kov ska ce sta v dol ži ni 5,3 
km, po dod sek AC Zr kov ska ce sta–Ptuj-
ska ce sta v dol ži ni 4,2 km in po dod sek 
Nova Zr kov ska ce sta od km 0,87 do km 
3,80: eta pa od km 1,91 do km 3,80 v 
dol ži ni 1,9 km

• na	pri	mor	skem	kra	ku: od sek hi tre 
ce ste Ko per–Izo la v dol ži ni 5,2 km

• na	 gorenj	skem	 kra	ku: av to cest ni 
od sek Pe ra či ca–Pod ta bor v dol ži ni 2,4 
km

• na	dolenj	skem	kra	ku: av to cest na od-
se ka Plu ska–Po nik ve v dol ži ni 7,6 km in 
Po nik ve–Hrast je v dol ži ni 7,2 km, ter

• na	 podrav	skem	 kra	ku: av to cest ni 
od sek Sliv ni ca–Gruš kov je, po dod sek 
Sliv ni ca–Dra žen ci v dol ži ni 19,8 km.

Skup no se bo v letu 2008 grad nja 
na da lje va la na 46,5 km šti ri pa sov-
nih av to cest, na 5,2 km hi trih cest 
in 1,9 km na ve zo val nih cest.
V letu 2008 se bo za če la grad nja od se ka 

hi tre ce ste Haj di na–Or mož: po dod sek hi tre 
ce ste Go ri šni ca–Or mož v dol ži ni 10,4 km 
dvo pa sov ne hi tre ce ste.

Skup na vred nost Let ne ga pla na raz vo ja 
in ob nav lja nja av to cest za leto 2008 (LP 
ROAC) zna ša 832 mi li jo nov evrov, kar je v 
pri mer ja vi z lan skim LP ROAC 13od stot
no po ve ča nje. Za raz voj in ob nav lja nje av to-
cest je sku paj na me nje nih 666,00 mi li jo nov 
evrov, kar je v pri mer ja vi z le tom po prej 
11,5-od stot no po ve ča nje. Gre to rej za naj-
več ji ob seg grad nje v zgo do vi ni iz va ja nja 
av to cest ne ga pro gra ma.

Fi nanč ni viri za rea li za ci jo Let ne ga pla na 
razvoja in ob nav lja nja av to cest za leto 2008 
bodo in ve sti cij ski trans fer ji (pro ra čun ska 
sreds tva za iz grad njo av to cest in evrop ska 
sreds tva), sreds tva kon ce sij ske da ja tve, kre-
di ti med na rod nih fi nanč nih in sti tu cij in tuji 
kre di ti, ob vez ni ce, po vra či lo dav ka na do-
da no vred nost in dru gi viri.

Pri za go tav lja nju fi nanč nih sred stev iz in ve-
sti cij skih trans fer jev bodo na pod la gi Za ko na 
o za go to vi tvi na men skih sred stev za gra di tev 
dr žav nih cest, do lo če nih v na cio nal nem pro-
gra mu iz grad nje av to cest v Re pub li ki Slo ve ni-
ji, v pro ra ču nu RS za leto 2008 za go tov lje na 
sreds tva za iz grad njo av to cest v vi ši ni 15,53 
mi li jo na evrov, evrop ska sreds tva bodo pred-
vi do ma za go tov lje na v vi ši ni 130,72 mi li jo na 
evrov za iz va ja nje skup nih evrop skih po li tik 
iz ko he zij ske ga in ESRR skla da. V sklo pu 
sred stev, pri dob lje nih s kre di ti med na rod nih 
fi nanč nih in sti tu cij in tu jih kre di tov, je v letu 
2008 pred vi de no čr pa nje po so jil med na rod nih 
fi nanč nih us ta nov (EIB VII in EIB VIII ter 
AVV) v skup ni vi ši ni 175,85 mi li jo na evrov. 
Ob vez ni ce/kre di ti bodo od vi sno od raz mer na 
fi nanč nih tr gih v pred vi de ni vi ši ni 400,10 mi li-
jo na evrov. Sreds tva kon ce sij ske da ja tve bodo 
v letu 2008 zna ša la 124,63 mi li jo na evrov ter 
po vra či lo DDV v vi ši ni 84,64 mi li jo na evrov. 
Skup no zna ša jo pred vi de ni viri za rea li za ci jo 
Let ne ga pla na raz vo ja in obnavlja nja av to cest 
za leto 2008 na tan ko 935,06 mi li jo na evrov.
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V jav no sti se je po pad cu po kra jin ske za ko no da je po jav lja lo 
ve li ko eno stran skih, ne re snič nih in za va ja jo čih in for ma cij. 
Po vej te, kako vi ko men ti ra te za vr ni tev naj po mem bnej še ga 
po kra jin ske ga za ko na in kak šno je va še sta liš če gle de na
dalj nje uso de po kra jin v Slo ve ni ji?

Od lo či tev po slank in po slan cev, ki 1. fe bruar-
ja niso iz gla so va li pod po re krov ne mu za ko nu 
o us ta no vi tvi po kra jin, ra zu mem kot izraz ne-
zau pa nja v spo sob nost dr žav lja nov, da sami 
od lo ča jo o za de vah, ki so ključ ne ga po me na za 
nji ho vo živ lje nje in delo. To je ja sno spo ro či lo, 
da se cen tral na ob last ne že li od po ve da ti delu 
ob la sti za bolj še živ lje nje svo jih dr žav lja nov. S 
tem je bila več kot po lo vi ci Slo ve ni je, pred vsem 
pa ti stim, ki ži vi jo na naj bolj raz voj no pod hra-
nje nih ob moč jih, od vze ta mož nost hi trej še ga 
in bolj ena ko mer ne ga raz vo ja. Me nim, da so 
do se da nje raz pra ve o vse bi ni po kra jin ske ure-
di tve do ka za le splo šno pod po ro us ta no vi tvi 
po kra jin, ki jo ra zu mem kot pri prav lje nost in 
od lo če nost pre bi val cev, da vza me jo svo jo uso-
do v svo je roke, zato me nim, da je smi sel no, da 
se z za ko no daj nim po stop kom in pri za de va nji 
za us ta no vi tev po kra jin na da lju je.

Pred log 14 po kra jin pred stav lja re ši tev, ki 
ima ši ro ko pod po ro v lo kal nih oko ljih, je bil v 
za čet ku lan ske ga leta tudi ve čin sko pod prt na 
se stan kih pred sed ni kov par la men tar nih strank 
v za čet ni fazi pri pra ve po kra jin ske za ko no da-
je – tudi s stra ni opo zi ci je, prav tako pa ima 
pod la go v de li tvi Slo ve ni je na raz voj ne re gi-
je in se upo rab lja na po droč ju re gio nal ne ga 
raz vo ja kot tudi pri mer lji va de li tev na dru gih 
po droč jih.

Prav tako so žu pa ni kot pred stav ni ki ob čin 
na zad njem sre ča nju s pred sed ni kom Vla de 
RS Ja ne zom Jan šo po nov no z ve li ko ve či no 
izra zi li pri ča ko va nje, da vla da, ob upo šte va nju 
pri pomb, ki so se izob li ko va le sko zi raz pra vo, 
po nov no pred la ga del no no ve li ra ni pred log za-
ko na o us ta no vi tvi 14 po kra jin in s pro jek tom 
us ta no vi tve po kra jin na da lju je.

Oseb no sem za to, da po sku si mo naj ti od-
go vo re na vpra ša nja, ki so se sko zi raz pra vo 
iz či sti la in so os ta la od pr ta in ver ja mem, da ta 
vo lja ob sta ja tudi pri po li tič nih stran kah. Me-
nim, da ve lja delo na da lje va ti. Cilj us ta no vi tve 
po kra jin v Slo ve ni ji je na mreč de cen tra li za ci ja 

“Slovenija je preveč raznolika, da bi bilo mogoče usmerjati razvoj iz enega 
centra” 

Ljudstvo mora vzeti usodo 
pokrajin v svoje roke!
V zad njih me se cih je bilo ve li ko go vo ra o pokra ji nah. Gre za re snič nost ali uto pi jo? Ker vemo, kako 
po mem bno je vpra ša nje de cen tra li za ci je za Slo ve ni jo smo se od lo či li za in terv ju z ose bo, ki je na 
tem po droč ju na re di la naj več. Po glej mo, kaj nam o tem lah ko pove mi ni ster dr. Ivan Ža gar.

uprav lja nja po mem bne ga dela jav nih za dev z 
dr žav ne na po kra jin sko ra ven in s tem de vo lu ci-
ja ob la sti, ki po me ni tako pre nos na log iz dr žav-
ne pri stoj no sti na po kra ji ne, de cen tra li za ci jo 
pri hod kov od jav no fi nanč nih vi rov, pre raz po re-
di tev ka drov skih vi rov ter do de li tev pra vi ce po-
kra jin do sa mo stoj ne ga od lo ča nja, uprav lja nja 
in fi nan ci ra nja na log v skla du s po tre ba mi in 
in te re si pre bi val cev po kra ji ne. Os nov ni na men 
de cen tra li za ci je je to rej do se ga nje več jih na rod-
no gos po dar skih ko ri sti. S tem se bomo prib li ža-
li de jan skim potre bam po sa mez nih oko lij, saj 
cen tra li zi ra ni nivo uprav lja nja tež je ugo tav lja 
po tre be lo kal ne ga pre bi vals tva. Po sa mez ni deli 
Slo ve ni je so na mreč v nee na ko prav nem po lo-
ža ju, o če mer zgo vor no pri ča jo tudi po dat ki o 
ra sti BDP kot me rilu raz vi to sti po sta ti stič nih 
raz voj nih re gi jah. Rast v zad njih de se tih le tih 
opa ža mo, a raz li ke se iz leta v leto po ve ču je jo. 
Raz mer je med osrednjo Slo ve ni jo in Za sav jem 
oz. Po mur jem je 1:2, kar po me ni, da ima jo dr-
žav lja ni v teh oko ljih niž je živ ljenj ske po go je 
in nee na ke mož no sti za ure sni če va nje svo jih 
in te re sov. Če že li mo na re di ti si stem ski pre mik, 
po kra ji ne nuj no po tre bu je mo. Me nim, da je 
bilo do slej že ve li ko na re je ne ga, hkra ti pa so 
od prte še vse mož no sti za iz bolj ša ve. Ven dar 
se je tež ko po go var ja ti, če nek do trdi, da je 
ne kaj na ro be, ne da pa dru ge ga, kon kret ne ga 
pred lo ga. Lah ko na mreč pred la ga mo sto re ši-
tev, pa no be na ne bo pra va. Me nim, da bi bilo 
ško da vse to za vre či, kaj ti tudi če bi se us ta no-
vi tev po kra jin pre lo ži la na na sled nji man dat, 
bo še ved no tre ba do se či dvo tret jin sko ve či no 
v par la men tu. 

Kako ko men ti ra te oči tek gos po da Je lin či ča, 
da fi nan ci ra te samo ob či ne, ki jih vo di jo žu pa-
ni SLS ter tako pla ču je te po li tič no pro pa gan do 
z evrop skim de nar jem?

Tak šne očit ke od loč no za vra čam. Vsa sreds-
tva v ok vi ru Služ be Vla de RS za lo kal no sa mou-
pra vo in re gio nal no po li ti ko, ki so na raz po la go 
za so fi nan ci ra nje raz lič nih ukre pov, vključ no 
z evrop ski mi, se med upra vi čen ce raz de li jo na 
os no vi ja snih, ned voum nih in trans pa rentnih 
po stop kov, z jav ni mi raz pi si oz. jav ni mi po-
zi vi. Re zul ta ti teh po stop kov so jav no ob jav-

lje ni tudi na splet ni stra ni na še služ be, kjer 
je raz vid no, ka te ri pro jek ti so odo bre ni in 
so fi nan ci ra ni ter se zlah ka ugo to vi, da je ta 
oči tek neu pra vi čen. Oči tek g. Je lin či ča lah ko 
ra zu mem le v po ve za vi s šte vi lom žu pa nov, 
ki jih ima Slo ven ska na cio nal na stran ka in je 
ne pri mer lji vo s šte vi lom žu pa nov Slo ven ske 
ljud ske stran ke – Klub žu pa nov SLS na mreč 
šte je kar 90 žu pa nov.

Naj tudi ome nim, da je ta vla da in Služ ba 
Vla de RS za lo kal no sa mou pra vo in re gio nal no 
po li ti ko z za ko no ma o fi nan ci ra nju ob čin in o 
sklad nem re gio nal nem raz vo ju ob seg ne po sred-
nih re gio nal nih spod bud po ve ča la prib liž no 
za de set krat, in si cer iz 12,5 mi li jo na evrov 
na prib liž no 125 mi li jo nov evrov. Si cer pa je 
po mem bno do da ti tudi to, da nas ob seg sred-
stev, ki so v Slo ve ni ji na me nje na niž jim rav nem 
uprav lja nja, uvrš ča med dr ža ve z niž jo stop njo 
fi skal ne de cen tra li za ci je. Eden iz med raz lo gov 
je tudi od sot nost dru ge ga ni vo ja uprav lja nja, to 
je po kra jin. Smo pre več raz no li ka dr ža va, da bi 
bilo mo go če us mer ja ti raz voj iz ene ga cen tra. 
De cen tra li za ci ja, sub si diar nost in part ners tvo 
za raz voj so v Slo ve ni ji eko nom ske in ne zgolj 
po li tič ne ka te go ri je. Kon cen tra ci ja gos po dar-
skih ak tivnosti in po se li tve v Ljub lja ni ter ob 
obeh raz voj nih oseh je ne pri me ren raz voj ni 
kon cept, ki bi pov zro čil ve li ke zu na nje stroš ke. 
Nasprot no pa po li cen trič ni raz voj prav za ra di 
re la tiv ne majh no sti Slo ve ni je re la tiv no do brih 
pro met nih po ve zav in vse bolj še do stop no sti 
ter sa mih za ko ni to sti raz vo ja po stin du strij ske 
in for ma cij ske druž be, ne pov zro ča ve li kih tran-
sak cij skih stroš kov, ki bi opra vi če va li cen tra li-
za ci jo. Di na mi čen gos po dar ski raz voj po tre bu-
je jo prav vsa oko lja v Slo ve ni ji, vse slo ven ske 
po kra ji ne. For mu la de li tve pri stoj no sti daje 
naj niž ji rav ni vse, kar ne more biti bolj še in 
učin ko vi tej še ure sni če va no na rav ni, ki je ne-
po sred no nad njo. 

Pred se do va nje Evrop ski uni ji pri na ša 
ve li ko od go vor nost. Kak šne so pred
nost ne na lo ge SVLR v ok vi ru pred se
do va nja Slo ve ni je EU in kako po te ka 
nji ho vo ure sni če va nje?
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Dejavnosti Službe Vlade Republike Slovenije 
za lokalno samoupravo in regionalno politiko 
(SVLR), ki jo vodim, potekajo v okviru predse-
dovanja Slovenije Svetu EU skladno z geslom 
slovenskega predsedstva – Si.nergija za Evro
po; enako načelo pa nas vodi tudi pri izvajanju 
posameznih politik EU.

Slovenija ima, kljub temu, da je nova drža-
va članica, že veliko izkušenj na področju ko-
hezijske politike, zato tej politiki in njenemu 
nemotenemu izvajanju pripisujemo izjemen 
pomen. Načelo solidarnosti in prispevek, ki 
ga ima kohezijska politika pri krepitvi konku-
renčnosti EU kot celote, jo utemeljuje kot eno 
ključnih politik EU. Pri tem je naša skupna 
naloga omogočiti, da se kohezijska politika do-
kaže s konkretnimi rezultati, kar vključuje tako 
zagotavljanje ustrezne politične pozornosti 
temu področju kot tudi konkretne izmenjave 
najboljših praks in prenosa inovativnih rešitev, 
ki se razvijajo v posameznih regijah in mestih.
V tem okviru izzivi kohezijske politike, ki so 
pred nami, niso toliko zakonodajne narave, ko-
likor se nanašajo na vprašanja njene strukture 
in delovanja. Naše napore na tem področju 
področju usmerjamo k razpravi o prihodnosti 
kohezijske politike, vmesnemu pregledu lizbon
ske strategije in k ozemeljski razsežnosti.

Želja slovenskega predsedstva v povezavi s 
prihodnostjo kohezijske politike je z vso resnost-
jo in odgovornostjo nadaljevati razpravo, ki jo 
je septembra lani začela Evropska komisija na 
4. kohezijskem forumu in se je nadaljevala na 
neformalnem ministrskem srečanju na Azorih 
novembra lani. Dosedanja razprava in ugotovi-
tve so se nanašale predvsem na globalna vpra-
šanja pomena kohezijske politike, niso se pa 
pomembneje dotaknila konkretnejših zadev. 
Zato je konkretizacija razprave osrednji cilj slo-
venskega predsedovanja. V aprilu tako orga-
niziramo Konferenco o prihodnosti kohezijske 
politike, ki bo potekala v Mariboru in katere 
poglavitni temi bosta razprava o načelih kohe-
zijske politike v smislu njene strukture, obsega, 
ciljev in načinov izvajanja. 

Glede ozemeljske razsežnosti si slovensko 
predsedstvo prizadeva za nadaljevanje dela svo-
jih predhodnikov. Da bi okrepili decentralizira-
no delovanje in prispevali k bolj strukturirani 
razpravi, smo v začetku tega meseca organi-
zirali letno konferenco zainteresiranih strani 
lokalnih in regionalnih oblasti Teritorialni dia
log 2008 in s tem zagotovili pregled njihove 
vključenosti v pripravo različnih ukrepov pri 
izvajanju kohezijske politike, zlasti na področju 
izvajanja lizbonske strategije.

Naj omenim 
tudi dejavnost 
o Evropski sku-
pini za ozemelj-
sko sodelovanje, 
instrumenta, ki 
naj bi okrepil in 

spodbudil čezmejno, nadnacionalno in medre-
gionalno sodelovanje pri doseganju socialne, 
gospodarske in ozemeljske kohezije. Ker se dr-
žave članice, lokalne in regionalne oblasti pri 
izvajanju tega instrumenta srečujejo z različni-
mi rešitvami, je predsedstvo v januarju skupaj 
s Komisijo in Odborom regij ter sodelovanjem 
Evropskega parlamenta pripravilo konferenco 
o Evropski skupini za ozemeljsko sodelovanje, 
na kateri smo razpravljali o trenutnem stanju 
in možnostih za učinkovito uveljavitev tega no-
vega instrumenta.

Prav tako lahko vključevanje tretjih držav na 
podlagi omenjenega instrumenta prispeva k 
uravnoteženosti zahodnega Balkana, ki je izred-
no pomembna za varnost in blaginjo celotne 
unije. V začetku junija bomo tako v sodelova-
nju z Odborom regij organizirali konferenco 
RELEX o evropski sosedski politiki. Osrednji 
del konference bo namenjen prav razpravi o 
zahodnem Balkanu, ki je tudi sicer prednost-
na usmeritev slovenskega predsedovanja Svetu 
Evropske unije.

Ena izmed pomembnih tem v času predsedo-
vanja je tudi problematika mladih, zato bomo ju-
nija organizirali konferenco o Evropskem social
nem skladu, ki bo osredotočena predvsem na 
razpravo, kako lahko ESF pripomore k uspešnej-
šemu reševanju problematike mladih, in sicer 
prehod iz sfere izobraževanja v sfero trga dela, 
dvigovanje izobrazbe ter ravni usposobljenosti 
mladih, zmanjševanje deleža osipnikov med mla-
dimi ter socialno vključevanje mladih.

Naj omenim, da smo že organizirali sejo 
predsedstva Odbora regij, konec junija pa je 
predviden sestanek komisije Odbora regij za 
politiko ozemeljske kohezije COTER in semi-
nar v njenem okviru. Na sejo in seminar bodo 
povabljeni predstavniki EU institucij in drugih 
organizacij – tudi predstavniki civilne družbe 
ter predstavniki lokalnih oblasti iz držav zahod-
nega Balkana. Sestanek COTER in seminar 
predstavljata priložnost za razpravo o teritorial-
ni koheziji in predvsem oblikovanje predlogov, 
kako lahko ozemeljsko sodelovanje prispeva 
k doseganju boljše teritorialne kohezije. Cilj 
dogodka je med drugimi tudi spodbuditi razu-
mevanje vseh razsežnosti teritorialne kohezije 
in ozemeljskega sodelovanja v razširjeni EU. 

Načrti in aktivnosti so, kot lahko vidite, do-
kaj obsežni, zato upamo in verjamemo, da 
bomo z njimi prispevali k nadaljnjemu pozi-
tivnemu razvoju kohezijske politike kot tudi 
drugih tem v okviru dogodkov, ki jih bomo 
organizirali v drugi polovici predsedovanja 
Slovenije Svetu EU.

Kot minister ste veliko po terenu. Zasledili smo, da ste se 7. 
marca udeležili tudi seje predsedstva Združenja občin Sloveni
je, kjer ste med drugim razpravljali tudi o noveli financiranja 
občin. Povejte, kako bo ta novela vplivala na prihodnost občin 
in kakšni naj bi bili novi finančni viri občin?

Novela ZFO-1 pomeni uskladitev zakona z 

odločbo ustavnega sodišča. Ključna novost je 
določitev 50 % deleža prihodkov od dohodnine 
kot lastnega vira financiranja občin. Občine 
bodo v večji meri odvisne od prihodkov od 
davkov, ki jih plačujejo njihovi prebivalci, v 
manjšem delu pa od transferov iz državnega 
proračuna.

Natančneje: merila za financiranje primerne 
porabe so določena z zakonom, ugotovljeni 
znesek pa je merilo za ugotovitev presežkov 
lastnih prihodkov od 35 odstotkov dohodni-
ne zavezancev s stalnim prebivališčem na 
območju občine, s katerimi občina financira 
primerno porabo. Morebitni presežek prihod-
kov občin iz dohodnine in 15 % skupnih prihod-
kov od dohodnine pripada kot solidarnostna 
izravnava najprej občinam, ki s prihodki od 
35 % dohodnine svojih zavezancev ne pokri-
jejo primernega obsega sredstev za financira-
nje primerne porabe. Morebitni preostanek 
prihodkov občin od dohodnine pa so prihod-
ki občin, namenjeni za povečanje standarda 
storitev. Razdelijo se po prebivalcu, pri čemer 
gre občini, ki dobi solidarnostno izravnavo 110 
% povprečnega zneska, ostale občine pa pov-
prečni znesek na prebivalca izračunajo iz soraz-
merno zmanjšane osnove. Lahko se zgodi, da 
posamezne občine s prihodki od dohodnine ob 
upoštevanju solidarnostne izravnave ne bodo 
mogle financirati primerne porabe, zato zakon 
ureja finančno izravnavo. 

Zakon določa merila za delitev sredstev za so-
financiranje investicij občin - tako za sredstva, s 
katerimi gospodari Služba Vlade RS za lokalno 
samoupravo in regionalno politiko, kot za sreds-
tva državnega proračuna po predlogih resornih 
ministrstev. Poudarjena je zaveza vlade, da v 
primeru na novo z zakonom določenih nalog 
sklene z reprezentativnimi združenji občin do-
govor o višini povprečnih stroškov teh nalog, ki 
jih bodo občine začele opravljati v naslednjem 
proračunskem letu. Spremembe prinašajo več-
jo možnost vpliva občin in združenj občin na 
vsakoletno določanje povprečnine, ki je pomem-
bna za ugotovitev primerne porabe posamezne 
občine in primernega obsega sredstev kot zne-
ska, od katerega je odvisen prihodek občin iz 
dohodnine kot solidarnostne izravnave.

Zaradi uskladitve zakona z javnofinančnimi 
in makroekonomskimi zmožnostmi države je 
določeno prehodno obdobje treh let od uvelja-
vitve zakona, v katerem je delež občin v dohod-
nini manjši. To pomeni, da so prihodki občin 
iz nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča 
praviloma namenjeni financiranju razvojnih 
programov, s čimer je odpravljen dvom v fi-
nančno sposobnost občin za financiranje že 
načrtovanih razvojnih programov, ki ga je v 
svoji odločbi izrazilo ustavno sodišče.

Pomembna je tudi odprava omejitev za za-
dolževanje za investicije, in sicer za sredstva 
sofinanciranja investicij iz skladov EU, kar po-
meni, da se vzpostavljajo možnosti za pospeše-
no črpanje sredstev skladov Evropske unije. 

Jasmina Velagič
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Minister na posvetu 
na Univerzi v 
Mariboru

Minister, pristojen za področje lokalne 
samouprave in regionalne politike, dr. Ivan 
Žagar, se je 29. februarja udeležil posveta 
z dekani tehničnih fakultet Univerze v Ma-
riboru in rektorjem Univerze v Mariboru 
prof. dr. Ivanom Rozmanom. Z udeleženci 
posveta se je pogovarjal o možnostih prido-
bivanja EU sredstev v okviru Nacionalnega 
strateškega referenčnega okvira in Operativ-
nih programov kohezijske politike.

Obisk predsednika 
odbora regij Luca Van 
den Branda

Minister dr. Ivan Žagar je 3. marca spre-
jel predsednika Odbora regij Luca Van den 
Branda. Minister in predsednik Odbora re-
gij sta največ pozornosti v pogovorih name-
nila dvostranskemu sodelovanju, razgovoru 
o vsebini dogodkov, ki jih Slovenija organi-
zira v času predsedovanja skupaj z Odbo-
rom regij in delovanju slovenske delegacije 
v Odboru regij. Minister dr. Ivan Žagar je 
sogovornika seznanil tudi z aktivnostmi 
Službe Vlade RS za lokalno samoupravo 
in regionalno politiko na področju pokra-
jinske zakonodaje. 

Konferenca 
Teritorialni dialog v 
znamenju kohezijske 
politike in lizbonske 
strategije 

Na Brdu pri Kranju je 4. marca potekala 
konferenca Teritorialni dialog 2008, katere 
sogostitelj je bil v imenu slovenskega pred-
sedstva Sveta Evropske unije Služba Vlade 
RS za lokalno samoupravo in regionalno 
politiko, ki jo vodi minister dr. Ivan Žagar, 
udeležila pa sta se je še evropska komisar-
ka za regionalno politiko Danuta Hübner 

Delo Službe vlade za lokalno samoupravo in regionalno 
politiko in aktivnosti ministra dr. Ivana Žagarja

in predsednik Odbora regij Luc Van den 
Brande.

Minister dr. Ivan Žagar je na novinarski 
konferenci ob konferenci Teritorialni dia-
log 2008 poudaril, da je Služba vlade za 
lokalno samoupravo in regionalno politiko 
v programu predsedovanja kot prednostne 
opredelila dogodke, ki so povezani z različ-
nimi vidiki kohezijske politike, predvsem 
vlogo regionalnih in lokalnih skupnosti 
pri uresničevanju ciljev lizbonske strategi-
je. Vsebine dogodkov so povezane tudi s 
programom dela Odbora regij v letu 2008. 
Odbor vsakokrat v predsedujoči državi or-
ganizira izredni sestanek predsedstva Odbo-
ra regij, Slovenija pa je skladno z geslom 
slovenskega predsedovanja EU – Si.nergija 

za EU – predlagala, da se ob tej priložno-
sti organizira tudi konferenca Teritorialni 
dialog 2008, ki je tako potekala že tretjič, 
vendar tokrat prvič zunaj Bruslja.

Minister dr. Ivan Žagar je poudaril, da 
želi Slovenija s tretjim teritorialnim dialo-
gom podpreti prizadevanja za učinkovito 
povezovanje različnih dejavnikov kohezij-
ske politike EU. »Prizadevamo si doseči 
močnejšo sinergijo med institucijami, drža-
vami članicami in državljani kot tudi pri 
izvajanju posameznih politik EU.« Dejal je, 
da je Slovenija ena tistih držav članic, ki ima 
kljub temu, da je nova država, že veliko iz-
kušenj na področju kohezijske politike, zato 
ni treba ponovno omenjati, da tej politiki 
in njenemu nemotenemu izvajanju pripisu-

jemo izjemen pomen. »Zato si prizadeva-
mo narediti vse, kar je v naši moči, da bo 
kohezijska politika s konkretnimi rezultati 
prispevala k uveljavljanju najboljših praks in 
prenosu inovativnih rešitev, ki se razvijajo 
v posameznih regijah in mestih.«

Minister dr. Ivan Žagar je še poudaril, 
da je razprava o prihodnosti kohezijske po-
litike, ki je tesno povezana tudi z novimi 
političnimi smernicami lizbonske strategije, 

izredno pomembna. Pozitiven odziv regij 
in lokalnih skupnosti glede njihove vloge 
pri uresničevanju ciljev lizbonske strategi-
je je razviden iz razvojnih dokumentov za 
sedanje finančno obdobje do leta 2013, v 
katerih je večina držav članic upoštevala 
vlogo kohezijske politike pri uresničevanju 
lizbonskih ciljev. Povedal je, da je, sodeč 
po odzivu anketirancev v okviru Platforme 
za spremljanje lizbonske strategije Odbora 
regij, kohezijska politika s strukturnimi skla-
di najpomembnejša podpora uresničevanju 
ciljev. »Strukturni skladi zagotavljajo potreb-
ne poti financiranja in mehanizme usklaje-
vanja, ki prispevajo k teritorialni koheziji 
in lizbonskim ciljem.«

Komisarka Danuta Hübner je dejala, da 
je »prispevek Slovenije za inovacije v letih 
2007–2013 močan dokaz, da so države čla-
nice povezale vlogo kohezijske politike in 
programa za rast in delovna mesta. Zdaj 
pa je čas za rezultate in verjamem, da je 
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Slovenija na pravi poti«.
Slovensko predsedstvo želi okrepiti decen-

traliziran način delovanja in prispevati k 
strukturirani razpravi o učinkovitosti izvaja-
nja lizbonske strategije. Razprava v okviru 
Teritorialnega dialoga 2008 se je dotaknila 
številnih razvojnih vprašanj, ki jih spodbuja 
izvajanje lizbonske strategije v posameznih 
regijah in lokalnih skupnostih. »Tako bomo 
skupaj z Odborom regij zagotovili obliko-
vanje novih možnosti tem ravnem oblasti 
pri pripravi različnih ukrepov pri izvajanju 
kohezijske politike, ki nedvomno ostaja te-
meljna podpora lizbonski strategiji,« je pre-
pričan minister.

Minister dr. Ivan Žagar je še dejal, da je 
skupno prizadevanje evropskih institucij za 
približanje lizbonske strategije državljanom 
EU na pretekli konferenci Regije za gospo-

darsko spremembo – Izmenjava odličnosti, 
okrepilo zavedanje o razvojnih zmožnostih 
na regionalni in lokalni ravni. Povedal je, 
da si bo Slovenija pri teritorialni razsežno-
sti izpolnjevanja ciljev lizbonske strategije 
prizadevala za zagon novega triletnega re-
formnega cikla ob upoštevanju vseh dejav-
nikov.

Teritorialni dialog, organiziran skupaj s 
slovenskim predsedstvom, se je osredoto-
čil na novo poročilo, ki je nastalo v okviru 
Platforme za spremljanje lizbonske strate-

gije. Poročilo, ki je bilo predstavljeno na 
spomladanskem vrhu Evropskega sveta 
v Bruslju 13. in 14. marca, jasno izraža 
ključno vlogo, ki jo imajo regije in mesta 
pri uresničevanju ciljev držav članic za 

povečanje konkurenčnosti Evrope.
Predsedujoči Van den Brande, ki je bil 

prejšnji mesec izvoljen za predsednika 
Odbora regij, je ob dogodku dejal: »Od-
bor regij je pripravljen odigrati svojo 
vlogo in redno poročati Svetu o izvaja-
nju lizbonske strategije. Želimo okrepiti 
vključenost regionalnih in lokalnih ob-
lasti v nacionalne reformne programe 
držav članic. Nadaljnja prizadevanja 
so potrebna, da okrepimo vključenost 
interesnih skupin ter ustvarimo pristen 
partnerski pristop. Odbor regij spremlja 
stopnjo vključenosti interesnih skupin v 
lizbonsko strategijo pri vladanju na več 
ravneh.«

Minister dr. Ivan Žagar si je ob do-
godku z Danuto Hübner, evropsko 
komisarko za regionalno politiko, v 
Železnikih ogledal posledice narav-
ne katastrofe in se srečal z županom 
Mihaelom Prevcem. Obiskala sta tudi 
podjetje Savatech d.o.o. in si ogledala 
projekt »Povečanje konkurenčne spo-
sobnosti izdelkov na osnovi multi-
funkcionalnih polimernih materialov« 
 

Minister Žagar na 
seji Predsedstva 
Združenja občin 
Slovenije o noveli 
financiranja občin 

Minister dr. Ivan Žagar, pristojen za po-
dročje lokalne samouprave in regionalne 
politike, se je 7. marca udeležil seje pred-
sedstva Združenja občin Slovenije v Mirni 
Peči na Dolenjskem. Na seji so med drugim 
obravnavali predlog Novele o financiranju 
občin, ki jo je predstavil minister Žagar. S 
predlaganimi spremembami zakonodaje bo 
Služba Vlade RS za lokalno samoupravo 
in regionalno politiko v celoti in dosledno 
sledila odločbi Ustavnega sodišča. Ta zah-
teva le spremembo določil, ki zagotavljajo 

jasnejšo in bolj objektivizirano povezavo 
med finančnim virom in občinami.

Minister Žagar na 
okrogli mizi »FNM 
za gospodarstvo in 
regionalni razvoj»

Minister Žagar se je 15. marca udeležil 
okrogle mize z naslovom FNM ZA GOS
PODARSTVO IN REGIONALNI RAZVOJ. 
Skupaj z nekaterimi drugimi uglednimi go-
sti je na Fakulteti za naravoslovje in mate-
matiko v Mariboru spregovoril o aktualnih 
vprašanjih o sodelovanju gospodarstva in 
akademske sfere:

Kako izkoristiti pretekle izkušnje sodelova
nja gospodarstva in akademske sfere in jih 
prenesti v nove razmere? Kako spodbuditi 
raziskave, ki bodo prinesle kratkoročne ko
mercialne rezultate in kako tiste, ki bodo ko
mercialno korist prinesle šele po dolgotrajnih 
vlaganjih? Kako uspešno preplesti prakso s 
pedagoškim procesom? Kako se soočiti s temi 
izzivi in kje so priložnosti sodelovanja?

Pred osamosvojitvijo Slovenije je bilo 
sodelovanje med industrijo in gospodars-
tvom dejavno, nato pa se je skupaj z gos-
podarskim osipom zmanjšalo. Danes se 
vzpostavlja na novih temeljih, v novih 
razmerah, ki so bolj komercialno orienti-
rane. Udeleženci okrogle mize so razmiš-
ljali, kako izkoristiti pretekle izkušnje in 
jih prilagoditi sodobnim izzivom. Pri tem 
so poskušali opredeliti vlogo naravoslovja 
in matematike, ki ponujata bolj abstrakt-
no razumevanje sodobnih konceptov ter 
drugačno reševanje družbenih problemov. 
Eno od vprašanj, na katera so udeležen-
ci okrogle mize iskali odgovore, je bilo 
tudi, kako povezati prakso in znanost ter 
že med pedagoškim procesom odpirati 
stik z gospodarstvom. Kot primer dobre 
prakse so predstavili največji razvojni pro-
jekt v Pomurju – projekt Gospodarskega 
središča Oreh. NI
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Z Janezom Podobnikom, ministrom za okolje 
in prostor ter podpredsednikom SLS, smo 
govorili o sanacijskem programu, o še vedno 
zelo odmevni zadevi Puh in o tem, kaj bo pri
nesel državljanom EU podnebno energetski 
sveženj.

Lansko leto je Slovenijo prizadela katastrofalna 
vodna ujma, v zvezi s tem je vaše ministrstvo 
pripravilo sanacijski program. Kaj bo omenjeni 
program prinesel našim državljankam in držav
ljanom?

Ministrstvo za okolje in prostor je na podla-
gi sklepa Vlade Republike Slovenije za izved-
bo Predhodnega delnega programa odprave 
posledic škode na stvareh zaradi neurja s po-
plavo lanskega 18. septembra porazdelilo na 
podlagi poročil o škodi sredstva proračunske 
rezerve v skupni višini 12.018.000,00 evrov, 
in sicer:
– za plačilo že izvedenih del in izvedbo nuj-

nih del za zagotovitev pričetka izvedbe sa-
nacije nastale škode prizadetim občinam 
sredstva do višine 6.000.000,00 evrov;

– za zagotovitev nadomestnih nastanitev za-
časno izseljenih prebivalcev sredstva do 
višine 18.000,00 evrov;

– za izvedbo sanacijskih ukrepov pri poškodo-
vanih stanovanjskih objektih in na objektih 
za izvajanje dejavnosti v lasti oseb zasebne-
ga prava do višine 1.000.000,00 evrov;

– za izvedbo vzdrževalnih del v javno korist 
z namenom delne odprave poškodb na 
poškodovanih objektih vodne infrastruk-
ture, vodnih in priobalnih zemljiščih, ki 
so namenjeni uravnavanju voda in varstvu 
pred škodljivim delovanjem voda do višine 
5.000.000,00 evrov.

Prav tako smo na Ministrstvu za okolje in 
prostor je prerazporedili sredstva proračuna 
RS za leto v višini 950.000,00 evrov z name-
nom zagotovitve sredstev za varovanje življenj 
in objektov pred plazenjem in nanosi, ki so 
nastali kot posledica neurij s poplavo.

Dodeljena sredstva so bila namenjena za 
pokritje že izvedenih interventnih zaščitnih 
ukrepov po neurju zaradi plazenja in nanosov 
zemljine kot tudi izvedbi nadaljnjih intervent-
nih ukrepov za varovanje življenj in objektov 
pred plazenjem in nanosi ter preprečitve pov-
zročanja še večje gmotne škode. Prav tako 
sta na podlagi sklepov 136. seje Vlade RS, 
Agencija RS za okolje in Ministrstvo za oko-
lje in prostor s prerazporeditvami zagotovila 
dodatna sredstva za vodnogospodarsko javno 

službo za izvedbo ukrepov za 
zmanjševanje ogroženosti za-
radi škodljivega delovanja 
voda in odpravo posledic po 
naravni nesreči. Sredstva v vi-
šini 120.000,00 evrov, ki jih 
je s prerazporeditvijo svojih 
proračunskih postavk zago-
tovila Agencija RS za okolje 
in 1.550.000,00 evrov, ki jih 
je zagotovilo Ministrstvo za 
okolje, so bila dodeljena kon-
cesionarjem, ki izvajajo ob-
vezno državno gospodarsko 
javno službo na področju ure-
janja voda za izvedbo prvih 
nujnih vzdrževalnih del: zago-
tavljanje pretočnosti strug, od-
stranjevanje naplavin in prve 
začasne usposobitve objektov 
vodne infrastrukture za njihov 
namen. 

Poudariti moram, da je to 
predhodni delni program in 
da bomo namenili še dodatna 
sredstva za preostale lokacije, 
ki so imele evidentirano ško-
do.

Zadeva Puh je še vedno zelo 
odmevna v slovenskem medij
skem prostoru in med ljudmi. 
Kako odgovarjate na mnoge obtožbe o domnev
ni koruptivnosti v tej zadevi?

Vse obtožbe o koruptivnosti odločno zavra-
čam. V zvezi s poravnavo sta bili opravljeni 
notranja in zunanja revizija. Revizija KPMG 
in notranja revizija v primeru poravnave s pod-
jetjem PUH sta ugotovili, da so bila vsa oprav-
ljena interventna dela nujna in strokovno izve-
dena ter na zakonitih osnovah, kar pomeni, 
da je bila sodna poravnava s podjetjem PUH 
v celoti upravičena, zakonita in gospodarna, 
če upoštevamo, da je bila izvedena v višini 64 
% ugotovljenega vtoževanega zneska s pripada-
jočimi zamudnimi obrestmi. S poravnavo smo 
praktično sanirali nezakonito in diskrimina-
torno ravnanje ministrstva v letih 2001-2004. 
Škode, ki je bila povzročena ugledu podjetja, 
pa tako ne moremo odpraviti.

Evropski svet je 14. marca letos v Bruslju spre
jel časovni okvir in načela podnebno ener
getskega svežnja. Kakšne spremembe torej 
prinaša takšen podnebno energetski sveženj 
prebivalcem EU?

Evropski svet (ES) je na zasedanju marca 
2007 sprejel Akcijski načrt Evropskega Sveta 
2007-2009: »Energetska politika za Evropo«. V 
zvezi z enotno podnebno in energetsko politiko 
je ES med drugim sprejel sledeče odločitve:
• ES je poudaril, da je EU zavezana k preob-

likovanju Evrope v energetsko učinkovito 
gospodarstvo z nizkimi emisijami toplo-
grednih plinov. ES je sprejel odločitev, da 
bo EU do leta 2020 dosegla najmanj 20 
% zmanjšanje emisij toplogrednih plinov 
v primerjavi z letom 1990. Obenem je ES 
potrdil cilj EU, da se bodo do leta 2020 
emisije toplogrednih plinov zmanjšale za 
30 % v primerjavi z letom 1990 pod po-
gojem, da se tudi druge države zavežejo 
k primerljivemu zmanjšanju emisij toplo-
grednih plinov. 

• ES je izpostavil potrebo po povečanju ener-
getske učinkovitosti v EU, da se doseže 
cilj 20 % prihranka porabe energije v EU 
v primerjavi s predvidevanji za leto 2020 
iz Zelene knjige o energetski učinkovitosti. 
Države članice je pozval, da v ta namen 
uporabijo svoje nacionalne akcijske načrte 
za energetsko učinkovitost.

»Sodna poravnava s podjetjem Puh je bila v 
celoti upravičena, zakonita in gospodarna!«
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• ES je glede proizvodnje energije iz obnov-
ljivih virov energije potrdil cilj doseganja 
20 % deleža obnovljivih virov v celotni 
porabi energije v EU in najmanj 10 % de-
leža biogoriv v celotni porabi bencina in 
dizelskega goriva v prometu v EU do leta 
2020. 

Evropski Svet je na zasedanju marca 2007 
Evropski komisiji naložil, da za doseganje teh 
ciljev pripravi zakonodajni podnebno-energet-
ski sveženj. S tem svežnjem predpisov, ki je bil 
predstavljen 23. januarja letos, naj se zagotovi 
zakonodajni okvir za zmanjšanje emisij za 20 
% in za doseganje 20 % deleža obnovljivih virov 
energije, pri čemer naj se upošteva, da ima trgo-
vanje z emisijskimi pravicami v EU dolgoročno 
osrednjo vlogo pri doseganju ciljev nove evrop-
ske energetske in podnebne strategije.

Vpliv zakonodajnega svežnja na gos
podarski razvoj Slovenije 

1. potrebno zmanjšanje emisij do leta 2020
Slovenija mora do leta 2020 zmanjšati emi

sije toplogrednih plinov za okoli 6 % glede na 
emisije v letu 2005 in sicer tako, da:
• zmanjša emisije iz sektorjev, ki so vključe-

ni v evropsko shemo trgovanja z emisijski-
mi pravicami za 21 %. Ker ti sektorji, tako 
imenovani EU ETS sektorji, povzročajo za 
okoli 42 % vseh slovenskih emisij toplogred-
nih plinov, zahtevani ukrep pomeni 8,4 % 
zmanjšanje celotnih slovenskih emisij,

• lahko poveča emisije iz sektorjev, ki niso 
vključeni v evropsko shemo trgovanja z 
emisijskimi pravicami, za največ 4 % glede 
na emisije iz teh sektorjev v letu 2005. Ker 
ti sektorji, tako imenovani ne-ETS sektorji, 
povzročajo za okoli 58 % vseh slovenskih 
emisij toplogrednih plinov, taka možnost 
dopušča povečanje celotnih slovenskih 
emisij za okoli 2,4 %.

Evropska komisija je v svojem predlogu za 
delitev bremen v ne-ETS sektorju kot glavno 
merilo privzela BDP na prebivalca. Slovenski 
BDP na prebivalca je bil v letu 2005 enak 
14.100 evrov, kar je 62 % takratnega povpreč-
nega BDP v EU. Sloveniji je bila zaradi tega 
dana možnost, da emisije toplogrednih plinov 
v ne-ETS sektorjih do leta 2020 poveča za 
nekaj odstotkov in si tako omogoči predvsem 
glede fosilnih goriv nemoten razvoj malih in 
srednjih podjetij, predvsem pa ima možnost, 
da pokrije izrazito naraščanje emisij zaradi 
povečanega prometa, predvsem tovornega, ki 
pa ni samo tranzitni, ampak je tudi posledica 
gospodarske rasti v Sloveniji.

2. zahtevana večja raba obnovljivih virov 
energije

Slovenija mora do leta 2020 povečati rabo ob
novljivih virov energije iz sedanjih 16 % končne 
energije na 25 % končne energije v letu 2020.

V predlogu zakonodajnega svežnja je način 
izbora obnovljivih virov prepuščen državi čla-
nici, zato si bo Slovenija prizadevala, da v 
največji možni meri izrabi še razpoložljiv ener-
getski potencial naših rek in spodbudi upora-
bo lesne biomase tako, da se bo uporabljeni 
energetski potencial biomase do leta 2020 
najmanj podvojil. 

V svežnju se ugotavlja izpolnjevanje ciljev v 
zvezi z zahtevanim deležem obnovljivih virov 
v odstotkih »končne energije«. Ta se izraža 
kot količina energije, ki je kot proizvod do-
bavljena končnemu uporabniku za namen 
energijske rabe. To pomeni, da je zahtevo 
v zvezi z obnovljivimi viri lažje izpolniti, če 
se raba energije pri končnih uporabnikih 
zmanjša. Ta sinergija med učinkovito rabo 
energije in zahtevo po deležu obnovljivih vi-
rov v ospredje postavlja programe ukrepov 
učinkovite rabe energije. 

Ocena stroškov za doseganje ciljev iz podneb
no  energetskega svežnja

Na podlagi izdelane ocene vplivov podneb-
no-energetskega svežnja, ki ga je komisija 

Minister na obisku pri 
dijakih idrijske gimnazije

Minister za okolje in prostor Janez Podobnik je 31. marca 2008 obiskal svojo nekdanjo 
gimnazijo v Idriji. Namen njegovega obiska je bila predstavitev Evropske unije za tamkajš-
nje dijake z vidika, ki jih najbolj zanima – možnosti za študij, zaposlitev in strokovni raz-
voj. Ministrov obisk je bil izveden v sklopu pobude Evropske komisije »EU iz prve roke« 
- da se politiki in visoki uradniki iz Evropske unije na isti dan vrnejo v svoje srednje šole.  
Gimnazija Jurija Vege v Idriji je bila prva realka, na kateri je pred več kot sto leti stekel pouk 
v slovenskem jeziku, in vseskozi velja za eno boljših gimnazij v Sloveniji. Dijaki so se po 
zaključku daljših obnovitvenih del pred kratkim vrnili v njene prostore, v katerih se občutje 
tradicije prepleta z najsodobnejšo opremo in mladostnim vrvenjem. Ministrova predstavitev 

je potekala v sproš-
čenem vzdušju, di-
jaki so jo spremljali 
z zanimanjem in z 
živahnim odziva-
njem. Vprašanja, 
ki so jih postavljali 
po uvodni predsta-
vitvi, pa so odraža-
la predvsem njiho-
vo zanimanje za 
nove tehnologije, 
pomembne za vars-
tvo okolja.

PS

priložila k predlogu predpisov iz svežnja, je 
treba v EU za doseganje ciljev iz podnebno-
energetskega svežnja pokriti letne stroške na-
menskih vlaganj v višini 0,61 % povprečnega 
EU BDP ali okoli 60 milijard evrov glede na 
leto 2005. 

Na podlagi iste ekonomske analize so za v 
Sloveniji predvidena letna vlaganja v višini 0,86 
% slovenskega BDP, kar znaša glede na BDP v 
letu 2005 okoli 240 milijonov evrov letno. 

Od tega bo letni strošek EU ETS sektorjev 
najmanj 0,54 % slovenskega BDP ali oko-
li 150 milijonov evrov glede na leto 2005. 
Med temi sektorji pa se predvideva, da bodo 
največji vložki v energetiki zaradi obnove 
termoelektrarn in vlaganj v proizvodnjo 
elektrike v hidroelektrarnah. Za ne-ETS 
sektorje pa se predvidevajo letni vložki v 
višini najmanj 0,32 % slovenskega BDP 
ali okoli 90 milijonov evrov glede na leto 
2005. Predvideva se, da se bo v ne-ETS sek-
torjih največ vlagalo v ukrepe energetske 
učinkovitosti stavb, rabo gozdne biomase 
in učinkovito rabo energije v malih in sred-
njih podjetjih. Tjaša Podergajs
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Ministrstvo za okolje in prostor
Spremembe pravilnika o odvzemu 
medvedov iz narave

Minister za okolje in prostor Janez Podobnik je sprejel Spremem-
be pravilnika o odvzemu osebkov vrste rjavega medveda iz narave, s 
katerim je določen načrtovan odstrel medvedov v obdobju od 1.1. do 
30.4.2008 in od 1.10. do 31.12.2008. S spremembami pravilnika je gle-
de na stanje v populaciji določen odstrel 75 medvedov.

Posegi v populacijo so namenjeni doseganju ciljev iz Strategije uprav-
ljanja z rjavim medvedom v Sloveniji, to je, sožitje človeka z medvedom. 
Namen Pravilnika je ohraniti populacijo medvedov v ugodnem stanju 
in istočasno upoštevati življenjski prostor ter dejavnosti človeka. 

Rjavi medved, volk in ris so v skladu z Uredbo o zavarovanih prosto 
živečih živalskih vrstah zavarovane vrste, za katere je potrebno zago-
toviti ohranjanje ugodnega stanja. Zato je za odločitev o posegu v po-
pulacijo velikih zveri potrebno v skladu z Uredbo pridobiti Strokovno 
mnenje, ki ga pripravi Zavod za gozdove Slovenije. Zavod je za leto 
2008 pripravil mnenje in ga s priloženim stališčem Zavoda Republike 
Slovenije za varstvo narave posredoval Ministrstvu za okolje in prostor. 
Konec januarja se je sestala delovna skupina za načrtovanje upravlja-
nja z velikimi zvermi. Člani so se seznanili s strokovnim mnenjem in 
nanj podali pripombe. Ministrstvo je v skladu z načeli sodelovanja 
vseh deležnikov in zainteresirane javnosti pri načrtovanju upravljanja 
z velikimi zvermi preučilo podane pripombe in določilo Spremembe 
pravilnika o odvzemu osebkov vrste rjavega medveda iz narave.

Ministrstvo o 3. razvojni osi na 
Koroškem in Savinjsko Šaleškem

Direktorat za prostor na ministrstvu za okolje in prostor je priprav-
ljavec državnega prostorskega načrta za gradnjo državne ceste med 
avtocesto A1 Šentilj – Koper in mejo z Republiko Avstrijo. Septembra 
2007 je Direktorat za prostor prejel izdelane študije variant in okoljsko 
poročilo ter predlog najustreznejše variante (naročnik gradiv je DARS, 
d.d.). Gradiva so bila posredovana v recenzijo strokovnjakom s področ-
ja prostorskega in prometnega načrtovanja ter varstva okolja. Oktobra 
2007 je bila občinam na območju 3. razvojne osi predstavljena študija 
variant in okoljsko poročilo ter najustreznejša varianta. 

Na predstavitvi je bil občinam izročen izvod študije variant, njen 
kratek povzetek in karta s prikazanimi proučevanimi in predlagano 
varianto. Na omenjeni predstavitvi so bile občine naprošene, da mini-
strstvu – direktoratu za prostor posredujejo svoje stališče glede pred-
lagane variante. Ministrstvo je občine zaprosilo, da v primeru, da se s 
posamezno rešitvijo ne strinjajo, na to opozorijo, in če je možno, tudi 
predlagajo optimizacijo. Na sami predstavitvi so predstavniki Ministrs-
tva za okolje in prostor občinam predlagali, naj se, če je seveda mogoče, 
njihovi odzivi skoncentrirajo na predloge “izboljševanja” predlagane 
variante in ne v zavračanje predlagane variante.

Večina občin je svoje pripombe in predloge posredovala v roku ene-
ga meseca, posamezni odzivi s strani civilnih iniciativ, gospodarskih 
subjektov in posameznikov pa še kar prihajajo tako na ministrstvo 
kakor tudi v medije.

Ministrstvo za okolje in prostor, Ministrstvo za promet in DARS 
skupaj z izdelovalci strokovnih podlag trenutno zaključujejo pripravo 
stališč do predlogov, ki so bili podani tako s strani občin, krajevnih 
skupnosti kot s strani posameznikov ali skupin posameznikov. Vzpored-
no s pripravo stališč se pripravlja tudi predlog optimizirane trase ceste. 
Občine so bile o načinu nadaljevanja priprave prostorskega državnega 

načrta in o potrebnem strokovnem delu, ki mora biti opravljeno, sezna-
njene že na delovnih sestankih, ki so bili organizirali na Ministrstvu za 
okolje in prostor. Zadnje srečanje, ki se ga je udeležila tudi predstavnica 
ministrstva, pa je bilo februarsko srečanje županov v Braslovčah. Mini-
strstvo za okolje in prostor skupaj z župani deli željo in pripravljenost 
aktivno nadaljevati pripravo tega državnega prostorskega načrta.

Potem ko bo z občinami in resornimi ministrstvi doseženo soglasje na 
najustreznejši varianti nove ceste, bo DARS naročil izdelavo podrobnej-
ših strokovnih podlag in dopolnjenega osnutka državnega prostorskega 
načrta, ki bo javno razgrnjen in javno obravnavan. Sledila bo izdelava 
predloga prostorskega delovnega načrta in pridobivanja mnenj nosilcev 
urejanja prostora, potem pa postopek sprejemanja na Vladi RS.

Minister Podobnik v Washingtonu o 
podnebnih spremembah in drugih 
okoljskih vprašanjih

Minister za okolje in prostor Janez Podobnik se je 7. marca  skupaj z 
evropskim komisarjem za okolje Stavrosom Dimasom v Washingtonu 
udeležil dialoga EU in ZDA o podnebnih spremembah, čisti energiji in 
trajnostnem razvoju. Ameriško delegacijo je vodila Paula Dobriansky, 
državna podsekretarka za demokracijo in globalne zadeve, sodeloval 
pa je tudi James Connaughton, ameriški pogajalec za podnebna vpra-
šanja in predsednik Sveta za kakovost okolja v Beli hiši. Prvo takšno 
srečanje med delegacijama EU in ZDA je bilo oktobra 2006 v Helsin-
kih, tokratno pa je bilo drugo po vrsti.

Minister Podobnik in komisar Dimas ter predstavniki ZDA so drug 
drugemu predstavili svoja stališča do reševanja problemov podneb-
nih sprememb. Znano je, da se med seboj nekoliko razlikujejo. ZDA 

niso članice Kjotskega 
protokola, pristopile 
pa so k Balijskemu ak-
cijskemu planu, spreje-
tem  decembra 2007. 
To kaže na to, da je 
njihov odnos do svetov-
ne skupnosti bolj odprt 
kot v preteklem obdob-
ju, kar je potrdil tudi 
minister Podobnik: 
“Čuti se spremenjena 
drža ZDA, ki pred ča-
som niso hotele spreje-
ti nobenih zavezujočih 
ciljev za zmanjšanje 
emisij toplogrednih pli-
nov. Sedaj jih sprejema-
jo, sicer ob pogoju, da 

enako velja tudi za velike države v razvoju, kot sta Indija in Kitajska.” 
Ameriški predstavniki naj bi sedaj začeli govoriti o možnosti sprejetja 
zavezujočih ciljev, če bi države, kot sta npr. Kitajska in Indija sprejeli 
primerne obveznosti.

Nekaj dni pred srečanjem EU-ZDA, ob koncu Mednarodne kon-
ference o obnovljivih virih energije (WIREC), je imel ameriški pred-
sednik George Bush govor, v katerem je opisal ameriške ukrepe za 
zmanjšanje škodljivih učinkov na okolje z uvajanjem novih tehnologij. 
Bush je jasno povedal, da človeška dejavnost povzroča spremembe v 
ozračju. Kljub temu pa ZDA še niso pripravljene sprejeti zavezujočih 
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ciljev za zmanjšanje izpustov toplogrednih plinov, tako kot EU, ki se 
je zavezala do leta 2020 zmanjšati emisije toplogrednih plinov za 20 
% pod raven iz leta 1990, če pa bodo tudi druge industrijsko razvite 
države sprejele primerljive zaveze, pa celo za 30 %.

Pogovor med delegacijama je tekel tudi o ohranjanju biotske razno-
vrstnosti. Med številnimi aktualnimi temami na tem področju je tudi 
pretiran komercialni ribolov, ki ponekod resno ogroža obstoj ribjih jat. 
Zlasti Američani so zaskrbljeni zaradi nezakonitega sekanja gozdov in 
delegaciji sta izmenjali mnenja, kako bi lahko vladam tretjih držav poma-
gali pri reševanju tovrstnih problemov. Evropsko unijo in ZDA zanima 
tudi dvig energetske učinkovitosti in trajnostna raba naravnih virov.

Podpis pogodbe za projekt Oskrba 
Koroške s pitno vodo

Minister za okolje in prostor 
Janez Podobnik je takoj po 
povratku iz Washingtona 13. 
marca podpisal pogodbo o so-
financiranju investicije Oskrba 
s pitno vodo Koroške – Obči-
na Črna: »Izkoriščanje izvirske 
vode Topla«.

Investicija, ki se bo pričela iz-
vajati v letošnjem aprilu  in bo 
predvidoma končana avgusta 
prihodnje leto  je vključena v 
Načrt razvojnih programov 
proračuna Republike Slovenije 

za obdobje 2008 -2010 in za to so namenjena sredstva t.i. vodnega 
sklada.

Najugodnejši ponudnik za izvedbo del je bilo podjetje NIVO, gradnje 
in ekologija d.d. Celje s partnerjema RGP d.o.o. in Slemenšek, grad-
beno podjetje d.o.o., Ravne na Koroškem. Nadzor del bo vršila firma 
PROJEKT d.d. iz Nove Gorice.

Predlog zakona o začasni prepovedi 
namernega sproščanja gensko 
spremenjenih rastlin (GSO) v okolje 
nima smisla

Poslanska skupina Zares je 10. marca v zakonodajni postopek vložila 
predlog zakona, s katerim naj bi, kot so povedali medijem, preprečil 
namerno sproščanje GSO v okolje v obdobju do sprejetja primernega 
zakona o soobstoju gensko spremenjenih rastlin z ostalimi kmetijski-
mi rastlinami. 

Pričakovati bi bilo, da bo njihov predlog vseboval zahtevo za pre-
poved dajanja GSO na trg, vendar se besedilo predloga nanaša na 
namerno sproščanje GSO v okolje, zato sprejetje takega zakona po 
mnenju Ministrstvo za okolje in prostor ni smiselno. Z njim zagotovo 
ne bi dosegli zastavljenega cilja preprečiti negativne posledice gojenja 
GSO in morebitne kontaminacije posevkov ter zagotoviti varovanja in 
ohranjanja za Slovenijo značilne biotske raznovrstnosti.

Posledice sprejetja takega zakona bi bile za Slovenijo prej škodljive, 
saj bi z njim prepovedali izvajanje poljskih poskusov, torej onemogočili 
pridobivanje novih, znanstveno utemeljenih informacij. Nove informa-
cije o negativnih vplivih posameznega GSO so nujne za uveljavitev 
varnostnega pridržka, na podlagi katerega je v skladu z zakonodajo 
mogoče prepovedati gojenje določenega GSO. V 4. členu Zakonu o 
ravnanju z gensko spremenjenimi organizmi so opredeljeni pojmi o 

ravnanju z GSO, ki določajo, da je ravnanje z GSO: delo z GSO v za-
prtem sistemu; namerno sproščanje GSO v okolje; in dajanje izdelka 
na trg.

Namerno sproščanje GSO v okolje, katerega prepoved predlaga stran-
ka Zares, je vsak nameren vnos GSO ali kombinacije GSO v okolje, 
razen dajanja izdelkov na trg, pri katerem se ne izvajajo zadrževalni 
ukrepi za omejitev stika GSO z okoljem in prebivalstvom ter za zago-
tovitev visoke stopnje varnosti. 

Dajanje na trg je dajanje izdelkov tretjim osebam proti plačilu ali 
brez njega. Za dajanje na trg se šteje tudi uvoz izdelkov na carinsko 
območje Evropske skupnosti. Glede uveljavitve varnostnega pridržka 
bo Ministrstvo za okolje in prostor zagotovo uporabilo vsa sredstva za 
prepoved dajanja določenega GSO na trg, če bi se izkazalo, da ima ta 
GSO za okolje in zdravje škodljive lastnosti.

Upravičenci do državnih sredstev 
za obnovo objektov in postopek 
dodelitve sredstev

V programu za odpravo posledic poplav bodo na podlagi ocene škode 
na objektih postopki za dodelitev sredstev za obnovo natančneje opre-
deljeni. Program šele nastaja, ministrstvo za okolje in prostor pa je po-
dalo okvirne informacije, ki bodo upravičencem do dodelitve sredstev 
za obnovo objektov zagotovo dobrodošle. Za osebe zasebnega prava 
so v intenzivni pripravi postopki v zvezi z dodeljevanjem sredstev za 
obnovo stalno naseljenih stanovanjskih stavb ter obnove zavarovanih 
gospodarskih objektov kmetijskega gospodarstva. 

Glede obnove stavb za izvajanje poslovne dejavnosti ter kulturne 
dediščine pa bo več pojasnil v naslednji informaciji o postopku. 

Do državnih sredstev v višini do največ 40 % potrebnih sredstev za 
obnovo poškodovanih stanovanjskih stavb v poplavah bodo potencialno 
upravičeni vsi tisti, ki so imeli na dan nesreče (18. septembra 2007) v 
stanovanjskih objektih stalno bivališče ter kjer škoda na objektu prese-
ga orientacijsko vrednost 2.400 EUR (končna vrednost bo znana po 
potrditvi programa na Vladi RS).

Do državnih sredstev v višini do največ 60 % potrebnih sredstev za 
obnovo poškodovanih gospodarskih objektov kmetijskega gospodarstva 
v poplavah (vendar skupaj z zavarovalnino ne več kot 80 % potrebnih 
sredstev za obnovo) bodo potencialno upravičeni vsi tisti:
- kjer je bil objekt zavarovan zaradi nesreče in mu je bilo izplačano 

vsaj 40 % od ocene neposredne škode na objektu; 
- kjer škoda na objektu presega orientacijsko vrednost 1.400 EUR 

(končna vrednost bo znana po potrditvi programa na Vladi RS). 
Na osnovi teh dveh podatkov bo ministrstvo za okolje in prostor 

pripravilo vloge z informativnim izračunom, ki jih bodo potencialni 
upravičenci do državnih sredstev prejeli po pošti. Prve vloge bo mini-
strstvo pošiljalo predvidoma konec aprila.

Popolna končna vloga bo osnova za dejansko dodelitev sredstev za 
obnovo stavbe, skladno z zakonskimi določili in določili v programu 
odprave posledic poplav. Končna vloga bo po potrditvi na Vladi RS 
podlaga za izdajo upravnega akta, s katerim bo opredeljen natančen 
opis namena podelitve sredstev državnega proračuna, obrazložitev obra-
čuna dodelitve sredstev, obveznosti glede poročanja o porabi sredstev 
ter način izplačila sredstev.

Ministrstvo za okolje in prostor že sedaj opozarja potencialne upra-
vičence, naj bodo vsi računi za obnovo stavb izstavljeni na ime in 
priimek lastnika, ter če je mogoče, izkazujejo uporabo za objekt, za 
katerega se dodeljujejo sredstva, saj bo to olajšalo postopke. Prever-
janje porabljenih sredstev bo s pregledi usposobljenih nadzornikov 
zagotovila Informacijska pisarna, ki bo na telefonski številki 080 25 
50 tudi dajala informacije.

PS
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Prisoten je bil tudi predsednik 
SLS in župan Celja Bojan Šrot, 
ki nam je iskreno in pošteno 
predstavil svoje poglede na ak-
tualne politične dogodke in vi-
zijo o bodočem delovanju SLS. 
Dejal je, da bo strategija SLS na 
letošnjih volitvah podobna kot v 
prejšnjih letih: »Stremeli bomo k 
temu, da bomo predstavljali po-
zitivne projekte v politiki, da ne 
bomo blatili političnih tekmecev 
in da se bomo ukvarjali s prihod-
nostjo Slovenk in Slovencev in 
ne s preteklostjo«, je še povedal. 

ZU z roko v roki s SLS

Poročilo s 6. redne seje ZU pri SLS v Celju 

Na povabilo predsednika SLS in predsednika OO SLS Celje je bila 6. 
redna razširjena seja ZU pri SLS v Kulturnem domu Celeia v Celju 
20. marca. 

Na kratko nam je predstavil tudi 
zgodovinsko in kulturno bogato 
mesto Celje in načrte za v na-
prej.

Predsednik SLS nas je sezna-
nil tudi o letošnjem Taboru, ki 
naj bi bil konec meseca avgusta, 
kar naj bi bilo ravno v predvolil-
nem času, glede na to, da bodo 
volitve že konec septembra ali v 
začetku oktobra. Povedal je tudi, 
da praznujemo letos še en zelo 
pomemben dogodek, to je 20. 
obletnico ustanovitve Kmečke 
zveze.

Predsednik OO SLS Celje in 
podžupan Celja Marko Zidanšek 
nam je predstavil OO Celje. Pov-
edal je, da imajo redna srečanja, 
ki dajejo možnost pravočasnega 
obveščanja članstva o pomem-
bnih dogodkih in njihovo analizi-
ranje ter ugotavljanje doseženih 
rezultatov ter izvajanje sprejetih 
sklepov. 

Na naše povabilo se je srečanja 
udeležil tudi dr. Janez Remškar, 
ki nam je obširno predstavil in 
obrazložil predlog Zakona o re-
ševanju zdravstvene oskrbe sta-
rostnikov in oseb, ki potrebujejo 
dolgotrajno zdravstveno oskrbo. 
Dr. Remškar je na koncu apeli-
ral, da stranka SLS in naša ZU 
pomagata, da bi bil zakon v par-
lamentu čimprej sprejet, saj je 
finančno zelo ugoden, kajti zah-
teva le 0,6 % osebnega dohodka 
na zaposlenega. Po razpravi je 
bil na sprejet sklep, da razširjeni 
odbor ZU pri SLS predlaga, da 
se Državnemu zboru predloži v 
čim prejšnjo obravnavo »Zakon o 
zavarovanju za dolgotrajno zdravs
tveno oskrbo in nego starostni
kov« in da se ta zakon čimprej 
tudi sprejme. 

Tone Lečnik je opozoril na le-
tošnje državnozborske volitve. 
Povedal je, da ima SLS v svojih 
vrstah 40 do 50 % upokojencev, 
ki imajo modrost, znanje in iz-
kušnje ter so pripravljeni aktivno 
sodelovati in pomagati v stranki. 
Zato meni, da bi moralo biti iz 
vrst upokojencev čim več tistih 
aktivnih članov, ki bi bili tudi kan-
didati za letošnje državnozborske 
volitve. Vsi pa se moramo potru-
diti, da bi na volitvah dosegli čim 
boljši uspeh. 

Prisotne še seznani, da bomo 
imeli naslednje leto volilni občni 
zbor Zveze upokojencev pri Slo-
venski ljudski stranki, na katere-
ga se moramo tudi dobro pripra-
viti.

G. Šušteršič je predlagal, da bi 
se morali župani SLS, bolj zavzeti 
za volitve in bolj osveščali svoje 
ljudi, da bi tako dosegli ugodnejše 
rezultate. Menil je, da je na tere-
nu premalo koordinacije. Župani 
imajo svoja glasila, preko katerih 
lahko volivce tekoče obveščajo. 
Prisotni so sprejeli sklep, da je o 
tem potrebno obvestiti Klub župa-
nov pri SLS. 

Ivanka Brezigar
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Konferenca je potekala po z vabilom določenem dnevnem redu. Letno 
konferenco so pozdravili Vincenc Otoničar, član DS RS, Jernej Redek, 
tajnik Sindikata kmetov Slovenije, Janez Okoliš, predsednik društva SKZ, 
Alojz Jelen, predsednik zveze prašičerejcev Slovenije, predsednik OO SLS 
Komenda, Rok Ravnikar, glavni tajnik SLS, in še nekateri drugi. 

Povzetki letne konference

Poročilo o delu v letu 2007
Po občnem zboru SKZ, ki je bil 09. marca lani v Podčetrtku, je SKZ 

pri SLS v letu 2007 svoje delovanje usmerila v naslednje aktivnosti:
1. V začetku marca smo skupaj z Zeleno zvezo pripravili odmevno 

okroglo mizo na temo vpliv klimatskih sprememb na kmetijstvo;
2. Sklicano je bilo 6 sej IO SKZ, na katerih smo obravnavali naslednje 

problematike:
 problematika izplačil ukrepov kmetijske politike za leto 2006 (poziv 

MKGP, da se izplačila izvedejo do junija 2007, stališče smo zago-
varjali tudi na svetu KGZS),

 obravnavali smo problematiko OMD in SKOP v PRP 2007-2013,
 v poletnem času smo obravnavali problematiko odkupnih cen žit, 

kjer smo tudi na tiskovni konferenci povedali, da se pekarski izdelki 
ne morejo dražiti na račun povečanja cene žita, saj ti predstavljajo 
manj kot 10 % v strukturi cene izdelka,

 izplačila suše 2006,
 spremembe v organizaciji sklada kmetijskih zemljišč in gozdov RS 

(kot predlog pokrajinske zakonodaje),
 v jesenskem delu podražitve hrane,
 priprava na kongres SLS: kandidati v organe stranke (v IO, svet, 

GO…), na IO SLS je bil podan predlog in zahteva, da ima SKZ na 
kongresu stranke več delegatov,

 organizacija sestanka na MPZ na temo reševanja problematike trak-
torjev UNIMOG, 

 obravnavanje zakonodaje,
 priprava in obravnava programa kmetijstva in podeželja v programu 

SLS, ki je bil sprejet na kongresu SLS Ljubljani,

Letna konferenca Slovenske kmečke zveze pri SLS

SKZ nosilka kmetijsva v SLS
28. marca je bila letna konferenca SKZ pri SLS. Konferenco smo organizirali v Komendi v času kmetijskega sejma. Letna konferenca je bila 
dobro obiskana, saj se je je udeležilo veliko članov SKZ. 

 obravnava delovanja SKZ v svetu KGZS in razprava o delovanju in 
kandidiranju članov in funkcionarjev SKZ na drugih listah, zlasti pri 
delovanju v svetu KGZS, zahtevan je bil sestanek s predsednikom 
SLS. Do sestanka je prišlo v letu 2008,

 obravnavanje problematike KGZS OE Murska Sobota,
 priprava na volitve v KGZS.
3. Delo na zakonodajnem področju: sodelovanje v javni razpravi o 

Zakonu o KGZS, sodelovanje na koalicijskih usklajevanjih s PS SLS na 
temo zakonov: o KGZS, Zakon o kmetijstvu, Zakon o kmetijskih zem-
ljiščih (bil umaknjen iz obravnave), Zakon o gozdovih, Zakon o lovstvu, 
pokrajinska zakonodaja;

4. Podpredsednica Metka Pirš je kandidirala v DS RS na listi sindikata 
kmetov;

5. Udeležba na Taboru SLS v Postojni in sodelovanje na predtaborski 
okrogli mizi Kmetijstvo in podeželje korenine slovenske identiteta (23. 
08. 2007 v Gomilskem);

6. Tiskovne konference in izjave za javnost (odkupna cena žit); 
7. Posredovanje na MOP-u civilne iniciative za zaščito kmetijskih zem-

ljišč v Slovenski Bistrici;
8. Oblikovanje programa SLS, ki ga je potrdil kongres SLS;
9. Sodelovanje na kongresu SLS z oblikovanjem kongresne deklaracije 

o kmetijstvu podeželju;
10. Obveščanje v časopisu Odmev.

Realizacija sklepov občnega zbora SKZ 09. 03. 2007 v Podčetrtku
V letu 2007 smo izvajali aktivnosti v smeri enotnega delovanja na po-

dročju kmetijstva. Problematika je bila najbolj izrazita pri delovanju sveta 
KGZS. Konec lanskega leta in tudi letos potekajo pogovori v smeri enot-
nega delovanja in zastopanja interesov. Ugotovili smo, da neenotnost ne 
izhaja iz različnih vsebinskih stališč, ampak predvsem iz načina delovanja 
v svetu KGZS. 

Kadrovanje na odgovorna mesta v kmetijstvu je šibka točka delovanja 
stranke SLS, saj na kadrovskem področju nismo uspeli v ničemer.

Program SLS s področja kmetijstva je usmerjen tudi k potrošnikom, 
varovanju okolja in kmetijske zemlje.
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Slovenska kmečka zveza pri SLS: 

Ministrstvo za finance 
s prevaro izpeljalo 
postopek sprejemanja 
Zakona o dohodnini

V zadnjih dneh lastniki kmetijskih zemljišč dobivajo obvestila o 
višini dohodka iz osnovne kmetijske dejavnosti in osnovne gozdar-
ske dejavnosti v letu 2007, ki jih pošiljajo davčni uradi v Sloveniji. 
Vsem lastnikom je h katastrskemu dohodku prištet tudi povprečni 
znesek subvencij na zemljišča v uporabi, ne glede na to, ali so last-
niki zemljišč vlagali zahtevke za ukrepe kmetijske politike ali ne. 
Pri sprejemanju zakona o dohodnini je Ministrstvo za finance RS 
(MF) v fazi tretje obravnave sprejemanja zakona vneslo dopolnilo 
154. člena, ki omogoča obdavčitev povprečnega zneska subvencij. Že 
v fazi sprejemanja je Slovenska kmečka zveza pri SLS nasprotovala 
tej rešitvi, zakon pa je šel v sprejemanje z jasno obljubo in zavezo 
MF, da v enem letu po sprejetju zakona o dohodnini sprejme tudi 
noveliran zakon o katastrskem dohodku, ki bi reševal tudi to prob-
lematiko. Do tega ni prišlo, zato je MF s prevaro izpeljalo postopek 
sprejemanja zakona o dohodnini. Sistem je nepravičen, neustaven in 
krivičen do tistih lastnikov kmetijskih zemljišč, ki se s kmetijstvom 
ne ukvarjajo ter ne vlagajo zahtevkov za ukrepe kmetijske politike. 
Po mnenju Slovenske kmečke zveze pri SLS je nesprejemljivo, da 
lastnik plača davek od nečesa, kar sploh ni prejel. 

Zato	v	Slovenski	kmečki	zvezi	pri	SLS	zahtevamo:
1. da se obvestila o višini dohodka iz osnovne kmetijske in osnovne 

gozdarske dejavnosti za leto 2007 razglasijo za nične,
2. takojšnje ustrezne spremembe predmetne zakonodaje,
3. da tako Poslanska skupina SLS kot Slovenska ljudska stranka 

v skladu s koalicijsko pogodbo zahtevata, da se k reševanju te 
nevzdržne situacije pristopi tudi na ravni strank koalicije,

4. da interesna skupina kmetov v Državnem svetu RS vloži ustavno 
presojo zakona o dohodnini.

Sprejet je bil zakon o divjadi in lovstvu.
Področje melioracijskih sistemov je urejeno v predlogu novega zakona 

o kmetijstvu.
V SKZ dobro sodelujemo s PS SLS v DZ in svetniško skupino SLS v 

DS.

Program dela SKZ pri SLS v letu 2008
V letu 2008 bomo aktivnosti usmerili predvsem na naslednja področ-

ja:
1. Priprave in izvedba volitev v organe KGZS v okviru društva SKZ. 

Društvo SKZ izpelje vse potrebne aktivnosti v skladu z razpisom volitev 
v organe KGZS;

2. Obeležitev 20 letnice SKZ; 
3. Volitve v DZ RS; 
4. Sodelovanje s PS in svetniško skupino SLS;
5. Člani SKZ delujejo v raznih kmetijskih organizacijah (KGZS, Sindi-

kat kmetov, poslovna združenja, druge organizacije kmetov). Pri zavze-
manju za interese kmetov te organizacije delujejo neusklajeno in so tako 
tudi manj učinkovite;

6. Spremljanje izvajanja ukrepov kmetijske politike;

Aktualna problematika
Kmetijstvo se nahaja v težkem položaju, to je bilo razbrati tudi v razpra-

vi. Predvsem so bila obravnavana naslednja področja:
1. Izplačila ukrepov kmetijske politike 2007;
Pavšalna določitev višine dohodka iz osnovne kmetijske in osnovne 

gozdarske dejavnosti za leto 2007 z vključevanjem subvencij na zemljišča 
v uporabi kot osnova za dohodnino. Obstajajo tudi anomalije pri plačilu 
dohodnine za leto 2006 z vključevanjem dolgoročnih vlaganj. (MF neus
tavno zaračunava subvencije tistim lastnikom kmetijskih zemljišč, ki niso 
vlagali zahtevkov za ukrepe kmetijske politike. Zahteva, da se neustavno 
stanje odpravi, odstop ministra za finance);

2. Zakon o promociji: zakon je potreben, vendar usklajen z vsemi, ki jih 
zadeva. Predlog, da se sprejem zakona pelje po postopku, kot se je peljalo 
sprejemanje zakona o KGZS;

3. Stanje na trgu prašičjega mesa;
4. Oškodovanci zaradi naravnih nesreč še danes niso prejeli izplačil za 

naravne nesreče iz let 2006 in 2007.

Razprava na letni konferenci
Udeleženci letne konference so ugotovili naslednje:
1. SLS se premalo zavzema za slovenskega kmeta, to je čutiti tudi pri 

delu poslanske skupine. Poslanci se na temo kmetijstva in podeželja pre-
malo vključujejo v reševanje težavnih razmer v kmetijstvu. V tem delu naj 
tudi SKZ postane bolj agresivna in prepoznavna.

2. Aktualna problematika: obdavčitve kmetov s pavšalnim zneskom sub-
vencij, volitve v KGZS, izplačilo ukrepov kmetijske politike za leto 2007, 
izplačilo škode zaradi naravnih nesreč v letih 2006 in 2007, problematika 
vzdrževanja hidromelioracijskih sistemov, pozidava kmetijskih zemljišč. 

3. Politika SLS na področju kmetijstva se izvaja preko SKZ. Člane 
je potrebno spodbujati, da smo bolj aktivni in da tudi kandidiramo na raz-
na mesta tako v stranki SLS, na lokalnem in tudi na državnem nivoju.

Sklepi letne konference SKZ:
Letna konferenca je sprejela naslednje sklepe:
1. sprememba statuta SLS s povečanjem števila delegatov SKZ na 

kongresu SLS. Zahteva se posreduje na vse organe stranke in vodstvu 
stranke;

2. na volitvah v KGZS SKZ nastopi z društvom SKZ. Nadaljuje-
jo se razgovori za usklajen nastop med društvom SKZ in Kmečko listo 
- društvom za razvoj slovenskega podeželja.

3. ministra za finance se pozove, da odpravi neustavno obdavčenje 
lastnikov kmetijskih zemljišč in takojšnje sprejetje zakona o KD.

4. od ministrstva za kmetijstvo gozdarstvo in prehrano zahtevamo 
takojšnja izplačila ukrepov kmetijske politike za leto 2007, saj MKGP že 
zamuja z roki, ki si jih je samo določilo. Ravno tako je potrebno izvesti 
vsa izplačila za škodo zaradi naravnih nesreč v letih 2006 in 2007.

Igor Hrovatič
predsednik SKZ pri SLS

IH
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Zaradi odgovornosti do državno pomembnih 
odločitev sva resno in strokovno pristopila k 
delu naše podskupine. Da ne bi Slovenija po 
nepotrebnem in nepopravljivo zapravila prilož-
nosti, da ugodno reši odprta mejna vprašanja 
s Hrvaško tudi s pomočjo intenzivnega in ka-
kovostnega delovanja komisije za mejo in pod-
skupin, predsedniku in članom podskupine v 
pisni obliki posredujeva najina stališča.

 Stališča pošiljava tudi predsedniku Meša-
ne slovensko-hrvaške skupine mednarodnih 
strokovnjakov za pripravo pravnega okvirja za 
reševanje vprašanja meje med Republiko Slo-
venijo in Republiko Hrvaško (v nadaljevanju 
»komisija za mejo«) dr. Mihi Pogačniku, mini-
stru za zunanje zadeve dr. Dimitriju Ruplu in 
predsedniku vlade RS Janezu Janši.

Ozemlje Republike Slovenije je na dan osa
mosvojitve, dne 25.6.1991, med drugim obse
galo:
a/  celotni Piranski zaliv s statusom notranjih 

morskih voda na podlagi zgodovinskega 
naslova in drugih posebnih okoliščin (ri
bolov, gospodarska in ekološka celovitost 
itd.) kot teritorialno morje Republike Slo
venije;

b/  teritorialni izhod na odprto morje z epikon
tinentalnim pasom, določenim po Osim
skem sporazumu, kot morska meja med 
Republiko Slovenijo in Republiko Italijo do 
točke T 5 na zahodni strani in črto med 
savudrijskim rtom in točko T6 na vzhodni 
strani;

c/  območje k.o. Sečovlje južno od reke Dra
gonje v velikosti 113 ha z zaselki Mlini 
 Skrilje, Bužini in Skodelin;

č/ sedem gozdnih parcel pod Snežnikom v 
k.o. Snežnik v velikosti 70 ha;

d/  celotno območje k.o. Sekuliči v skupni iz
meri 335 ha;

e/  celotni levi breg reke Mure z razmejitvijo 
na sredi reke Mure.

Po letu 1991 si je Hrvaška prisvajala sloven
sko ozemlje in morje med drugim z naslednjimi 
aktivnostmi:
1.  hrvaško kontrolno točko so postavili na 

cesto  parcelo št. 5451, ki je javno dobro 
Republike Slovenije;

2.  1eta 1993 je v Bujah nastavila ponarejeno 
zemljiško knjigo za 113 ha zemljišč na le
vem bregu Dragonje. Za ta zemljišča, ki so 
v katastrski občini Sečovlje, vodi že stoletja 
edino veljavno zemljiško knjigo okrajno so
dišče v Piranu;

3. protipravna prodaja zemljišča v lasti Repub
like Slovenije in vpis te v ponarejeno zemljiš
ko knjigo. O zadnjem takem vpisu je bila 
slovenska javnost obveščena 28.2.2008;

4. zasedli so levi breg Mure pri Hotizi;
5. samovoljno so zgradili most čez Muro na 

delu slovenskega ozemlja;
6. postavili so školjčišče v Piranskem zali

vu;
7. slovenske ribiče so z napadi, grožnjami in 

ustrahovanjem izrinili iz polovice Piranske
ga zaliva;

8. Piranski zaliv so samovoljno preimenovali 
v » Savudrijska vala«;

9. zaselkom na levem bregu Dragonje so pre
klopili telefonske priključke na hrvaško 
omrežje;

10. postavili so cestne ovire na dovozni poti 
do slovenskih hiš na levem bregu Drago
nje, za katere je pristojno sodišče v Piranu 
ugotovilo, da so postavljene nezakonito in 
zahtevalo odstranitev;

11. nezakonito sekajo drevesa na Tomšičevi 
parceli;

12. dne 1.1.2008 so razglasili veljavnost hrvaš
ke ekološkoribolovne cone tudi za države 
EU in s tem med drugim posegli po delu 
slovenskega morja in zaprli Sloveniji neo
mejen dostop na odprto morje.

V skladu z Ustavo in zakoni so državni orga
ni dolžni izvajati pristojnosti na celotnem ozem
lju Republike Slovenije. Ne obstaja noben akt, 
ki bi pristojnim organom dovoljeval opustitev 
izvajanja vseh predpisanih pristojnosti na ce
lotnem ozemlju Republike Slovenije. Opustitev 
izvajanja teh pristojnosti oziroma dolžnosti pa 
sankcionirajo zakoni in neposredno Ustava. 
Kljub temu nekateri pristojni organi dokazano 
niso izvajali in ne izvajajo svojih pristojnosti.

O predaji slovenskega državnega ozemlja in 
morja tuji državi se noben nosilec državnih 
funkcij nima pravice z nikomer pogajati, niti 

to ne more biti predmet mednarodne arbitra
že ali predmet odločanja na mednarodnem 
sodišču.

V nadaljevanju navajava nekatera dodatna 
zgodovinska in druga dejstva:

• Zgodovinska občina Piran obsega tudi 
katastrski občini Savudrija in Kaštel.

Odlok o razdelitvi Istrskega okrožja na okra-
je in občine iz leta 1952, ki nima značaja 
republiške ali meddržavne pogodbe o meji, 
zmanjša občino Piran za Kaštel in Savudrijo. 
Začasno ureditev je določila vojaška uprava: 
»Na podlagi ukaza komandanta Odreda JLA 
za STO z dne 15. septembra 1947, v zvezi z 
odlokom Poverjeništva PNOO za Slovensko 
Primorje in Oblastnega NO za Istro z dne 
20. februarja 1947«.

25. oktobra 1954 je sprejet Zakon o veljavi 

ustave, zakonov in drugih zveznih pravnih 
predpisov na ozemlju, na katerega se je z 
mednarodnim sporazumom razširila civilna 
uprava Federativne Ljudske republike Jugo-
slavije, ki v 4. členu določa, da »Z dnem, ko 
začne veljati ta zakon, začne veljati tudi spe-
cialni statut, ki je sestavni del memoranduma 
o soglasju«. V posebnem Statutu pa je bilo v 
7. členu navedeno: «Na področjih, ki pridejo 
pod civilno upravo Italije ali Jugoslavije, niso 
dovoljene nobene spremembe meje osnovnih 
administrativnih enot z namenom, da bi ogro-
žali etnično sestavo ustreznih enot«. Za piran-
sko občino to pomeni, da obsega tudi Kaštel 
in Savudrijo in teče meja po sredini Savudrij-
skega polotoka. Zakon o veljavi ustave, za-

Objavljamo gradivo dr. Krneljeve in dr. Klasinca za sejo podskupine zgodovinarjev in drugih strokovnjakov, ki jo 
vodi dr. Janko Prunk, na ministrstvu za zunanje zadeve 29. 2. 2008

Zakaj politika noče podpreti ugotovitev 
strokovnjakov v zvezi s slovenskohrvaško 
mejo
Skupina zgodovinarjev in drugih strokovnjakov je podprla stališča dr. Duše Krnelj Umek in dr. Petra Pavla Klasinca, ki sodelujeta v podskupini 
na predlog SLS
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SNZ pri SLS: Le pravična 
meja lahko prispeva k sožitju 
med Slovenci in Hrvati

Problematika mejnih vprašanj med Slovenijo in 
Hrvaško se rešuje na način, ki nas lahko upravi-
čeno skrbi. A ne le zaradi končnega rezultata, ki 
ob sedanjem slovenskem pristopu za Slovenijo ne 
more biti dober. Nerazumljivo je namreč, da se Slovenija dobesedno brani uporabiti 
sebi v korist številne argumente, ki jih ima v rokah. Eden od dokazov za to je tudi 
prelaganje sklica zaprte seje Odbora za zunanjo politiko DZ RS, kjer bi zgodovinarji 
in drugi strokovnjaki predstavili te argumente, zunanje ministrstvo pa bi odgovorilo, 
zakaj jih noče posredovati hrvaški strani. Znano je, da je pododbor zgodovinarjev in 
drugih strokovnjakov v okviru vladne skupine za meje soglašal z gradivom, ki sta ga 
pripravila dr. Duša Krnel Umek in dr. Peter Pavel Klasinc in ga danes objavljamo. 
Žal pa krovna komisija za meje kakor tudi zunanje ministrstvo in Odbor za zunanjo 
politiko DZ RS iz nerazumljivih razlogov ne želijo podpreti tega gradiva.

Način reševanja mejnih vprašanj nas lahko skrbi tudi zato, ker stalno popuščanje 
Slovenije hrvaškim enostranskim potezam zanesljivo ne bo prispevalo k sožitju in 
izboljšanju zaupanja med Slovenci in Hrvati. K temu lahko prispeva le pravična 
rešitev mejnih vprašanj. Pravična rešitev je namreč dokaz medsebojnega spoštova-
nja. To so temelji, na katerih se je možno pogovarjati o vsem, tudi o arbitraži ali 

mednarodnem sodišču. A do tega smo 
še zelo daleč. Verjamem, da bo SLS 
vztrajala v prizadevanjih za pravično 
mejo in upam, da bo pri tem vedno 
manj osamljena.

Marjan Podobnik

SLOVENSKA NARODNA ZVEZA 
pri SLOVENSKI LJUDSKI STRANKI

VABILO
Vabimo Vas na razširjeno sejo Upravnega odbora Slovenske na-

rodne zveze pri Slovenski ljudski stranki in srečanje članov ter 
simpatizerjev, 

ki bo v nedeljo, 13. aprila 2008, ob 12. uri, 
združeno s priložnostnim kosilom, 

v gostišču KIMOVEC v Zgornjem Hotiču
(ob cesti Ljubljana – Litija; Zgornji Hotič je okoli 30 km iz Ljubljane 

in 1 km pred odcepom za Vače oz. GEOSS).

Pogovorili se bomo o nadaljnjih korakih za zaščito slovenskega ozemlja, morja, lastni-
ne in državljanov pred agresivno enostransko politiko Hrvaške in o tem, kaj lahko vsak 
izmed nas naredi, da bi prišli do pravične rešitve mejnih vprašanj.

Ob 14. uri ste vabljeni na tradicionalno srečanje ob Dnevu slovenske zastave pri GE-
OSS-u v Zgornji Slivni pri Vačah, ko bomo počastili 160. letnico prvega razvitja slovenske 
zastave.

Lepo povabljeni. 
Povabite tudi svoje prijatelje in somišljenike.

Marjan Podobnik
predsednik SNZ pri SLS

konov in drugih zveznih pravnih predpisov 
na ozemlju, na katero se je z mednarodnim 
sporazumom razširila civilna uprava FLR 
Jugoslavije z dne 25. oktobra 1954, tudi ni 
določal poteka medrepubliške meje. Po vseh 
zveznih in republiških ustavah bivše SFRJ so 
lahko o spremembi meja pravnomočno odlo
čale le republiške in zvezna skupščina. Lete 
nikoli niso sprejele odločitve, da se Hrvaški 
prepusti Savudrijo in Kaštel.

• Osimski sporazumi
1975  Po Osimskih sporazumih je kontrol

na točka slovenske policije do “špice”, to je 
na šir.45 o 27’,20 N in dolž.13 o 12’,90 E. 
Slovenska policija je nadzirala ves Piranski 
zaliv do točke 5.

1992 je sprejet Zakon o ratifikaciji pogod
be med Socialistično federativno republiko 
Jugoslavijo in Republiko Italijo  SFRJ MP 
11/1977  Velja na podlagi Akta o notifikaciji 
nasledstva sporazumov nekdanje Jugoslavije 
z Republiko Italijo Ur. 1. MP 1160/1992 
(RS 40/1992)  to je Osimski sporazum, po 
katerem je bila kontrolna točka slovenske po
licije do točke T5.

Ostala zgodovinska dejstva so predstavlje-
na v zemljevidu o slovensko-hrvaški meji, 
ki ga je leta 2007 izdelal Geodetski inštitut 
Slovenije in izdal Zavod 25. junij. Podpisa-
na sva soavtorja zemljevida, ki ga prilagava 
dopisu.

S tem dopisom in prilogo vse naslovnike 
seznanjava z najinimi stališči in 
pričakujeva, da se do dejstev, nave-
denih v dopisu in prilogi, aktivno 
opredelite.

Morebitno neopredelitev naslov-
nikov do predstavljenih stališč bova 
razumela kot nepripravljenost za od-
govorno delo in zaščito slovenskih 
interesov pri urejanju odprtih mej-
nih vprašanj s Hrvaško.

V prepričanju, da ima Slovenija 
vse argumente za ugodno rešitev 
mejnih vprašanj s Hrvaško v svojih 
rokah in da obstaja občutek odgo-

vornosti pri vseh, ki kot nosilci strokovnih 
in političnih funkcij lahko pripomorejo k 
ugodni rešitvi mejnih vprašanj, pričakujeva 
vaše opredelitve.

S spoštovanjem!
Poslano:

- dr. Janku Prunku in članom podskupine 
zgodovinarjev in drugih strokovnjakov

- dr. Mihi Pogačniku in članom komisije 
za mejo

- dr. Dimitriju Ruplu, ministru za zunanje 
zadeve RS 

- Janezu Janši, predsedniku vlade RS

Dr. Duša KrnelUmek
Dr. Peter Pavel Klasinc
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Tokrat smo kot glavno temo srečanja izbrale 
zdravstveno problematiko in obravnavo aktualne 
Resolucije o nacionalnem planu zdravstva do leta 
2013. V imenu ministrice za zdravje je nacionalni 
plan zdravstva do leta 2013 predstavila članica delov-
ne skupine dr. Marta Ciraj, ki ga je tudi oblikovala 
in pripravljala. Pogled stroke je predstavila Ksenija 
Šelih, dr. med., specialistka ginekologinja, pogled 
izvajalcev, zdravstvenih zavarovalnic in njihove pri-
pombe na plan pa Olga Franca.

Slovenska ženska zveza je že na svojem kongresu 
lani maja sprejela kot eno ključnih točk programa 
skrb za zdravje žensk in izboljšanje pogojev za zdravs-

tveno oskrbo žensk v vseh starostnih obdobjih. V 
kvalitetni razpravi smo prisotne oblikovale poleg 
splošnih tudi konkretne zaključke in predloge za 
izboljšanje načrta zdravstva do leta 2013.

Menile smo, da je potrebno pri načrtovanju zdravs-
tvenega varstva, ukrepov za ohranjanje in krepitev 
ter izboljšanje zdravja in zdravstvene oskrbe posebej 
opredeliti in upoštevati specifične potrebe in pristo-
pe za ohranjanje, izboljšanje zdravja žensk ter nji-
hovega zdravljenja, ki je pogojeno z vlogo ženske 
kot matere. Predvsem pa je pogojeno s specifično 
in različno biološko sestavo telesa ter drugačnimi 
duševnimi potrebami in težavami, ki so specifične 
za ženske. V sodobnem svetu vse teže usklajujejo dru-
žinske in poklicne obveznosti, kar pušča posledice 
in škodljivo vpliva na zdravje tako žensk kot moških. 
Še vedno se premalo stori za pravočasno odkrivanje 
težkih bolezni in pravočasno ukrepanje. Z boljšo 

Plodno srečanje ob materinskem dnevu v Lenartu
Na predlog SŽZ pri SLS smo se v okviru sodelovanja, dogovorjenega pred zadnjimi lokalnimi volitvami, 29. marca v Kulturnem domu v Lenar
tu, kamor nas je tokrat povabila podpredsednica SŽZ Bogomira Rotman, srečale predstavnice vseh treh ženskih zvez pomladnih strank. 

dostopnostjo do zdravstvene mreže in storitev je 
potrebno zagotoviti bolj celovito oskrbo bodočih in 
mladih mamic ter otrok, vpeljati posebne programe, 
svetovanja in pripravo mladih na starševstvo tudi 
z vidika skrbi za zdravje in ozaveščanja za zdravo 
življenje. 

Skrb za zdravje sedanjih in prihodnjih rodov druž-
bi in državi nalaga odgovorno ravnanje na področju 
skrbi za zdravo okolje in zdravo prehrano. Na po-
dročju zdravja pa še posebej nalaga skrb za repro-
duktivno zdravje žensk in moških ter zdravja otrok. 
Slovenijo, prav tako kot druge razvite države, zazna-
muje nizka rodnost in negativni naravni prirastek. 

Spremljanje in preučevanje reproduktivnega 
zdravja žensk in moških ter sodelovanje raz-
ličnih strok za izboljšanje zdravja prebivalstva 
s prizadevanji za izboljšanje dostopnosti ter 
možnosti izbire različnih oblik storitev je ena 
pomembnejših nalog zdravstva v prihodnje. 
Ozaveščanje in izobraževanje sta ključna za 
izboljšanje zdravja in odpravljanje raznih ob-
lik zasvojenosti, zato mora biti zdravstvena 
vzgoja vključena v programe v vseh obdobjih 
vzgoje in izobraževanja.

Odgovornost družbe in države do starejših, 
da jim v najtežjem obdobju pomaga prebrodi-
ti težave kot npr. v perimenopavzalnem obdob-
ju in zgodnjem pomenopavzalnem obdobju 
ter kasneje, ko obnemorejo, pa z možnostjo 

dolgotrajne oskrbe in pomoči na domu ter drugih 
oblik pomoči in varstva starostnikov. To terja tudi 
pravičnost družbe do žensk kot odgovor na njiho-
vo pričakovano naravno vlogo roditeljice in matere, 
vzgojiteljice in negovalke družinskih članov ob tem, 
da se istočasno pričakuje, da mora doprinesti tudi 
svoj delež k proračunu družine.

Tudi zato so med konkretnimi trinajstimi predlogi 
na prvem mestu prisotne izpostavile problematiko 
izgorevanja na delovnem mestu in preprečevanje 
ter zdravljenje težkih posledic stresa in vse bolj po-
gostega “mobbinga”. 

Za bolj celovito obravnavo pacientk in bolj učin-
kovito obravnavo predvsem nosečnic in žensk v 
perimenopavzalnem obdobju in zgodnjem pome-
nopavzalnem obdobju, naj se v načrtu predvidi nor-
mativ največ 4000 pacientk na ginekologa, ker pri 
sedanjem - 6500 pacientk - zdravniki ne zmorejo 

celoviteje obravnavati in učinkoviteje preprečevati 
dolgoročnih in dragih posledic. 

Ginekološki dispanzerji morajo zaradi dostopno-
sti ostati kot del primarnega zdravstva v zdravstvenih 
domovih. 

Med prioritetami v programu naj se posebno pred-
nostno mesto nameni uvedbi nacionalne čakalne 
liste in ureditvi perečega področja nujnih in nenuj-
nih prevozov. Zelo visoko prioriteto naj se nameni 
raziskavam vplivov onesnaženja okolja na zdravje 
in nadzora kakovosti v zdravstvu. Potreben je večji 
nabor preiskav v preventivnih pregledih zaposlenih. 
Nujno je poiskati način stimulacije delodajalcev, da 
bodo bolje skrbeli za preventivo na delovnem mestu, 
ker je poškodb pri delu v Sloveniji odločno preveč, 
posledice pa so dolgotrajne, drage in zato vplivajo 
na in prizadenejo širšo družbo. 

Poveča naj se nadzor v zdravstvu in naj se sistem-
sko uredi medsebojna povezava različnih inšpektor-
jev. S tem se zagotovi bolj celostna in učinkovita 
obravnava posameznega primera, na koncu se lahko 
izda ena skupna odločba. Nujno potrebno je čim prej 
urediti merila in postopke za razmejitev zasebnega in 
javnega zdravstva in prostovoljnega zavarovanja.

Prisotne v razpravi niso pozabile na zdravje moških 
in predlagale uvedbo učinkovitih presejalnih progra-
mov za zgodnje odkrivanje raka tudi za moške (npr. 
na prostati, po vzoru programa ZORA za ženske).

Prisotne na srečanju sta pozdravila tudi župan 
in poslanec mag. Janez Kramberger ter predsednik 
SLS Bojan Šrot ter čestitala ob minulem materin-
skem dnevu in mesecu žensk. Predsednik Šrot je 
v svojem nagovoru poudaril, da SLS podpira večjo 
zastopanost žensk v politiki - ne le zaradi enakih 
možnosti za vse, temveč tudi in predvsem zato, ker 
globoko verjame, da bi to prineslo večjo dodano 
vrednost v slovenskem političnem prostoru ter novo 
kakovost v političnem udejstvovanju in političnem 
diskurzu nasploh, kar bi lahko pomembno prispeva-
lo k delovanju in so-bivanju v naši družbi. Dejal je, 
da si želi in upa, da bo učinek skupnih prizadevanj, 
strank in ženskih zvez, večje število poslank v celot-
ni prihodnji sestavi Državnega zbora; in da bi bili ti 
napori dolgoročni, da bi ostali temeljna usmeritev 
in skupni družbeni način življenja. 

Nada Skuk
predsednica SŽZ pri SLS 

SŽZ pri SLS
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25. marec je tisti dan v letu, ki je namenjen našim materam. Ma-
lokdo se vpraša, od kod izvira ta neformalni praznik. V Evropo je 
iz ZDA prišel po prvi svetovni vojni. Ta dan je postal praznik kot 
rezultat kampanje Anne Marie Jarvis (1864 – 1948), ki je posveti-
la svoje življenje svaritvi Materinskega dneva kot nacionalnega in 
kasneje mednarodnega praznika. Po drugi svetovni vojni se pravi-
loma ta praznik ni praznoval zaradi 8.marca – Dneva žena, sedaj 
pa je Materinski dan spet v veljavi. Ni potrebno posebej omenjati 
tudi, da temu dnevu drugače rečemo Marijino oznanjenje. 

S pomočjo Petre Kapl, predsednice občinskega odbora NG SLS 
Sv. Ana, so otroci izdelali prikupna voščila, ki jih bo Nova gene-
racija poslala porodnišnicam po vsej Sloveniji. Veseli nas, da se 
število rojstev iz leta v leto povečuje. Vendar je še vedno potrebno, 
da ustvarimo za matere ugodnejše okolje. Nova generacija se je že 
in se še bo trudila pri tem s svojimi predlogi in pobudami. 

Dobrota, nežnost, čutnost, skrb so besede, ki jih ma
tere udejanjajo v življenju. Naj jim na ta dan izkažemo 
ljubezen in toplino, ki smo jo deležni vsakodnevno, s 
poljubom na lička ali šopkom travnatih rož.

V irskem mestu Cork je bil med 6. 
in 9. marcem seminar Podmladka 
Evropske ljudske stranke (YEPP) 
na temo »Evropa po meri bodočih 
generacij«. Seminarja, ki se ga je 
poleg mednarodnega tajnika NG 
SLS Slavka Vesenjaka udeležil tudi 
predsednik NG SLS Rok Ravnikar, 
je potekal predvsem v luči program-
skih priprav na bližajoče volitve v 
Evropski parlament v letu 2009. 

Na seminarju je bilo veliko 
pozornosti posvečeni Lizbonski 
pogodbi, ki je temeljnega pome-
na za učinkovito delovanje in 
prihodnost Evropske unije. Prav 
tako pa so se udeleženci dotakni-
li Lizbonske strategije, skupne 
kmetijske politike, energetske sta-
bilnosti in klimatskih sprememb. 
Glede na to, da je Irska edina 
država, članica Evropske unije, 
ki o Lizbonski pogodbi izvedla 
referendum, so gostitelji seminar-
ja, »Young Fine Gael«, predstavi-
li svojo kampanjo, s katero bodo 
državljane Irske motivirali, da 
pogodbo podprejo. Njihova odlo-
čitev bo tako odločilno vplivala 
na celotno Evropsko unijo – tudi 
Slovenijo, ki je pogodbo kot ena 

Za Evropo po 
meri bodočih 
generacij

izmed prvih držav, ratificirala v 
našem parlamentu.

Med številnimi domačimi in 
tujimi govorniki je udeležence se-
minarja posebej pozdravil in na-
govoril predsednik stranke Fine 
Gael in podpredsednik Evropske 
ljudske stranke Enda Kenny ter 
predstavnik Evropske komisije na 
Irskem Martin Territ.

Na seji Sveta YEPP-a je bil kot 
sklepni dokument sprejet delovni 
dokument »Evropa po meri bodo-
čih generacij«, sprejete pa so bile 
tudi naslednje resolucije: o bor-
bi zoper korupcijo, o evropski 
energetski politiki ter resolucija 
o stanju v Kolumbiji. Ob koncu 
sestanka smo kar nekaj ur name-
nili razpravi o stanju in statusu 
Kosova. Svoje poglede so med dru-
gim predstavili tudi predstavniki 
Srbije in Albanije, kot posebne 
goste pa se bo na prihodnji semi-
nar povabilo tudi predstavnike 
Kosova. Slovenci smo na samem 
Svetu YEPP-a predstavili doseda-
nje aktivnosti ter načrte v zvezi s 
slovenskim predsedovanjem Sve-
tu EU.

S.V.

Slavko in Rok s predsednikom Fine Gael g. Enda Kennyem

Slovenska delegacija je na naše predsedovanje EU opozarjala z »uradnimi« krava
tami in ruticami

Materinski dan 

NG SLS

Maja Erbežnik
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»Na dan volitev bo SLS eden izmed mnogih 
artiklov na prodajnih policah«
V glavnem mestu Albanije Tirani je bil seminar na temo organizacije volilne kampanje, ki ga je organiziral IRI – International Republican 
Institute. Seminar je bil namenjen predstavnikom desnih političnih podmladkov iz srednje in vzhodne Evrope in se ga je udeležilo več kot 
20 mladih aktivistov iz različnih držav.

Seminar so vodili trenerji iz 
Združenih držav Amerike, Ni-
zozemske, Nemčije, Norveške 
in Slovaške. Tovrstni seminarji 
so poleg pridobivanja znanja na-
menjeni tudi izmenjavi izkušenj 
in interaktivnemu skupinskemu 
sodelovanju. Glavne teme semi-
narja in interakcije so bile osre-
dotočene predvsem na poglavja 
o desnosredinski politiki, kako 

umestiti rezultate javnega mne-
nja v strategijo volilne kampanje, 
kako oblikovati t.i. fokus skupi-
ne, kakšna naj bodo glavna spo-
ročila kampanje, kaj so prednosti 
direktnega kontakta z volivcem, 
kaj dobrega/slabega nam prinaša 
uporaba metod negativne kampa-
nje, kako se obnašati do medijev, 
skratka, kako doseči boljši rezul-
tat na volitvah.

Albanija  Tirana
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Do bro or ga ni zi ran volil ni štab in 
plan vo lil ne kam pa nje sta ključ do 
us pe ha

Za vse, ki so na ka kr šen ko li na čin vple te ni v si stem or ga ni zi ra nja 
vo lil ne kam pa nje, je pred vsem po mem bno, da se za ve dajo, da se vsa ka 
vo lil na kam pa nja prič ne ta koj na sled nji dan po vo li tvah. Vsak vo lil ni 
štab mora ime ti iz de lan plan vo lil ne kam pa nje in vo lil ni štab.

Plan vo lil ne kampanje

Se sta va vo lil ne ga šta ba

Ana li za od go vo ri na mno go vpra šanj
Pri vsa ki iz de la vi vo lil ne stra te gi je je po mem bno tudi ana li zi ra nje 

in oprav lja nje an ket na po sa mez nem po droč ju. Ko se lo ti mo neke 
ana li ze, se mo ra mo naj prej vpra ša ti, za kaj jo de la mo, kaj bomo z njo 
pri do bi li ter kaj nam bodo dob lje ni re zul ta ti pri ne sli oz. kako nam 
bodo re zul ta ti po ma ga li iz bolj ša ti si tua ci jo v pri hod no sti.

Za kaj so ana li ze ko rist ne?
Ker nam po ma ga jo pri ugo tav lja nju prio ri tet pri do lo če nih te mah, 

pri upo ra bi de nar ja za pro mo ci jo, pri lo ka ci ji se stan kov in sho dov in 
pri spre mem bah stra te gi je vo de nja kam pa nje.

Za za če tek se osre do to či mo na že na re je ne ana li ze, ki jih lah ko 
do bi mo na Sta ti stič nem ura du RS, Dr žav ni vo lil ni ko misiji, ob čin ski 
upra vi in po dob nih jav nih vi rih, …

Kaj že li mo ve de ti o svo jih vo liv cih? 
Vse! Če to ni mo go če, pa vsaj čim več.
Eno najpo mem bnejših vpra šanj je vpra ša nje o spo lu in sta ro sti, 

po tem zgo do vi na vo li tev, prio ri te te, ki jih ima jo na ši vo liv ci, kdo so 
na ši nas prot ni ki. Za ni ma nas to rej, kak šen je pro fil na še ga voliv ca. 
Iz jem ne ga po me na je prav tako ana li za tem, ki so ak tual ne, saj se 
ljud je opre de li jo, kaj je v tem tre nut ku za nje naj bolj po mem bno (izo-
bra že va nje, zdravs tvo, gos po dars tvo, ne za po sle nost, …).

Po mem bno: T.i. fo kusi sku pi ne (8 – 10 po sa mez ni-
kov) slu ži jo takojš nje mu pre ver ja nju učin kov na sto pa 
oz. pred hod ne mu te sti ra nju. Gre za po sa mez ni ke iz 
raz lič nih po dro čij, ki neo bre me nje no po ve do svo ja 
sta liš ča.

Analiza
Na dan vo li tev bo vsa ka stran ka kot ar ti kel na pro daj ni po li ci, vo-

li vec bo ti sti, ki bo iz bral, kaj bo naj bolj še. Ob tem pa se bo vpra šal, 
kaj je ti sto, kar bo od teh ta lo od lo či tev nam v prid.

Grad i vo  s  seminar j a  o  p r i p r avah  na  vo l i t v e ,  T i r ana ,  A lban i j a
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So to mor da vred no te, ljud je v stran ki, pro gram, vod ja ali pa mor-
da le tre nut na pri pad nost stran ki nim sta liš čem (sta liš ča o izo braz bi, 
zdravstvu, kme tijs tvu in raz vo ju po de že lja, šolstvu, brez po sel nosti, 
re gio na li za ci ji, var nosti, od nosu do manj šin, od no su do so sed njih 
dr žav itn.)? 

Po mem bno: Iz bi ra vo liv ca je ved no oseb na, pred-
vsem pa mora vo li vec ver je ti, da nu di mo naj bolj še! 
Odlo ča se na pod la gi dejs tva, kdo mu je všeč, pri tej 
od lo či tvi pa pre teh ta, kak šno ko rist ima od iz bi re.

Pra vi slo gan izra ža ja sno spo ro či lo
Glav ni na men slo ga na je, da po ten cial ne vo liv ce opo zo ri nase oz. 

na po li tič ne ga pred stav ni ka in ga s po moč jo ja sne ko mu ni ka ci je pre-
pri ča, da je za pri hod nost naj bolj ša iz bi ra. Slo gan stran ke mora tako 
izra ža ti ja sno spo ro či lo, pred vsem pa mora aso cii ra ti na stran ko in 
lju di v njej.

Us peh kam pa nje je v ve li ki meri 
od vi sen od fi nanč nih sred stev

Zbi ra nje de nar ja je kriti čen fak tor za us peh kam pa nje, zato je smi-
sel no, da za to naj de mo osebo, ki je fi nanč no neod vi sna. Vsi vemo, 
da je pri kam pa nji zelo po mem ben de nar, ven dar je vpra ša nje, kako 
ga pri do bi ti. Stran ka se fi nan ci ra pred vsem iz čla na rin, do na cij in 
sred stev, pri dob lje nih iz pro ra čun ske ga de nar ja, ki pa so od visna od 
šte vi la svet ni kov, po slan cev, … Od lo čil no vlo go pri fi nan ci ra nju kam-
pa nje pred stav lja jo do na tor ji.

Po drob nej ši na črt kam pa nje je po sle dič no od vi sen od raz po lož lji-
vo sti fi nanč nih sred stev.

Financiranje kampanje

In ter net je okno v svet
In ter net je v zad njem ča su po stal izred no po mem bno sreds tvo ob-

veš ča nja in pre je ma nja in for ma cij. V lan skem letu je ime la že več kot 
po lo vi ca slo ven skih gos po dinj stev do stop do in ter ne ta. Gre za izred no 
po mem ben po da tek, ki ga je po treb no iz ko ri sti ti v svoj prid!

Mre ža pro sto volj cev lah ko odi gra 
ključ no vlo go

Kako se lo ti ti na go var ja nja pro sto volj cev?
Naj prej je po treb no sple sti mre žo pri ja te ljev oz. sim pa ti zer jev, ki 

naj bi po ma ga li.
Po treb no je vklju či ti tudi stran kin podm la dek in ostale or ga ni za ci je 

zno traj stran ke, nato še vse os ta le.
Ljud je že li jo po ma ga ti, po treb no jih je samo spod bu di ti in jih mo-

ti vi ra ti na pravi na čin.

Po mem bno: Ne sme mo po za bi ti na na še lju di, na 
prve vo liv ce in na po ten cial ne vo liv ce!

Bis tve ne ga po me na je pre nos 
in for ma cij

Po go sto se zgo di, da na re di mo nek izred no po mem ben in za ni miv 
do go dek, ki pa ne pri de do izra za. Da bi na nek do go dek opo zo ri li 
na še čla ne, pa tudi šir šo jav nost, je po treb no ime ti v mi slih, da se to 
ne zgo di samo od sebe – po treb na je sa mo promo ci ja. 

Šir je nje in for ma cij o do god kih, do ga ja nju zno traj stran ke, med čla ni 
itn. je bis tve ne ga po me na.

Tar ča je pot do us pe ha
Tarča volivcev

G r ad i vo  s  seminar j a  o  p r i p r avah  na  vo l i t v e ,  T i r ana ,  A lban i j a
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Pri vsa ki vo lil ni kam pa nji je po treb no do lo čiti cilj no sku pi no oz. 
tar čo. Naj po mem bnej ša cilj na sku pi na so na ši čla ni, ki jim je po treb no 
prav tako na me ni ti po seb no po zor nost in ak tiv nost. Še le, ko bomo 
ime li nji ho vo ab so lut no pod po ro, lah ko gra di mo na os ta lih po ten cial-
nih sku pi nah vo liv cev.

 Kan di dat je og le da lo stran ke
Ve li ko ča sa mo ra mo na me ni ti vpra ša nju is ka nju od go vo ra na vpra-

ša nje: “Za kaj že lim kan di di ra ti za do lo če no funk ci jo?” 
Ljud je mo ra jo spoz na ti kan di da ta kot člo ve ka, kot ne ko ga, ki ra zu me 

lju di in so čus tvu je z nji ho vi mi prob le mi. Kan di dat s svo ji mi ka rak ter-
ni mi zna čil nost mi odra ža og le da lo stran ke.

Pri mer nost kan di da ta

G r ad i vo  s  seminar j a  o  p r i p r avah  na  vo l i t v e ,  T i r ana ,  A lban i j a
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Vsak član šte je

Ko li ko no vih čla nov sem pri do bil v ob dob ju ene ga leta?
Na lo ga vsa ke ga čla na stran ke je pri do bi va nje no vih čla nov. S tak-

šnim na či nom dela se kre pi pri padnost stranki, hkra ti pa vsi čla ni 
so de lu je jo pri ob li ko va nju sta lišč in ak tiv no stih stran ke.

For mu la
za us peh na vo li tvah =

moč na že lja + mo ti va ci ja
+ trdo delo + vztraj nost

+ ide je + de nar

Ja smi na Ve la gič
Tja ša Po der gajs
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Kaj vi mislite da je najbolj vplivalo na odločitev voliv
cev, da vas izvolijo za njihovega župana?

Najprej se vam najlepše zahvaljujem, da 
ste me povabili in dali možnost, da skozi 
intervju predstavim program in razvojno 
vizijo občine Divača v naslednjih letih.

Odločitvi volivcev, da me izvolijo za žu-
pana občine Divača, je po mojem mnenju 
botrovalo moje več kot 20 letno prizadeva-
nje in aktivnosti za izboljšanje ter izgradnjo 
infrastrukture na območju nekdanje Obči-
ne Sežana. Občani tokrat niso izbirali glede 
na strankarsko pripadnost, temveč so volili 
človeka, ki mu zaupajo in so prepričani, da 
bo tisto, kar obljublja, zagotovo uresničil. 

Vesel sem takega miselnega zasuka, saj je 
perspektiva občine odvisna od sposobnosti 
in zavzetosti človeka ne glede na politično 
barvo. 

Kaj za vas pomeni 61,69% zaupanje občanov občine 
Divača?

Volilni izid 61,69 % mi daje mandat za pre-
dano in vestno delo v korist vseh občanov 
občine, hkrati pa to pomeni mojo odgovor-
nost, da bom izpolnil vse predvolilne ob-
ljube in pričakovanja volivcev, ki od mene 
pričakujejo koreniti zasuk iz razvojne zao-
stalosti ter vključitev občine Divača v krog 
razvitih razvojno- perspektivnih občin.

Pri svojih prizadevanjih in razvojni viziji 
mi tako visok volilni rezultat zagotavlja, da 
imam visoko mero pooblastil. 

Kako in koliko in na kakšen način vam je stala pri 
izvolitvi vaša SLS?

Za župana občine Divača sem bil izvo-
ljen v II. krogu. Takoj po I. krogu volitev 
me je obiskal Robert Smrdelj – župan obči-
ne Pivka ter mi ponudil pomoč pri volilni 
kampanji v II. krogu. Posebej se moram 
zahvaliti poslancu državnega zbora Josi-
pu Bajcu, ki mi je pomagal že pri prvem 
krogu županskih volitev. Občinski odbor 
SLS Pivka mi je v II. krogu županskih vo-
litev nudil dragoceno finančno ter drugo 
pomoč, ki jo je obogatila pomoč župana 
Roberta Smrdelja in njegove žene Mojce, 
brez katere zagotovo ne bi bil volilni izid 
tak, kakršen je bil. 

Posebej se zahvaljujem tudi OO SLS 

Divača in njegovemu predsedniku Dragu 
Škamperletu.

Posebno dragocena je bila podpora in 
pomoč v vsej volilni kampanji s strani ta-
kratnega predsednika SLS Janeza Podob-
nika, posebej odmevna in dragocena pa je 
bila njegova prisotnost ob moji predstavi-
tvi pred I. krogom volitev. Pri tem moram 
posebej izpostaviti finančno in moralno 
podporo, ki jo je v letu 2006 zagotovil 
predsednik SLS Janez Podobnik pri sana-
ciji plazu pri Cerkvi Sv. Marije Vnebovze-
te pri Vremskem Britofu. Utrganje plazu v 
decembru 2006 je pokazalo, da bi se brez 
sanacije tega objekta zagotovo porušila več 
kot 500 let stara cerkev, s čimer bi nastala 
za slovensko kulturno bogastvo neprecen-
ljiva škoda. 

Kaj bi izpostavili kot prednostno nalogo, ki ste si jo 
zadali na začetku vašega prvega mandata? 

Ogromno je prednostnih nalog, ki sem 
si jih zadal v začetku svojega mandata, saj 
so le te zorele nekaj let, ko sem iz dneva 
v dan opazoval posamezna naselja in nji-
hovo podobo primerjal z naselji sosednjih 
občin. Izmed teh bom posebej izpostavil 
najbolj pereče, med katerimi zagotovo vod-
ijo prizadevanja za vsestranski uravnotežen 
razvoj vseh naselij v občini in zagotovitev 
življenjskih pogojev vseh občanov, ki jih 
terja 21. stoletje ter zagotovitev razvojne 
perspektive in zaposlitvenih možnosti mla-
dih, od katerih se večina danes vozi na delo 
izven meja matične občine. 

1. maja 2007 je bila slavnostna otvoritev 
novo asfaltirane vzletno pristajalne steze 
na Letališču Gaberk, ki za občino in za 
celotno Primorsko pomeni neizmerno dol-
goročno razvojno perspektivo ter možnost 
za razvoj turizma. 

16. avgusta 2007 je bil postavljen temeljni 
kamen za izgradnjo Poslovne cone Risnik 
pri Divači, kjer bo na dobrih 10 ha zem-
ljišča zrasla poslovno sodobna cona, ki bo 
dajala razvojno in zaposlitveno perspektivo 
delovno aktivnim občanom.

Ob ugotovitvi, da v občini Divača delu-
je 22 prostovoljno športnih kulturnih dru-
štev, od katerih niti eno nima zagotovljenih 
normalnih pogojev za delo, s proračunom 

občine za leto 2008 načrtujemo kot priori-
tetno nalogo izgradnjo kulturne dvorane 
v Divači. 

Objekt otroškega Vrtca v Divači je v 
katastrofalnem stanju, zato načrtujemo v 
letu 2008 izgradnjo novega objekta z upo-
rabno površino okoli 1000 m2. 

Navedenim prednostnim investicijam ob 
bok omenjam pričetek izgradnje povezoval-
ne ceste med regionalno cesto Sežana –Di-
vača in Senožeče-Divača, ki bo ves tranzitni 
promet speljala izven naselja Divače ter v 
prihodnjih letih omogočila, da bo Kraška 
cesta postala mestna ulica, ob kateri bo 
nastalo urejeno mestno središče. 

Prednostnih nalog se lotevamo tudi 
v ostalih naseljih, saj smo v letu 2007 s 
pomočjo sredstev Vladne službe za lokal-
no samoupravo, ki nam pripadajo po 21. 
členu Zakona o financiranju občin, rekon-
struirali najbolj dotrajano dostopno cesto 
v Podgrad pri Vremah ter zagotovili prebi-
valcem te vasi normalen dostop, ki so ga 
čakali nekaj desetletij. 

S 1. januarjem 2008 je brkinsko-slemen-
ska cesta v dolžini preko 34 km, ki poteka 
po območju 3 občin (Divača, Hrpelje-Ko-
zina in Ilirska Bistrica), prekategorizirana 
v državno cesto, kar pomeni trajno pridobi-
tev za prizadete vasi ob tej cesti, saj bo od-
slej ta cesta bolj kvalitetno vzdrževana ter v 
zimskem času prevozna v vsakem trenutku. 
Občina Divača bo privarčevana sredstva s 
to prekategorizacijo namenila za posodo-
bitev dostopnih cest do tistih naselij, ki še 
nimajo normalnih dostopov. 

Med prednostne naloge sodi tudi izgrad-
nja večnamenske dvorane v Senožečah in v 
Vremskem Britofu, izgradnja nove telovad-
nice v Divači, ureditev vprašanja čiščenja 
fekalnih vod v Divači, ki obsega izgradnjo 
kanalizacijskega omrežja, od katerih je se-
daj v izvajanju II. faza v vrednosti 1,5 mio 
evrov, od katerih smo iz sredstev EU prido-
bili 1 mio evrov ter izgradnjo nove čistilne 
naprave v Divači. 

V letošnjem letu načrtujemo ureditev 
prostorov za društva v objektu nekdanje 

Matija Potokar, župan Divače

Volilni izid 
mi daje mandat za predano in 
vestno delo
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Os nov ne šo le v Di va či, v teh dneh pa bo 
spro žen po sto pek iz de la ve in spre jet ja ob-
čin ske ga pro stor ske ga na čr ta, ki bo za vse 
pred vi de ne in ve sti ci je in raz voj ne po se ge 
za go to vil po treb na zem ljiš ča ter ob ča nom 
v vseh na se ljih omo go čil grad njo. 

Vsem opi sa nim na lo gam ob bok pa so tudi 
ak tiv no sti za ume sti tev tovar ne za proi zvod-
njo ome tov in apna v di vaš ki pro stor ter na sta-
nek po slov no-logistič ne cone v bli ži ni Di va če 
in ure sni či tev pro jek ta iz grad nje Film ske ga 
mu ze ja v Di va či, za ka te re ga finanč na sreds-
tva pri ča ku je mo iz nor veš kih skla dov. 

Do se da nje po slov ne ak tiv no sti da je jo na-
selju Di va ča mož nost iz grad nje oko li 200 
no vih sta no vanj, nov nakupo val ni cen ter 
ter Iz po sta vo doma sta rej ših ob ča nov. 

Ali vi mi sli te da st bili iz vo lje ni za žu pa na, za ra di pro
jek tov ki ji vi pred la ga te za raz voj obči ne Di va ča?

V ča su vo lil ne kam pa nie sem ob obi skih 
po sa mez nih na se ljih pred stav ljal raz voj no 
vi zi jo Ob či ne, kjer sem iz po sta vil ne kaj 
ključ nih pro jek tov, od ka te rih je od vi sen 
na dalj nji razvoj ob či ne. Mi slim, da je vo-
livce pre pri ča la moja pre da nost občini, ki 
so jo za ču ti li ob mo jih na sto pih in jim je 
dalo upa nje v nove ča se v ob či ni.

Kaj vse na me ra va te ure di ti v na sled njih šti rih le
tih? 

Gle de na dose da nje iz va ja nje že lim, da 
bo obči na Di va ča po šti rih le tih očišče na 
vse ne sna ge in raz no vrstne na vlake, ki se 
na ha ja ob vsa kem na se lju, da bo zgra je na 
vsa ko mu nal na in šport na in fra struk tu ra, 
ki bo vsa ke mu ob ča nu - od malč kov v ja slih 
do upo ko jen ca za go tav lja la člo ve ka vred no 
živ lje nje, da bodo mla di iz šo la ni ka dri do bi-
li za po sli tev v ma tič ni ob čini, da bodo ime li 
mla di vse po go je za šo la nje in raz ve dri lo. 

Us pe šnost ob či ne je prav go to vo v ve li ki meri od vi
sno od us pe šno sti gos po dar ske ra sti zno traj ob či ne. 
Kak šni so va ši na čr ti na tem po droč ju?

Sta ti stični ka zal ci, ki ka že jo us pe šnost 
obči ne Di va ča do kon ca leta 2005, so ka-
ta stro fal ni, saj je obči na Di va ča po bru to 
do ma čem proi zvo du na zad njem me stu 
in so pla ni ra na po slov na cona pri Di va či, 
logi stič na cona in pred vi de na to varna za 
proi zvod njo ome tov in apna ter pro gram 
za po ve ča nje ob se ga tu riz ma edi ni real ni 
iz hod iz raz voj ne zao sta lo sti. K us pe šni gos-
po dar ski ra sti ob či ne bo za go to vo pris pe val 
tudi pro gram iz grad nje infras truktu re na in 
ob sa mem leta liš ču Ga berk pri Di va či, s 
čimer bo obči na Di va ča pre poz nav na tudi 
zu naj meja Slo ve ni je.

Ena po mem bnih gos po dar skih de jav no sti va še ob či ne 
je tudi kme tijs tvo. Ko li ko pro ra čun skih sred stev in 
za kaj bo ste na me ni li temu po droč ju?

Ob či na Di va ča vsa leta na me nja po seb na 
fi nanč na sreds tva za pos pe še va nje kme tijs-
tva, v pro ra ču nu za leto 2008 in 2009 za te 
na me ne na me nja po 26.000 evrov let no. 

Ali ima kme tijs tvo sploh raz voj no pers pek ti vo v va ši 
ob či ni, in ka te ra so ta po droč ja?

Raz voj no pers pek ti vo ima kme tijs tvo v 
Br ki nih, kjer so ve li ke neiz črpane mož no sti 
za raz voj sad jars tva ter pri de la vo bio hra-
ne na ob moč ju Se no žeč, pa tudi za raz voj 
ovč je re je.

Kak šna je in fra struk tu ra v ob či ni, in kaj 
je naj bolj nuj no za po sto ri ti?

Po se ben prob lem v obči ni Di va ča je po-
manjka nje vode, saj ne ka te ra na se lja pred-
vsem v ob moč ju Br ki nov ni ma jo zdra ve 
pitne vode iz si ste ma jav ne ga vo do vo da. 

Ob dejs tvu, da je pro jekt Pa dež od šel v 
zgo do vi no, je po mo jem mne nju mo dro 
raz mi sli ti o pro jek tu ob čine Di va ča in so-
sed nje ob či ne Hr pe lje Ko zi na, ki ob se ga 
rea li za ci jo pro jek ta 
iz grad nje po ve zo val-
ne ga vo dovoda Ro-
dik-Ar tvi že, s ka te rim 
bo ce lotno ob moč je 
Br ki nov os kr bo va no 
z zdra vo pit no vodo 
iz sistema jav ne ga vo-
dovoda. 

Po seb ni prob lem so 
lokalni vo do vodi: Var-
eje, Gor nje Le že če, 
Pod grad pri Vre mah, 
Koz ja ne, Va tov-

vi le do dat ne fi nanč ne vire. 

In kako bo vpli val novi za kon o fi nan ci ra nju ob čin 
na šib ke ob či ne?

Ob či na Di va ča je v pre te klih le tih zao-
sta la za os ta li mi ob či na mi za ra di od sot no-
sti raz voj ne vi zi je na vseh po droč jih. Od 
spre mem be Za ko na o fi nan ciranju ob čin 
pri ča ku jem, da bodo obči ni Di va ča v na-
sled njih le tih za go tov lje na do dat na fi nanč-
na sreds tva, ki jih po tre bu je za iz grad njo 
pre po treb nih ob jek tov gos po dar ske, šport-
ne in kul tur ne in fra struk tu re, ki bo mla dim 
iz šo la nim ka drom nu di la za po sli tev v ma-
tič ni ob či ni ter vsem ob ča nom za go tav lja la 
raz voj ni op ti mi zem. 

Za vsa ko na pred no in sti tu ci jo so zelo po mem bni 
pro jek ti za na prej. Ver jet no isto ve lja tudi za va šo 
ob či no? Ka te ri so ti pro jek ti?

V na sled njih le tih mo ra mo naj prej za go-
to vi ti čim prejš nje spre jet je pro stor ske ga 
pla na obči ne, v ob či no ume sti ti ob jek te, 
ki bodo us tvar ja li novo vred nost ter nato 
po so do bi ti do tra ja no cest no in fra struk tu-
ro in zgra di ti na čr to va ne šport ne kul tur ne 
ob jek te, kot so: kul tur na dvo ra na Di va ča, 
film ski mu zej Di va ča, več namen ska dvo-
rana Se no že če in Vrem ski Britof, šport na 
dvo ra na Di va ča ter nenazad nje do kon ča ti 
izgrad njo ka na li za cij ske ga omrežja z novo 
či stil no na pra vo v Di va či, ki bo tudi do-
konč no eli mini ra la prob lem lagune sre di 
na se lja Di va ča. 

Kaj bi vi na re di li da bi ime la SLS več ji vo lil ni us peh 
na na sled njih vo li tvah?

Bolj ši vo lil ni us peh na na sled njih vo li tvah 
je v ab so lut ni sood vi sno sti od žu pa nov, ki 
so bili iz vo lje ni na Li sti SLS ozi ro ma z 
nji ho vo pod po ro, od dosled ne in na rod no 
zavedne dr že vseh po slan cev SLS v držav-
nem zbo ru, od go vor ne ga dela vseh mi ni-
strov z li ste SLS v vladi ter ne na zad nje od 
po li ti ke same stran ke.

Kaj pri ča ku je te od no ve ga vods tva SL. stran ke?
Od no ve ga vods tva SLS pri ča ku jem na da-

lje va nje do se da nje po li ti ke, ki jo je pooseb-
ljal te da nji pred sed nik Ja nez Po dob nik, 
se ve da pa pri ča ku jem tudi no ve ga ve tra, 
ki bo SLS pri ne sel bis tve no bolj ši vo lil ni 
re zul tat kot pred šti ri mi leti. 

Ali si upa te na po ve da ti, kak šen re zul tat bo do se gla 
SLS z no vim vods tvom na na sled njih dr žav noz bor skih 
vo li tvah je se ni 2008? 

Upam si na po ve da ti, da bo SLS na na sled-
njih dr žav nozbor skih vo li tvah 2008 do se gla 
re zul tat od 7 do 8 %. 

Hvala za odgovore!
Trajče Nikoloski

Pod grad pri Vre mah, 
Koz ja ne, Va tov-

lje, ki jih 
m o  r a  m o 

ure diti v na-
sled njih le tih, 

tako da bodo tudi pre bi val ci teh na se lij pili 
zdra vo pit no vodo, to pa hkrati po me ni, da 
bi s tem pro jek tom vpra ša nje po manj ka nja 
vode obči ni Di va ča in Hr pe lje Ko zi na do-
konč no čr ta li z dnev ne ga reda. 

Kaj za vašo ob či no po me ni spre mem ba za ko na o 
fi nan ci ra nju ob čin?

Spre mem ba Za ko na o fi nan ci ranju ob čin 
daje obči ni Di va ča upa nje za pri do bi tev no-
vih finanč nih sred stev, ki so pred po goj za 
tako ob sež ne in ve sti cij ske po se ge in brez 
ka te rih bi bila mar sika te ra in ve sti ci ja neu-
re sničljiva. 

Gle de na do zdaj zna ne po dat ke ob sta ja 
upa nje, da bodo spre membe tega za ko na 
obči ni Di va ča kot eni naj manj raz vi tih ob-
čin v Re pub li ki Slo ve ni ji, de jan sko za go to-
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Spomladi sestanek 
COPACOGECA v 
Sloveniji

Predsednik Kmetijsko gozdarske zbornice 
Slovenije (KGZS) Peter Vrisk se je 6. mar
ca udeležil sestanka predsedstva COGECA v 
Bruslju, ki se ga udeležujejo predsednik in 4 
podpredsedniki COGECE. Na dnevnem redu 
so obravnavali predlog KGZS, da se sestanek 
predsedstva COGECE v maja organizira v Slo
veniji. Predsednik je predstavil delovni program 
obiska v času od 25. – 27. maja, ko bo v Slove
niji potekalo tudi zasedanje neformalnega Sveta 
kmetijskih ministrov. Program je predsedstvo 
sprejelo. 

Obravnavali so tudi priprave na evropski 
kongres, ki bo od 29. 09. do 01. 10. 2008 na 
Dunaju. Predstavljena je bila evropska teh-
nološka platforma ‘Rastline za prihodnost’, 
izmenjali so mnenja o pripravi prve gospodar
ske platforme, ki bi okrepila sodelovanje med 
zadrugami na evropski ravni in razpravljali 
o vzpostavitvi programa štipendiranja z na-
menom motivirati in podpreti raziskovalno 
delo na področju zadružniškega podjetništva 
na kmetijskem, gozdarskem in živilskem po-
dročju.

K. K. H.

Potrjene 
smernice dobre 
higienske 
prakse za vino

Smernice omogočajo enostav
nejše delo slovenskih vinarjev in 
zagotavljajo visoko varnost. Za 
posredovanje smernic uporabni
kom usposobljenih 10 speciali
stov KGZS za vinogradništvo in 
vinarstvo.

Kmetijsko gozdarska zborni-
ca Slovenije (KGZS) je predsta-
vila prvega v nizu projektov pri-
prave Smernic dobre higienske 
prakse. »Smernice dobre higien
ske prakse pri predelavi grozdja 
v vino so rezultat uspešnega dela 
Strokovne skupine za vinarstvo 
pri KGZS in članov interesnih 
združenj. Vinarjem omogočajo 
vzpostavitev svojega sistema do
bre higienske prakse in izpolnje
vanje zahtev veljavne zakonodaje 

na praktičen, enostaven in dostopen način, ki 
zagotavlja visoko varnost,« je poudaril Peter 
Vrisk, predsednik Kmetijsko gozdarske zbor-
nice Slovenije.

Zakonodaja EU določa, da mora vinar pri 
pridelavi vina hkrati izpolnjevati štiri para-
metre varnosti vina: vino ne sme vsebovati 
fizičnih drobcev, ne sme vsebovati kemičnih 
ostankov, mora biti mikrobiološko neoporeč-
no in izpolnjevati zakonsko predpisane mini-
malne zahteve glede kakovosti. Vinar mora 
v postopku pridelave izpolnjevati tehnološko 
higieno in zagotavljati sledljivost vina. Smerni-
ce dobre higienske prakse za vino združujejo 
vse zakonske zahteve v praktičen in enostaven 
način. Tako vinar z uporabo smernic pri svoji 
pridelavi vina izpolnjuje vse veljavne zakonske 
zahteve. Po drugi strani pa so smernice prila-
gojene velikosti obrata, zato je notranji sistem 
poenostavljen in med možnimi načini pred-
stavlja za kmeta najmanjši strošek. Smernice 
so zavezujoče tudi za inšpektorje, ki izvajajo 
kontrolo obrata, če jih obrat uporablja. 

Tatjana Vrbošek

KGZS pripravila 
tradicionalno prireditev 
Podeželje v mestu 

Sredi marca je Kmetijsko gozdarska zbor
nica Slovenije (KGZS) v sodelovanju z Ljub

ljanskimi tržnicami in ekipo radia Veseljak na 
Pogačarjevem trgu v Ljubljani organizirala 
tradicionalno prireditev »Podeželje v mestu 
– velika noč na podeželju«. Kulturni program 
so obogatili prekmurski ljudski godci »Veški 
dečki« in folklorna skupina KUD Milke Zorec 
Hotinja vas. Kraljevski pridih je dogodku dajala 
Svetlana Širec, aktualna vinska kraljica. 

»Kmetijsko gozdarska zbornica Slovenije pri
reja tradicionalne prireditve Podeželje v mestu 
že od leta 2005. Glavni namen prireditev je 
predstavitev in promocija raznolikosti ponudbe 
slovenskih kmetij po posameznih regijah. Obi
skovalcem se z njimi odpira možnost za nakup 
kakovostnih domačih pridelkov, članom Kme
tijsko gozdarske zbornice Slovenije pa ponuja 
možnost predstavitve in prodaje izdelkov, pri
delkov ter dopolnilnih dejavnosti na kmetijah,« 
je na prireditvi poudaril predsednik KGZS 
Peter Vrisk. 

Pod okriljem Kmetijsko gozdarske zbornice 
se je tako na Pogačarjevem trgu predstavilo 
okoli 60 kmetij, društev, združenj in zvez. Pri-
reditve so se udeležili tudi predstavniki kme-
tov iz zamejstva (na sliki), ki bodo sodelovali 
na Podeželju v mestu v času neformalnega 
srečanja kmetijskih ministrov Evropske unije 
25. maja v Mariboru. Na njem se bo predstavi-
lo 30 kmetij iz Slovenije ter šest iz zamejstva, 
ki bodo predstavljale značilnosti slovenskega 
podeželja evropskim gostom in prebivalcem 
Maribora.

Tatjana Vrbošek

M e d n a r o d n a  d e j a v n o s t  K G Z S 

mednarodna dejavnost
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Nova ureditev dimnikarske službe je 
v javnosti in med uporabniki povzroči
la veliko polemik, ugibanj in pritožb. 
Danes objavljamo prispevek predsednika 
sekcije dimnikarjev pri Obrtni zbornici 
Slovenije, ki celovito razlaga o dimni
karstvu, njihovi službi in poslanstvu za 
varnost naših domov. V naslednji številki 
pa bomo objavili konkretne odgovore na 
vprašanja, ki smo jih prejeli iz OO Svetij 
Jurij v Slovenskih Goricah o opravljanju 
dimnikarske službe.

Gospod Bojan Brenčič razlaga:
“Vsi poznate dimnikarja, srečujete se z 

njim pri vzdrževanju svojih kurilnih, di-
movodnih in prezračevalnih napravah. 
Ko srečate dimnikarja na ulici, se za sre-
čo hitro primete za gumb. V življenju res 
potrebujemo srečo, potrebujemo pa tudi 
varnost pred raznimi nesrečami, ki lahko 

nastanejo iz različnih vzrokov. 
Za varnost življenja, premoženja, za vars

tvo okolja in za varčevanje z gorivi potrebu
jemo pravilno vgrajene in pravilno vzdrževa
ne kurilne, dimovodne in prezračevalne na
prave, ki varno delujejo in služijo svojemu 
namenu. Izvajalci dimnikarskih storitev pa 
se žal vsakodnevno srečujemo s pogostimi 
napakami na kurilnih, dimovodnih in pre-
zračevalnih napravah, ki ogrožajo varnost 
ljudi in njihovega premoženja.

Zgodovina dimnikarske službe v Slove-
nije sega daleč nazaj, prvi zapisi o dim-
nikarski službi na našem področju so iz 
17. stoletja, sicer pa smo zgodovino dim-
nikarske službe delili z Avstro-Ogrsko. 
Pomemben razvoj dimnikarske službe na 
našem področju je potekal v času cesarice 
Marije Terezije. Osnovna naloga dimnikar-
ske službe je bilo odstranjevanje, ometanje 
saj in izžiganje katranskih oblog iz dimo-
vodnih in kurilnih naprav zaradi požarne 
varnosti in zaradi zmanjšanja 
porabe goriva. Z rednim čiš-

Dimnikarji  njihove naloge in poslanstvo

“Nekateri žal v dimnikarski službi vidijo le krtačenje, ostale 
storitve, kot so pregledovanje in nadzorovanje, pa so jim veli
ka neznanka. Vsi bi se morali zavedati, da so kurilne naprave 
velik onesnaževalec ozračja in velik porabnik energije in pred
stavljajo nevarnost. Na spremembe klimatskih razmer delno 
vplivajo tudi kurilne naprave, ki nenadzorovano obratujejo in 
spuščajo v ozračje prevelike koncentracije dimnih plinov.”

čenjem so preprečevali možnost požara in 
v hišo prinašali srečo. Zaščitnik dimnikar-
jev je bil že takrat, tako kot še danes, Sv. 
Florijan.

Z razvojem naprav in uporabo različnih 
vrst goriv se je izvajanje dimnikarskih sto
ritev zelo spremenilo. 

Čiščenje in odstranjevanje katranskih ob-
log se še vedno izvaja, več poudarka pa je 
pri pregledovanju in nadzoru naprav ter 
izvajanjem meritev emisij iz kurilnih na-
prav. 

S sprejetjem novega Zakona o varstvu oko
lja v letu 2004 je dimnikarska služba prešla 
iz lokalnega na državni nivo  pod okrilje Mi
nistrstva za okolje in prostor. Ministrstvo 
pa je naletelo na več nepričakovanih težav, 
ki so nastopile zaradi neizvajanja storitev 
in tudi zaradi posameznikov, ki se ne stri-
njajo z nadzorovanim izvajanjem in kršijo 
predpise.

Izvajalci dimnikarskih storitev smo se 
začeli pojavljati na območjih, kjer ni bilo 
organizirano izvajanje dimnikarskih stori
tev, čeprav bi lokalne skupnosti to morale 
zagotoviti. To je med uporabniki naprav 
povzročilo vznemirjenje in nasprotovanje. 
Nekateri žal v dimnikarski službi vidijo le 
krtačenje, ostale storitve, kot so pregledo-
vanje in nadzorovanje, pa so jim velika nez-
nanka. Vsi bi se morali zavedati, da so ku-
rilne naprave velik onesnaževalec ozračja 
in velik porabnik energije in predstavljajo 
nevarnost. Na spremembe klimatskih raz-
mer delno vplivajo tudi kurilne naprave, 
ki nenadzorovano obratujejo in spuščajo 
v ozračje prevelike koncentracije dimnih 
plinov.

Ko dimnikarska služba 
ugotovi po-
manjklji -

vosti na napravah, ki ogrožajo varnost in 
premoženje ljudi, jih seveda želi obvarova-
ti pred neljubimi dogodki (požar, eksplo-
zija, …), ki se lahko končajo tudi z izgubo 
človeškega življenja. Namesto hvaležnosti 
pa nas včasih celo izsiljujejo, zmerjajo in 
spuščajo na nas svoje hišne ljubljence. Na 
žalost se nekateri ne zavedajo, da jih že-
limo le obvarovati pred nesrečami in da 
jim želimo le dobro. 

S prehodom na državni nivo so se cene 
dimnikarskih storitev poenotile, prej pa so 
se razlikovale tudi do 250%. V sosednjih 
državah je izvajanje dimnikarskih storitev 
organizirano na podoben način. Na točno 
določenem območju je izvajalec znan in 
tudi storitve so predpisane. V tujini dim-
nikarji postajajo energetski svetovalci, pri 
izgradnji ali rekonstrukciji naprav sode-
lujejo s projektanti in izvajalci del. Na 
podlagi takšnega sodelovanja so naprave 
pravilno vgrajene. V Sloveniji izvajalci 
dimnikarskih storitev vgrajene naprave 
pregledamo šele po končanju del in več-
krat ugotovimo nešteto pomanjkljivosti.

Slovenski dimnikarji vse bolj čutimo po
trebo po prilagajanju naše organizirano
sti in izvajanja naše dejavnosti potrebam 
uporabnikov in sodobnih kurilnih naprav. 
Le s tem bomo namreč lahko zagotavljali 
večjo požarno varnost, bolje varovali oko-
lje in zdravje ljudi ter racionalneje rabili 
goriva. Uresničevati moramo tudi nacio-
nalne interese in mednarodne obveznosti 
predvsem na področja varstva okolja, to 
je znižanje porabe goriva in s tem zniža-
nje izpustov CO2 in zmanjšanje emisije 
dimnih plinov. Razvoj dimnikarske služ-
be v Sloveniji vidimo mi - njeni izvajalci - 
predvsem v doseganju zahtev iz evropskih 

smernic o energet-
ski učin- kovitosti 
stavb.

Bojan Brenčič,
predsednik sekcije 
dimnikarjev OZS
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Občni zbor SLS OO Dolenjske Toplice
12. marca je bil v Loški vasi občni zbor SLS OO Dolenjske Toplice. Poleg članov in simpatizerjev 
SLS so se občnega zbora udeležili tudi gostje  glavni tajnik Rok Ravnikar, podžupan občine Semič 

Anton Malenšek in predsednica Nove generacije 
SLS Semič Vanja Gruden. 

Predsednik OO SLS Dolenjske Toplice Jože Zu-
pančič je podal poročilo o delovanju stranke za leto 
2007 in plan dela stranke za leto 2008. Pogovor je 
potekal tudi o aktualnih dogodkih v občini Dolenj-
ske Toplice.

Predsednik OO SLS Dolenjske Toplice
Jože Zupančič

Na seji SLS RO KRAS, ki jo je sklical pred-
sednik Valter Ščuka, je bil obravnavan pogled 
na lanskoletni programsko volilni kongres stran-
ke, volitve v Državni svet R Slovenije, določitev 
člana RO v Svet stranke in pripravo na držav-
nozborske volitve.

Glede na dejstvo, da je bila to prva seja po 
kongresu stranke, so prisotni člani pregledali 
opravljeno dosedanje delo RO. V svojih razpra-
vah so menili, da je bilo v med kongresnem času 
opravljenega veliko dela. Še posebej se je poznalo 

Regionalni odbor Kras 
Člani SLS RO KRAS, v katerem delujejo SLS OO iz Ilirske Bistrice, Pivke, Postojne, Divača, 
Hrpelje – Kozina, Sežana, Komen so se 12. februarja sestali v Divači na prvi redni seji 
po programsko volilnem kongresu stranke. Sestanka sta se udeležila tudi župan Občine 
Pivka in gostitelj župan Občine Divača.

delo odbora ob lokalnih volitvah. Med spre-
jemom smernic za nadaljnje delo so prisotni 
izvolili tudi novo vodstvo SLS RO KRAS. 
Za predsednika je bil predlagan in izvoljen 
Josip Bajc – predsednik OO Postojna in pos-
lanec DZ RS, za podpredsednika so izvolili 
Roberta Smrdelja, medtem ko tajnik RO ostaja 
Tonjo Janežič. Za člana Sveta stranke je bil iz 
RO predlagan Robert Smrdelj. 

V nadaljevanju je poslanec DZ Josip Bajc 
predstavil politično dogajanje na državni ravni 

in delovanje vseh treh SLS ministrov. 
Izmenjali so stališča in predloge za bolj učin-

kovito nadaljnje delo samega odbora. Ob tem 
so člani prejeli tudi potrebne informacije o do-
gajanju v stranki.

SLOVENSKA ZASTAVA

Slovenska zastava svobodno vihra,
Širom dolin in gora!
Povsod naj ponosno se vije,
Povsod, kjer naš rod je doma.

Bela je barva nebeških širjav,
Snežnikov triglavskih, prepadnih 
višav!
Bela je barva pomladnih cvetov,
Prazničnih miz in nevest blagoslov!

Modra je barva slovenskih voda,
Rek, jezer, globine morja;
Svoda, ki nad nami se vije,
Barva neba, ki nam zvezdnato sije …

A rdeča? Rdeča je barva krvi,
Krvi očetov, dedov, stoterih rodov,
Ki za svobodo se lije,
Ki zemlja slovenska jo pije …

Andrej Rant, predsednik SNZ pri SLS MO SLS 
Ljubljana

lokalni odbori SLS

TJ
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Obisk Dolenjske in Bele krajine
Tretja razvojna os – možnost hitrejšega razvoja

Pogovor je potekal pred-
vsem o razvojnih možno-
stih, ki naj bi jih občinama 
prinesla tretja razvojna os. 
Bojan Šrot je poudaril, da je 
osnovna ideja tretje razvoj-
ne osi obstoječim središčem 
in mestom ob osi zagotoviti 
boljšo prometno povezavo in 
s tem tudi možnost hitrejšega 
razvoja. Beseda je tekla tudi 
o ustanavljanju dolenjske uni-
verze v Novem mestu, saj se 
s podobno mislijo spogledu-
jejo tudi v Celju. Med svojim 
obiskom je predsednik SLS 
v Klub županov, ki deluje 
v okviru SLS, povabil tudi 
novomeškega župana Alojza 
Muhiča.

Nato se je na kosilu sestal z 
župani, člani Kluba županov 
Slovenske ljudske stranke z 
dolenjske regije. Med kosi-
lom je potekal sproščen po-
govor, ki se je dotaknil zelo različnih, med 
njimi tudi nekaterih nepolitičnih tem. 

V Metliki se je župan občine Celje po-
govarjal z županjo občine Metlike Renato 
Brunskole. Kot je povedal predsednik Šrot, 
je pogovor tudi tokrat potekal predvsem o 
tretji razvojni osi, ki predstavlja cestno pove-
zavo od Celovca do Bele krajine, Karlovca 
in Reke. SLS je v Beli Krajini tradicionalno 
zelo uspešna, saj občini Črnomelj in Semič 
že vrsto let uspešno vodita naša župana An-

Župan občine Celje Bojan Šrot in župan občine Novo 
mesto Alojz Muhič

Županja občine Metlika Renata Brunskule v družbi 
predsednika SLS

Regijski odbor Bele krajine Regijski odbor Dolenjske

12. marca je predsednik SLS in župan občine Celje Bojan Šrot obiskal Dolenjsko in Belo kranjsko regijo. Svoj obisk je pričel v Novem mestu, 
kjer se je sestal s tamkajšnjim županom Alojzom Muhičem.

drej Fabjan in Ivan Bukovec.
Pot se je nadaljevala proti Črnomlju, kjer 

so že bili zbrani predstavniki regionalnega 
odbora Bele krajine, ki so predstavili delo 
SLS v Beli krajini. Izpostavili so tudi dve 
glavni temi: hitro bližajoče se jesenske par-
lamentarne volitve in pripravo vsakoletnega 
Tabora Slovenske ljudske stranke. 

V okviru tega obiska se je glavni tajnik Rok 
Ravnikar udeležil letnega občnega zbora OO 
Dolenjske Toplice, ki ga je vodil predsednik 

OO Dolenjske Toplice Jože Zupančič ml.
Celodnevni obisk se je zaključil v Straži, 

kjer je tekla seja regionalnega odbora Do-
lenjske. Ker se je vodstvu iztekel mandat, so 
na redni seji izvolili novo vodstvo. Doseda-
njega predsednika Alojza Turka je nasledil 
Anton Zupet. Tajnik RO Dolenjske je postal 
župan občine Straža Alojz Knafelj. Regijski 
odbor Dolenjske je tako z novim vodstvom 
pripravljen na nove izzive.

Špela Strelec

obiski
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»Glavni tajnik Rok Ravnikar je na srečanjih 
RO poudaril, da bo v obdobju do volitev večina 
strankarskih dogodkov s strani tajništva organizi-
ranih na nivoju regij, zato je spodbudil k še bolj 
aktivnemu sodelovanju občinskih odborov na tej 
ravni. V letu 2008 se bodo za SLS zvrstili trije po-
membni dogodki, ki bodo za vsak odbor izziv že 
sam po sebi: maja 20. obletnica ustanovitve SLS, 
v poletnem času tradicionalni Tabor ter jeseni 
državnozborske volitve. Vloga predsednikov re-
gionalnih odborov oz. koordinatorjev, še posebej 
na ravni volilnih okrajev, bo v času predvolilne 
kampanje ena najpomembnejših. Udeleženci 
srečanj so pozdravili namero stranke po izboljša-
nju pretoka informacij med vsemi ravnmi znotraj 
stranke, v razpravi pa je bila podana vrsta dobrih 
predlogov in pobud za delo stranke v prihodnje. 
Nekatere smo uresničili že na prvi seji Izvršilnega 
odbora SLS – povabilo podžupanj in podžupanov 
iz vrst SLS v Klub županov SLS.«

Srečanja Regionalnih odborov SLS s 
predsednikom SLS Bojanom Šrotom
V mesecu marcu je predsednik Slovenske ljudske stranke Bojan Šrot nadaljeval z obiski predstavnikov Regionalnih odborov Slovenske ljud
ske stranke. Zvrstilo se je več srečanj Regionalnih odborov, in sicer RO SLS Prlekije, RO SLS Prekmurje, RO SLS Slovenskih Goric, RO SLS 
Notranjska, RO Idrijsko  Tolminska, RO SLS Slovenske Istre, RO DolomitskoBarjanskoGrosupeljska in RO SLS RibniškoKočevske.

Osrednje teme srečanj Regionalnih odbo-
rov so bile aktualne politične razmere znotraj 
stranke in na državni ravni, državnozborske 
volitve 2008 in predlog Sporazuma o pred-
volilni koaliciji Slovenske ljudske stranke in 
Stranke mladih Slovenije na letošnjih držav-
nozborskih volitvah. 

Utrinki s srečanj 
Regionalnih odborov SLS

Srečanje s predstavniki RO 
SLS Tolminske, ki ga vodi Ber-
ti Rutar in z županom Tolmina 
Urošem Brežanom, 27.3.08

Obisk v Prlekiji s srečanjem s predstavniki RO SLS Prlekije, ki ga vodi Tomi Nemec, sre-
čanje z župani in gospodarstveniki Prlekije, 28.3.08

Srečanje s člani RO SLS Prekmurja, ki ga 
vodi Marjan Maučec, 29.3.08
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Srečanje s RO SLS Notranjske, sestanek z župani in gospodarstveniki Notranjske, ki ga vodi Anton Lah, 25.3.08

Srečanje z RO Dolomitsko - Barjansko – Grosupeljske, ki jo vodi Janez Dolinšek,13.3.08

Srečanje s člani OO SLS Izola in RO SLS Slovenske Istre, 
ki ga vodi Aleksander Frantar, 5.3.08;

Srečanje s predstavniki RO SLS Ribniško – Kočevske, ki ga vodi Benjamin Henigman, 14.3.08;



��

v lan skem letu. Le tos druž ba zao kro žu je 111 
let ni co de lo va nja. S svo ji mi pod jet ji na Češ-
kem, v Ita li ji, Nem či ji in v dr ža vah nek da nje 
Ju go sla vi je za po slu je več kot 4500 lju di, po-
tr di tev do bre ga dela po slo vods tva pa po me-
ni tudi priz na nje mag. Bi ne tu Kor de žu, ki je 
lani po stal Me ne džer leta, leto 2007 pa, kot 
re če no, zaz na mo val pred vsem na po droč ju 
me ne džer skih prev ze mov. Iz ve de ni ma na ger-
ski prev zem Mer kur ja je v slo ven skem pro sto-
ru zbu dil ve li ko po zor no sti, pa tudi kri tik. Po 
Kor de že vem pre pri ča nju so ne ga tiv ne reak ci-
je us mer je ne v prob lem, ki na sta ne, ka dar se 
prev ze mov lo ti jo do ma či ljud je, če pa pod jet ja 
ku pi jo tuj ci, se s tem nih če ne obre me nju je. 
Slo ven ske ma na ger je is to ča sno spod bu ja k na-
dalj njim od ku pom pod je tij, saj meni, da je to 
bolj še za go to vi lo za raz voj Slo ve ni je, kot če je 
pod jet je pro da no tuj cem. 

Mag. Bine Kor dež je po urad ni pred sta vi-
tvi od go var jal tudi na šte vil na vpra ša nja in 

Dru gi Fo rum gos po dars tve ni kov v ob či ni Krš ko
Na pova bi lo žu pana ob či ne Krš ko Fran ca Bo go vi ča je 12. mar ca v krš kem Kul tur nem domu po te kal dru gi Fo rum gos po dars tve ni kov. Ta 
je po nov no dal pri lož nost za sre ča nje po sav skih gos po dars tve ni kov z enim iz med emi nentnih slo ven skih ma na ger jev  to krat pred sed
nikom upra ve in ge ne ral nim di rek torjem sku pi ne Mer kur mag. Bi ne tom Kor de žem. 

V pro jektu so de lu je jo ob či ne iz Slo ve ni je 
in Av stri je. Na slo ven ski stra ni so to MO 
Ma ri bor, Star še, Miklavž na Drav skem po-
lju, Du plek, Haj di na in Sel ni ca ob Dra vi, na 
av strij ski strani pa ob či na Špi tal ob Dra vi. 
Pred vi de na je tudi vklju či tev hr vaš kih ob čin. 
Vklju če ne ob či ne že li jo s pro jek tom re vi ta-
li zi ra ti in pre zen ti ra ti na rav no in kul tur no 
de diš či no in pos pe ši ti so cial ni, kul tur ni in 
tu ri stič ni raz voj kra jev ob Dra vi - od Špita la 
do Ptuj ske ga je ze ra. Oce nje na vred nost ce-
lot ne ga pro jek ta je 11 mio evrov, raz de ljen 
pa je na več faz, ki bodo po te ka le v ob dob ju 
2008-2013. Faz nost je pred vi de na tako za ra di 
te mat ske raz de lje no sti pro jek ta (zgo do vin ski, 
na ra vo vars tve ni in tu ri stič ni del) kot tudi za-
ra di mož no sti pri do bi va nja sred stev iz raz lič-
nih vi rov.

Pro jekt je pred sta vi la di rek to ri ca pod jet ja 
Verus Ta nja Vr hov nik. Kot je po ve da la, je 
voda za tu ri ste mag net, kar bi ve lja lo iz ko ri-
sti ti, se daj pa do stop do Dra ve in uži va nje v 
obrež ni na ra vi mar sik je ni sta mo go ča. Prva 
faza pro jek ta pred vi de va vzpo sta vi tev os nov-

Na pot pospremili mednarodni
projekt “DRAVA POVEZUJE”
Ob či no Du plek je 12.mar ca na po va bi lo žu pa na Ja ne za Ri bi ča obi skal mi ni ster za lo kal no sa
mou pra vo dr. Ivan Ža gar. Z žu pa ni ob drav skih ob čin si je og le dal pred sta vitev med na rod ne ga 
pro jek ta “Dra va po ve zu je”, po go vo ri li pa so se tudi o ak tual ni prob le ma ti ki po sa mez nih ob čin.

ne tu ri stič ne in fra struk tu re, po hod niš ke in 
te mat ske poti z na rav ni mi in kul tur ni mi zna-
me ni tost mi, ko le sar ske poti, čol nar je nje po 
Dra vi in ob no vo kul tur nih spo me ni kov. V tej 
fazi bodo iz va jal ci pro gra ma ra zi ska li zgo do-
vin ske pod la ge na rav ne in kul tur ne de diš či ne 
tega po droč ja in jo pred sta vi li na te mat skih 
raz sta vah po po sa mez nih ob či nah, skup no pa 
bo zbra no gra di vo pred stav lje no na raz sta vi v 
ob či ni Špi tal. Iz de lan bo vod nik ob reki Dra vi 
ter mo no gra fi ja o Dra vi ter za stav lje na tra sa 
po hod niš kih in te mat skih poti ob sta ri stru-
gi Dra ve. V ok vir teh poti bo vklju če na tudi 
re kon struk ci ja po sa mez nih kul tur nih spo me-
ni kov v so de lu jo čih ob či nah npr. Mik lavž ki 
dvo rec, v Ma ri bo ru po breš ko po kopališ če in 
Če li gi jev stolp, elek trar na Fala, grad Vil tuš 
v ob či ni Sel ni ca ob Dra vi, dvor sv. Ja ne za 
v Star šah, v Špi ta lu grad Por cia in mu zej 
Ca ran ta, mi tre ja v Haj di ni, grad Vur bek v 
ob či ni Du plek in dru gi. Pro jekt vse bu je tudi 
ga stro nom ski del (tu ri stič ne kme ti je), uč ne 
poti, po let ne šo le ob Dra vi, obu di tev ve sla nja, 
ran ca ri je in spla var je nja ter po dob no.

s po sav ski mi gos podars tve ni ki raz prav ljal 
o ob sto je čih in mo go čih raz voj nih pri lož no-
stih. Iz po sta vil je Mer kur je vo že ljo po kre pi-
tvi po lo ža ja vo dil ne ga tr gov ca s teh nič nim 
bla gom v JV Evro pi. V na sled njih le tih bodo 
od pr li 9 no vih so dob nej ših cen trov, med ka-
te ri mi bo v kratkem tudi nov tr gov ski cen ter 
v Krš kem. Umeš čen bo nas pro ti ob sto je če ga 
Mer kur je ve ga cen tra, ob Tuš-u in bo do čem 
Ho fer ju, raz pro sti ral pa se bo na 9000 m2 v 
dveh nad strop jih.

Iz me nja va iz ku šenj in do bre prak se je os-
nov na ide ja Fo ru ma gos po dars tve ni kov. Kot 
pou dar ja žu pan ob či ne Krš ko Franc Bo go vič, 
gre za mo del, ki omo go ča, da iz vzgle dov 
po mem bnih in us pe šnih slo ven skih gos po-
dars tve ni kov pre ne se mo kak šen pri mer tudi 
v lo kal no prak so in omo go či mo, da bi tu kajš-
nji gos po dars tve ni ki še z več jim op ti miz mom 
in še hi tre je raz vi ja li re gi jo, ki je v zad njih 
le tih za go to vo re gi ja hi tre ga raz vo ja. 

Mag. Bine Kor dež je gos po dars tve ni kom 
pred sta vil rast pod jet ja Mer kur in am bi cioz-
ne ci lje pri hod nje ga raz vo ja ter pri ka zal po-
gled na zelo od mev no last ninje nje pod jet ja 

Go sti telj sre ča nja, du pleš ki žu pan Ja nez Ri-
bič, je kot cilj pro jek ta iz po sta vil ure di tev ko le-
sar skih poti od Sel ni ce do Haj di ne. Zav ze ma 
se tudi za gradnjo mo stu čez Dra vo med ob či-
no Du plek in ob či no Star še. Mi ni ster Ža gar je 
po zi tiv no oce nil pred stav lje ni pro jekt. 

So de lu jo če ob či ne se bodo s pro jek tom pri-
ja vi le na jav ni raz pis CILJ 3, na me njen spod-
bu ja nju so de lo va nja med Av stri jo in Slo ve ni-
jo. Kot je po ve dal mi ni ster Ža gar, je pro jekt 
do ber, pri prav ljavce pro jek ta pa je po zval, da 
s stro kov ni mi so de lav ci vlad ne služ be za lo-
kal no sa mou pra vo us kla di jo vse bi no in ob seg 
pro jek ta, tako da bo mož no z njim kan di di ra ti 
tudi na dru gih raz pi sih za evrop ska sreds tva. 
Prav po droč je med na rod ne ga so de lo va nja na-
mreč raz po la ga z naj manj sredstvi, pri jav lje-
nih pa je pona va di ve li ko pro jek tov. 

Ja nez Ri bič
župan ob či ne Du plek

PR

iz dela kluba županov SLS
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Posvet na temo financiranja 
ljubiteljske kulture v RS

Na pobudo Kulturnega društva Franc Požun Zabukovje je bil v 
Trnovcu organiziran posvet predstavnikov kulturnih društev občine 
Sevnica in poslancev Državnega zbora RS iz Posavja glede financira-
nja ljubiteljske kulture v Republiki Sloveniji. V Sloveniji deluje okrog 
4000 kulturnih društev, finančna podpora za njihove programe pa 
predstavlja le 2,5 % od sredstev, ki so v državnem proračunu name-
njena za slovensko kulturo. Društva se srečujejo tudi z zahtevnimi 
birokratskimi postopki za pridobitev praviloma majhnih sredstev na 
različnih razpisih, velika je odgovornost predsednikov društev, visoka 
pa so tudi plačila SAZAS-u. Ljubiteljska kultura dosega zelo visoko 
umetniško vrednost in je v srednje velikih in manjših slovenskih ob-
činah praktično edina oblika organizirane kulturne dejavnosti. Ob 
koncu lanskega leta je bila predsedniku Državnega zbora RS izročena 
peticija Zveze kulturnih društev Slovenije v zvezi s problemom finan-
ciranja. Župan in poslanec Kristijan Janc je v zvezi s tem postavil 
tudi poslansko vprašanje ministru za kulturo dr. Vasku Simonitiju na 
januarskem rednem zasedanju Državnega zbora RS. Občina Sevnica 
sicer namenja sredstva za financiranje kulturnih projektov sevniških 
kulturnih društev v višini 38.000 EUR, sofinancira delovanje Zveze 
kulturni društev Sevnica v višini 6.200 EUR in delovanje Območne 
izpostave JSKD Sevnica v višini 12.500 EUR.

Kristijan JANC, župan Občine Sevnica 
in poslanec v DZ RS

Minister Janez Podobnik na ogledu 
akumulacijskega bazena HE Blanca 
in energetskega objekta
Minister za okolje in prostor Janez Podobnik si je skupaj s sodelavci z ministrstva ogledal celot
no gradbišče ob akumulacijskem bazenu HE Blanca in jezovno zgradbo. Sprejela sta ga župan 
občine Sevnica Kristijan Janc, direktorica j. p. Infra d.o.o. Ana Gračner ter direktor Holdinga 
slovenske elektrarne d.o.o., za skupni podvig Bogdan Barbič.

Med vožnjo ob skoraj deset kilometrskem 
akumulacijskem bazenu so si od blizu pogledali, 
kako napredujejo dela infrastrukturnih ureditev 
na obeh bregovih reke Save. Od lanskega sep-
tembra, ko so se začela izvajati dela infrastruk-
turnih ureditev, pa do danes, smo priča velikim 
spremembam v okolju, pred nami je eno večjih 
gradbišč v Sloveniji. 

Infrastrukturna dela ob izgradnji HE Blanca 
potekajo skladno z načrti in usklajeno s termin-
skimi plani, prav tako usklajeno s plani konce-
sionarja HSE d.o.o., ki gradi hidroelektrarne na 
spodnji Savi in je zadolžen za njihov energetski 
del. Ključni termin v letošnjem letu je 1. septem-
ber, ko je predviden dvig gladine v bazenu na 
obratovalno koto. Takrat pa že morajo biti kon-
čane vse infrastrukturne ureditve, ki so vezane 
na pričetek preskusov elektro-strojne opreme v 
strojnici jezovne zgradbe, ki jo je pobliže predsta-
vil Bogdan Barbič, direktor Skupnega podviga. 
Minister Podobnik je izrazil zadovoljstvo, da tako 
velik in pomemben projekt na lokalni in državni 

ravni napreduje po zastavljenih načrtih v smeri 
končnega cilja, torej, da HE Blanca maja 2009 
začne izpolnjevati svoje “poslanstvo”.

To je vsekakor zagotovljena varna in zanesljiva 
domača oskrba z električno energijo. Prav zaradi 
proizvodnje energije iz obnovljivih virov, ki pozna 
le malo oziroma nič emisij toplogrednih plinov in 
ohranja kakovost zraka, je še toliko bolj pomem-
bna, saj nas narava že dolgo opozarja na klimat-
ske spremembe. Številne prednosti, ki jih ima 
celoten projekt v obliki posodobljene ali na novo 
zgrajene lokalne, državne in vodne infrastruktu-
re, prinaša še dodano vrednost in kakovostnejše 
življenje. Bistvena pridobitev celotnega projekta 
hidroelektrarn na spodnji Savi pa je vsekakor tudi 
zagotovljena poplavna varnost v Posavju. 

Po ogledu se je minister Janez Podobnik udele-
žil seje OO SLS Sevnica, na kateri so člani s pod-
predsednikom Slovenske ljudske stranke Podob-
nikom razpravljali o aktualnih političnih temah v 
Sloveniji ter o odnosih v koaliciji. Podpredsednik 
je bil prisoten tudi na ustanovitvi Nove generacije 

v Sevnici, ki jo je ob tej priložnosti tudi nagovoril. 
Mladim je zaželel uspešno delo in druženje, Ire-
ni Novšak pa uspešno vodenje in organiziranje 
začetnega delovanja. Srečanje OO Slovenske ljud-
ske stranke Sevnica se je nadaljevalo družabno na 
prireditvi Izbor županovega vina 2008. 

Županovo vino 2008
Na Studencu je bila zaključna prireditev ob izboru županovega vina 

2008, letos že tretjič. Tokrat so člani vinogradniških društev po cvičku 
in frankinji izbirali med vzorci belih vin. Med 16 vzorci je najvišje šte-
vilo točk in s tem naziv županovo vino 2008, ki ga bo Občina Sevnica 
uporabljala za protokolarne namene in promocijo, prejel vinogradnik 
Milan Jamšek iz Kamenice za belo vino iz Kamenškega.

Program so popestrili številni domači nastopajoči, nekdanja miss uni-
verse Nataša Pinoza ter moderator Štamperlov Pepi, srečanja pa sta 
se udeležila tudi prejšnja pridelovalca županovega vina: Drago Kozinc 
(cviček-2006) in Ivan Romih (modra frankinja-2007).

Prireditve se je ob številnih gostih in vinogradnikih iz sevniške občine 
udeležil tudi minister za okolje in prostor Janez Podobnik, ki se je pred-
hodno sestal z 
vodstvom pod-
jetja Infra in si 
ogledal napre-
dovanje del 
pri izgradnji 
HE Blanca.

iz dela kluba županov SLS
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SLS OO Pivka
11. marca so se članice in člani SLS OO Pivka 
zbrali na redni seji OO. Seje, ki jo je sklical 
predsednik OO Milan Mozetič, se je poleg 
članic in članov OO Pivka udeležil tajnik SLS 
RO KRAS Tonjo Janežič in župan občine Pivka 
Robert Smrdelj.

Predsedujoči je uvodoma predstavil razloge 
za sklic seje. Obenem so se člani seznanili z 
opravljenim delom med sejama na lokalnem 
in regionalnem področju. Prisotni svetniki 
občinskega sveta občine Pivka so podali iz-
črpno poročilo o delu svetniške skupine. Od 
župana so zahtevali pojasnila ob urejanju cest-
ne problematike. Župan občine Pivka Robert 
Smrdelj je v konstruktivni razpravi prisotnim 
podal izčrpne informacije na zastavljena vpra-
šanja. Ob tem pa se ni mogel izogniti pogledu 
na položaj stranke na državnem nivoju, njeni 
aktivnosti na političnem in gospodarskem po-
dročju.. V razpravi na pripravo na letošnje dr-
žavnozborske volitve so razpravljavci v svojih 
razpravah izoblikovali cilj – uspešen nastop 
na državnozborskih volitvah s soizvolitvijo se-
deža v slovenskem parlamentu. Župan obči-

V občinah Zgornje savinjske doline smo v 
zadnjem mesecu izvedli občne zbore članic 
in članov Slovenske ljudske stranke. Pregle
dali in potrdili smo dosedanje delo občinskih 
odborov, se seznanili s finančnim poročilom, 
izvedli volitve novih občinskih odborov SLS, 
posebno pozornost posvetili državnozbor
skim volitvam v letošnjem letu in aktualnim 
dogajanjem v občini, regiji in državi, tako na 
strankarskem kot širšem področju. 

Skupna ocena je, da smo z doseženim 
lahko v glavnem zadovoljni. Preko naših 
članov v občinskih svetih in še posebej z 
županjo in župani, ki smo jih na zadnjih 

lokalnih volitvah podprli, uspešno uveljav-
ljamo načrtovane usmeritve iz predvolilne-
ga časa. Še večjo pozornost bomo morali 
posvetiti hitrejšemu pretoku informacij od 
naših članov do predstavnikov v občinskih 
organih za še uspešnejše delo.

Mandat dosedanjim občinskim odborom 
SLS je potekel, zato smo izvolili nove. V 
vseh smo zagotovili sodelovanje tako žensk 
kot mladih. Če ni šlo drugače, smo k sode
lovanju pritegnili mlado dekle! Izvolili smo 
tudi nove predsednike OO. V Mozirju je 
predsednik Maksimiljan LIPNIK, na Re-
čici Janko ŽUNTAR, na Ljubnem Danijel 
TOSTOVRŠNIK, v Lučah Slavko ROBNIK, 
v Nazarjah Miha ZAGOŽEN in v Gornjem 
Gradu Andrej PRESEČNIK. Žal v nobenem 
občinskem odboru nimamo predsednice, je 
pa res, da sta regijska odbora Ženske zveze 
pri SLS in Nove generacije SLS s predsed-
nicama Matejo BRLEC SUHODOLNIK 
in Mojco PRESEČNIK zelo dejavna in sta 
vnesla nove energije v delovanje stranke na 
našem območju. 

Mnogo energije bomo vsi skupaj potre-
bovali tudi na jesenskih državnozborskih 
volitvah. Enotno smo na vseh občnih zborih 
podprli kandidaturo dosedanjega poslanca, 

Slovenska ljudska stranka v Zgornje 
savinjski dolini

vodjo poslanskega kluba SLS in predsed-
nika Sveta SLS Jakoba PRESEČNIKA za 
kandidata SLS v našem volilnem okraju. 
Vsi bomo »garali« za njegov uspeh in uspeh 
naše Slovenske ljudske stranke. 

Od aktualnih tem v državi smo posebno 
pozornost posvetili dogajanjem v držav-
nem zboru in v vladi RS. Poslanec Jakob 
PRESEČNIK nas je seznanil z bistvenimi 
poudarki, za katere se zavzema Slovenska 
ljudska stranka. Še posebej smo razočara-
ni nad nesprejetjem pokrajinske zakonoda-
je, težnjam nekaterih, tudi v koalicijskih 
vrstah, za prodajo državnih deležev v, za 
Slovenijo, strateških družbah, ravnanjem 
državnih organov in nekaterih političnih 
strank v zvezi z mejnimi vprašanji s Hr-
vaško… 

Za Slovensko ljudsko stranko si želimo, 
da bi se ji povrnila tista pozitivna notranja 
energija, ki je bila prisotna na kongresu. 
Ocenjujemo, da jo naše konkurenčne stran-
ke, tudi koalicijske, skušajo na vsakem ko-
raku slabiti. Javnomnenjske raziskave nam 
ne kažejo najbolje, še posebej tiste, ki jih 
naroča vladni urad za informiranje. Vpra-
šamo se lahko: ZAKAJ? 

Andrej Presečnik

ne Pivka Robert Smrdelj je moral odgovarjati 
tudi na zastavljena vprašanja o dokončanju 
projekta regionalizacije. Člani so mnenja, da 
se čimprej pripravi ustrezno strategijo za us-

pešen nastop na državnozborskih volitvah in 
uspešno organizacijo 20. obletnice ustanovi-
tve predhodnice SLS SKZ.

Tonjo Janežič

iz dela in življenja SLS
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Glavni odbor in Svet SLS sta na prvi seji 24. januarja letos sprejela pobu-
do Mestnega odbora SLS Ljubljana za akcijo »Povežimo Slovenijo«, to je, 
da vsak občinski odbor v času do našega tradicionalnega septembrskega 
tabora pripravi vsaj eno avtobusno ekskurzijo v slovensko občino znotraj 
ali zunaj meja Slovenije. 

Po svojem programu in umeščenosti v slovenski politični prostor je na-
mreč Slovenska ljudska stranka poklicana, da povabi in dá zgled tkanja in 
utrjevanja povezav med Slovenci zunaj in znotraj meja naše države. V okviru 
nadaljnjih prizadevanj za tesnejšo povezanost Slovencev v slovenskem enot-
nem kulturnem prostoru smo se in se bomo povezovali s Slovenci v drugih 
državah. Obiskati in podpreti pa se moramo tudi znotraj Slovenije.

Tokrat se bomo srečali z OO SLS Tolmin in predstavniki občinske oblasti 
v Tolminu, si ogledali čudovito cerkev sv. Duha na Javorci, korita Tolminke 
in Zadlaščice s Hudičevega mostu, bunkerje in izvire Tolminke ter slovito 
nezavzeto tolminsko mostišče iz prve svetovne vojne Mengore. 

Ob koritih je v skalo vsekana cesta v Čadrg, ki je bila do nedavna slabo 
prehodna in nevarna, tako da so se vaščani edine slovenske ekološke vasi 
Čadrga bali za svoje otroke, ki so se tod vozili v šolo. Leta 2007 je minister 
za okolje dr. Janez Podobnik odprl prenovljeno cesto, ki otrokom omogo-
ča varno pot v šolo. Spominsko cerkev Svetega Duha na Javorci so jeseni 
leta 1916 zgradili avstro - ogrski vojaki 3. gorske brigade v spomin na padle 
tovariše. Pred nekaj leti je bila prenovljena. Izjemen arhitekturni biser v 
osrčju Julijcev v dolini Tolminke je edina cerkev v slogu secesije pri nas. 
Na cerkvi so posebej opazni zgovorni zgodovinski napisi, ki kličejo k miru 
in spravi - za vse čase pomenljiva je kamnita tabla na levi strani vhoda, ki 
opozarja: »Sovraštvo ne sega preko grobov sovražnikov«. Razglašena je bila 
za spomenik državnega pomena, ponaša pa se, tako kot Plečnikove Žale in 
bolnišnica Franja, tudi s posebno označbo in napisom Evropska dediščina. 
Mostišče Mengore (453m) je eden od šestih muzejev na prostem v okviru 
Poti miru v Posočju. Mengore ter sosednji vzpetini Cvetje in Bučenica so 
predstavljale jedro obrambe tega mostišča. V vseh 29 mesecih vojne so bili tu 
avstro-ogrski položaji izpostavljeni nenehnim obstreljevanjem italijanskega 
topništva iz višjih vzpetin na desnem bregu Soče. S prebojem tolminskega 
mostišča bi se italijanski vojski odprla pot v notranjost monarhije, vendar 
je avstro-ogrska obramba kljub velikim izgubam vzdržala vse do konca 
bojev ob Soči. 

Pot nas vodi skozi čudovito naravo in ponuja razmisleke o naši kulturi, 
zgodovini in prihodnosti ter o poslanstvu SLS pri prizadevanjih za mir, 
sožitje, ohranitev narave in samobitnosti evropskih narodov v skupni Evro-
pi ter svetu; je priložnost za medsebojno spoznavanje in druženje. Z njo 
bomo obeležili Evropsko leto medkulturnega dialoga ter Mednarodno leto 

planeta Zemlja. 
Odhod iz Ljubljane 

je v soboto, 12. aprila 
2008 ob 6. uri. Program 
vodi podpisani, prijave 
za morebiti še prosta 
mesta sprejema in po-
drobnejše informacije 
daje Mateja Bizjan (241 
88 20, mateja.bizjan@
sls.si) na sedežu stran-
ke. Tolmince vabimo, 
da se povežejo s svojim 

predsednikom zaradi srečanja v Tolminu, druge pa, da prinesemo v Tolmin 
obilo dobre volje in dobrih zamisli.

Ko sem na seji obeh strankinih organov predstavil pobudo Mestnega odbo-
ra SLS Ljubljana, sem tudi obljubil svojo pomoč in nasvete pri organizaciji 
takega dogodka tistim odborom, ki bi si to želeli. Obljuba dela dolg. Pokli-
čem Vas, če Mateji Bizjan sporočite svojo željo in kontaktne podatke.

Lep	pozdrav	in	na	svidenje	v	Tolminu.
Dr. Drago Čepar

Povežimo Slovenijo 

Ljubljančani vabijo v Tolmin, na 
Javorco in Mengore

Predsednik Bojan Šrot s člani in 
simpatizerji SLS na smučanju na 
Kopah

8. marca je bilo organizirano smučanje članov in simpatizerjev SLS 
na Koroškem in sicer na GTC Kope, na smučiščih zahodnega dela 
Pohorja. Kljub nekoliko slabšemu vremenu se je na Kopah zbralo 
več kakor 100 smučark in smučarjev, od katerih jih je tekmovalo re-
kordno število.

Posebej smo bili veseli prihoda 
na Kope tudi predsednika SLS Bo-
jana Šrota. Ta se je na delovnem 
zajtrku v Lukovem domu sestal 
z županjo Dravograda Marijano 
Cigala, županom Viktorjem Rob-
nikom iz Mislinje, dr. Maticem Ta-
sičem, županom občine Prevalje 
in predsednikom OO SLS Slovenj 
Gradec, Jožem Jeromlom in pred-
sednikom RO SLS za Koroško 
Mirkom Vošnerjem. Delovnega 
sestanka se je udeležil tudi župan mestne občine Slovenj Gradec Mat-
jaž Zanoškar, ki je predsedniku v uvodu predstavil ambiciozne načrte 
Slovenj Gradca v razvoju turizmu. Prisotni so s predsednikom izmenjali 
vrsto mnenj in stališč, ki so se nanašali na ožje lokalne pobude in inte-
rese kot širša sistemska vprašanja, kot je financiranje javnega sektorja, 
delovanje javnih zavodov, še posebej je bila pri tem izpostavljena Splošna 
bolnišnica Slovenj Gradec, promocije Koroške kot atraktivne turistične 
pokrajine idr. Seveda pa se župani niso izognili vprašanjem aktualne 
izgradnje hitre ceste na Koroško in v tem trenutku vse bolj vroči temi 
državnozborskih volitev 2008.

Prisotni so izrazili prijetno presenečenje nad urejenostjo in gostoljub-
nostjo v Lukovem domu, potem pa so se kljub rahlemu sneženju odpravili 
na smuko ter na ta način koristno združili s prijetnim na sicer čudovitih 
Kopah. Župan Matjaž Zanoškar je predsedniku Šrotu med bordanjem 
pokazal novo štirisedežnico Kaštivnik, ki odlično deluje že drugo sezono 
in je odpravila ozko grlo na najbolj obiskanem smučišču na zahodnem 
Pohorju. 

Ob 11. uri se je pričel težko pričakovani start tekmovalcev v velesla-
lomu na smučišču Pungart. Uvodno smuko, kot se seveda spodobi, je 
naredil Bojan Šrot, njemu pa je v časovnih razmikih sledilo staro in 
mlado, vsi bolj ali manj odlični smučarji v veleslalomskih vijugah okrog 
plastičnih količkov vse do cilja. Posebej velja omeniti, da je tekmovanje 
potekalo v izredno prijetnem vzdušju in kar je najpomembnejše, končalo 
se je brez poškodb ter z odličnimi rezultati.

Po tako napornem dnevu se je celotna druščina ponovno zbrala ob 
pohorskem golažu v Lukovem domu, kjer so ob dnevu žena-8 marcu, 
udeleženke prejele cvet orhideje kot poklon koroškega regijskega odbo-
ra SLS. Sledil je krajši nagovor organizatorja tokratnega smučarskega 
srečanja ter predsednika Bojana Šrota, ki je posebej izpostavil pomen 
tovrstnih druženj z željo, da znotraj SLS delujemo čim bolj prijateljsko 
ter tudi na ta način pokažemo naše vrednote slovenski javnosti.

Ob koncu pa je bila krona celotnega dogodka in sicer podelitev poka-
lov najboljšim smučarkam in smučarjem v SLS. Pri tem velja poudariti, 
da so bili zmagovalci prav vsi, saj so pokazali tako interes do druženja 
kot tekmovanja in, kar je v SLS zelo pomembno, prijateljevanja, sprošče-
nosti in dobre volje. Prepričani smo, da bomo takšni tudi bolj uspešno 
nagovorili volivke in volivce na jesenskih parlamentarnih volitvah ter 
skupaj dosegli več kot 10 % volilni rezultat, ki smo si ga je skupaj zasta-
vili s predsednikom Bojanom Šrotom.

Mirko VOŠNER

iz dela in življenja SLS



Športna rekreacija je pomemben del 
življenja ljudi vseh starostnih obdobij in 
je nepogrešljiv dejavnik za ohranjanje 
telesne pripravljenosti in zdravega nači
na življenja. Slovenska ljudska stranka 
v ta namen skoraj vsako leto obišče eno 
izmed slovenskih smučarskih središč, 
kjer za svoje člane organizira tekmova
nje in družabno srečanje.

Zato so se članice in člani Slovenske 
ljudske stranke, po lanski suhi zimi, ko 
je smučarsko srečanje SLS žal odpadlo, 
v tekmovanju lahko pomerili letos. Smu-
čali smo na Kopah, kjer je tekmovalo 
kar 59 tekmovalk in tekmovalcev, vseh 
prisotnih pa je bilo kar 100 udeležencev 
iz vse Slovenije. Kljub snežnim in me-
glenim razmeram so naše tekmovalke 
in tekmovalci dokazali, da so zelo vešči 
smučanja ne glede na starost. 

Tekmovanju na smučišču je v Luko-
vem domu sledilo kosilo in podelitev po-
kalov, ki sta jih podeljevala Bojan Šrot, 
predsednik SLS, in Mirko Vošner, pred-
sednik občinskega odbora Muta.

Gostitelji so poskrbeli, da smo ob zvo-
kih harmonike slišali nekaj narodnoza-
bavnih melodij, vse žene pa so prejele 
drobno pozornost ob dnevu žena.

Kako hitro ste smučali, pa dokazujejo 
naslednji rezultati:
 ŽENSKA MLAJŠA KATEGORIJA (do 30 let)
1. Nuša Suhoveršnik (OO GORNJI GRAD) 

– 35,94
2. Tjaša Voler (OO LUČE) – 36,67
3. Klementina Voler (OO LUČE) – 37,35

Zdrav smučarski duh med člani SLS - a
Nuša Suhoveršnik: »Sem zmago

valka v eni izmed kategorij in sem 
zelo vesela, občutki so enkratni,... 
Pohvalila bi tudi golaž, ki smo ga po
jedli po koncu tekme na razglasitvi. 
Hvala!«

 ŽENSKA STAREJŠA KATEGORIJA (od 30 let dalje)
1. Majda Pušnik (OO RIBNICA NA POHORJU) 

– 28,95
2. Pavla Voler (OO LUČE) – 35,41
3. Ida Bitenc (OO REČICA OB SAVINJI) – 36,85

Majda Pušnik: »8. marca,, ravno na 
praznik žensk, se je odvijalo tekmovanje 
v smučanju SLS na Kopah. Vreme nam 
ni bilo naklonjeno, zato pa mi je bila 
toliko bolj naklonjena srečna startna 
številka 93 in pa seveda proga, po kateri 
jih je pred menoj peljalo kar precej. V 
začetku smo bile ženske kar malce ra
zočarane, saj smo startale za moškimi, 
so pa potem moški lahko v cilju toliko 
bolj navijali za nas. Veliko so na rezul
tat vplivale tudi tekmovalne smučke, za 
katere se je serviser kar potrudil. Nisem 
pričakovala takšnega izida in sem bila na 
podelitvi zelo presenečena in zadovoljna, 
tako kot vsa naša ekipa iz Ribnice na Po
horju. Zelo sem bila vesela, da sta nam 
pokale podelila Bojan Šrot in Mirko Vo
šner. Upam, da se to še kdaj ponovi! Lep 
športni pozdrav!«

 MOŠKA ML. KATEGORIJA (do 20 let)
1. Domen Lipnik (OO MOZIRJE) – 38,54
2. Roki Bohorc (OO KRŠKO) – 38,65
3. Domen Kerznar (OO GORNJI GRAD) – 45,89

Domen Lipnik: »Zelo rad smučam in 
sem se z veseljem udeležil tekme SLS. 
Bil sem vesel, ker sem zmagal. Ker je 
bila proga lahka, sta me prehitela brat 
in ata. Zato si želim drugo leto daljše in 
težje proge.«

 MOŠKA SREDNJA KATEGORIJA (od 20 do 50 let)
1. Boštjan Švab (NOVA GENERACIJA VOJNIK) 

– 30,49
2. Stane Simončič (OO ZAGORJE) – 32,95
3. Robi Pušnik (OO RIBNICA NA POHORJU) 

– 33,07
Boštjan Švab: »Kljub slabemu vre

mena pravega ljubitelja športa ne vrže 
iz tira nekaj snežink in slaba vidljivost, 
kajti tekmovalnost je tista, ki jo imamo 
radi in ostane v nas. Mislim, da kljub že 
omenjenim slabim razmeram ni bilo ni
česar takega, da bi lahko organizatorju 
tekme šteli v minus, v plus pa se jim vse
kakor šteje dobra organizacija!«

 MOŠKA ST. KATEGORIJA (od 50 let dalje)
1. Drago Tamše (OO ŠOŠTANJ) – 36,52
2. Marjan Držečnik (OO RIBNICA NA POHORJU) 

– 38,52
3. Janez Jager (OO Prebold) – 38,78

Drago Tamše: »Ponosen sem, da sem 
član občinskega odbora Slovenske ljud
ske stranke v Šoštanju. SLS ne deluje 
le politično, temveč skrbi za zdrav duh v 
zadovoljnem članstvu. Smučanju in nato 
pedagoškemu delu, to je poučevanju smu
čanja, sem zvest od rane mladosti. Kot 
učitelju smučanja mi vsaka zmaga pome
ni veliko, tudi ta, ki sem jo dosegel na 

Kljub snežnim in meglenim razmeram us
pešno skozi cilj

Bojan Šrot, predsednik SLS, tokrat na 
»bordu« kot predtekmovalec

Bojan Šrot in Mirko Vošner z zmagovalka
mi ženske mlajše kategorije (Nuša Suho
veršnik, Tjaša in Klementina Voler)

Zmagovalna trojka (Majda Pušnik, Pavla 
Voler, Ida Bitenc) v ženski starejši kate
goriji

Zmagovalna dvojica v moški mlajši katego
riji (1. Domen Lipnik, 3. Domen Kerznar)

Roki Bohorc je zasedel 2. mesto v moški 
mlajši kategoriji

Boštjan Švab (na sredini) je postal zmago
valec moške srednje kategorije, ob njem 
Stane Simončič in Robi Pušnik

Tudi moška starejša kategorija (Drago 
Tamše, Marjan Držečnik, Janez Jager) je 
dosegla izvrstne rezultate

Najmlajša udeleženca (Klavdija Voler in 
Gašper Ul) sta prejela pokal za posebne 
dosežke

In še popotnica Bojanu Šrotu za uspešno 
vodenje Slovenske ljudske stranke

Nekatere mize so se šibile pod težo poka
lov…

Absolutna zmagovalka tekmovanja Majda 
Pušnik iz Ribnice na Pohorju je dokazala, 
da so ženske tudi pri smučanju iz ‘pravega 
testa’ 

smučanju SLS na Kopah. Seveda sem 
vesel, da mi je pokal podelil naš predsed
nik Bojan Šrot. Zelo me je presenetilo, 
da se je tekmovanja udeležilo veliko otrok 
naših članov. Vse to mi vliva upanje, da 
se prihodnje leto srečamo še v večjem 
številu.

Organizacija je bila odlična!«

Prav tako smo podelili 2 pokala za 
posebne dosežke, ki sta ju kot najmlajša 
tekmovalca prejela:
- Klavdija Voler – 14 let
- Gašper Ul – 8 let

Najboljši čas tekmovanja (28,95) je 
dosegla Majda Pušnik iz Ribnice na 
Pohorju in je postala absolutna zmago
valka tekmovanja.

Tudi prihodnje leto se bomo skupaj z 
vami potrudili, da ponovno izpeljemo 
tradicionalni smučarski dan Slovenske 
ljudske stranke in ga popestrimo z dru-
žabnim srečanjem. 

ZAHVALA
Posebna zahvala je namenje

na Regionalnemu odboru Koroš
ke, še posebej Mirku Vošnerju, 
predsedniku OO SLS Muta, vsem 
pristojnim in osebju v GTC Kope, 
družbi Vaba d.o.o., Boštjanu Para
dižu in Primožu Kotniku ter osebju 
Lukovega doma na Kopah.

Upamo lahko le, da nam bo prihodnje 
leto vreme bolj naklonjeno kot letos.

Tjaša Podergajs


